
سالروز ورود حضرت امام خمینی )ره( به میهن اسلامی و فرارسیدن ایام الله دهه فجر گرامی باد

روزنامه

رئیس ستاد دهه فجر انقلاب اسلامی استان قم خبرداد:

اجرای دو هزار برنامه 
و فعالیت فرهنگی دردهه فجر 

در قالب کمیته مصوب قانون بودجه کشورصورت می گیرد ؛

حمایت  از طرح های فرهنگی، هنری و قرآنی موسسات در قم

انقلاب اسلامی استان قم گفت:  رئیس ستاد دهه فجر 
طی ایام دهه فجر و چهل وسومین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی بیش از ۲ هزار عنوان برنامه و فعالیت فرهنگی را در 

این استان خواهیم داشت. نصرت الله لطفی روز دوشنبه در 
گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: هر یک از دستگاه ها و 
نهادهای مختلف استان باید نقش و وظیفه ای که در ارتباط 
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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم :

باید برای بیان دستاوردهای انقلاب
 از همه امکانات استفاده شود 

8
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ستاد مدیریت بیماری کرونا استان قم اعلام کرد: 

مدارس ابتدایی قم تا پایان هفته غیرحضوری شد
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دهه فجر فرصتی برای روایت گری تاریخ انقلاب است 
جشن های پیروزی انقلاب باید مردمی باشد 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم گفت:  
دهه مبارک فجر بهترین فرصت برای بیان دستاوردهای 
انقلاب است و دستگاه های اجرایی استان باید از آن برای 

حاجی زاده  احمد  کنند.   استفاده  خود  خدمات  تبیین 
روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی قم بیان کرد: 
برای  استان  اطلاع رسانی  ساختارهای  تقویت  نیازمند 

امور زیربنایی شهرداری منطقه یک قم گفت:  معاون 
کارهای نهایی پروژه »شهیدان برقعی« در حال انجام است 

و پیش بینی می شود طی سه روز آینده افتتاح شود. 
علیرضا رشید نژاد ضمن حضور در جمع خبرنگارانی که 
به منظور بازدید از کلان پروژه های شهرداری قم در محل 
پروژه شهیدان صادقی واقع در منطقه یک حضور یافته 
بودند اظهار کرد: پروژه شهیدان صادقی با اعتباری بیش 
از ۲٠ میلیارد تومان تکمیل شده و سعی بر این است که 
اگر شرایط جوی نامساعدی پیش نیاید طی دو هفته آینده 

افتتاح شود. 
وی افزود: پروژه شهیدان صادقی سومین راه شریانی 
درجه یک شهری است که تاثیر بسیاری در راستای کاهش 
بار ترافیکی خیابان ۱۹ دی، بلوار ۱۵ خرداد و منطقه ۷۲ 

تن خواهد داشت. 
معاون امور زیربنایی شهرداری منطقه یک قم ادامه داد: 
انجام  بودجه عمرانی صرف  تومان  میلیارد  از ۸٠  بیش 
پروژه های متنوع در منطقه یک قم از جمله احداث معبر 
در بلوار شهیدان صادقی، بلوار شهیدان برقعی حد فاصل 
خیابان انقلاب و خیابان طالقانی، احداث بوستان های 

متعدد و... شده است. 
رشید نژاد مطرح کرد: بیش از ۲۱۵ هزار متر مربع روکش 
آسفالت به ارزش حدود ۲۵ میلیارد تومان با هدف بهبود 
عبور و مرور شهروندان قم در سال جاری انجام شده است. 
وی با بیان اینکه بحث تملک زمین های پروژه شهیدان 
برقعی از سال ۱۳۹۶ به صورت جدی مورد پیگیری قرار 
گرفت و عملیات عمرانی آن ضمن رفع مشکلات تملک و 
نخاله برداری در سال ۱۳۹۹ انجام شد گفت: این طرح 
در سال ۱۴٠٠ بیش از ۹۷ درصد پیشرفت داشته و اکنون 
کارهای نهایی آن در حال انجام است؛ پیش بینی می شود 

طی سه روز آینده پروژه تکمیل شود و در اختیار شهروندان 
قرار گیرد.  معاون امور زیربنایی شهرداری منطقه یک قم 
حدود  برقعی  شهیدان  پروژه  تکمیل  برای  کرد:  عنوان 
۱۳٠ ملک تملک شد که مشکلات فراوانی از جمله گذر 
زمینه  این  در  زین العابدین)ع(  امام  مسجد  و  سفیدآب 
وجود داشت.  رشیدنژاد بیان کرد: ۷۲۰ متر طول و ۳٠متر 
عرض پروژه شهیدان برقعی است که بیش از ۱۵ میلیارد 
تومان بودجه عمرانی به جز بحث هزینه های تملک به آن 

اختصاص داده شده است. 
وی اذعان کرد: به جز مشکلات تملک زمین های پروژه 
تاسیسات  زمینه  برقعی، مشکلات دیگری در  شهیدان 
قبلی این محدوده نیز وجود داشت که به منظور رفع آن 

برای اصلاح و توسعه شبکه اقدام شد. 
معاون امور زیربنایی شهرداری منطقه یک قم تشریح 

کرد: پروژه شهیدان برقعی از سال های خیلی قبل تعریف 
شده بوده است و اجرای آن در زمان فعلی رقم خورده و 
تلاش بر این است که به زودی به شهروندان تحویل داده 

شود. 
رشیدنژاد یکی از مشکلات مهم منطقه یک را کمبود 
فضای سبز دانست و در این خصوص مطرح کرد: کمبود 
بوستان در این منطقه به دلیل کمبود فضا است چون 
زمین خالی در اختیار شهرداری قرار ندارد در حالیکه برای 

احداث یک بوستان حداقل نیاز به ۵٠٠ متر زمین است. 
وی اضافه کرد: با توجه به اینکه خانه های این منطقه 
اغلب متراژهای بسیاری کمی در حد ۵٠ متر دارند برای 
احداث یک بوستان باید حداقل ۲٠ خانه خریداری شود 
که این مسئله موجب می شود در بحث تملک زمین ها 

سخت به نتیجه دست یافت. 

معاون امور زیربنایی شهرداری منطقه یک قم :

پروژه »شهیدان برقعی« قم طی روزهای آینده افتتاح می شود 

  

سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم با بیان اینکه تحقق وام 
درباره  توضیحاتی  است،  کشور  در  اقتصادی  امیدافزایی  باعث  ضامن،  بدون 
دریافت وام  بدون ضامن در قم ارائه کرد.  مهدی فراهانی روز دوشنبه در گفت و گو 
با خبرنگاران، افزود: وزارت امور اقتصادی و دارایی با هدف تسهیل دریافت وام از 
بانک ها، ۱۳ بانک دولتی و نیمه دولتی را موظف کرده تا از این پس به جای ضامن، 
گواهی اعتبارسنجی مشتریان را برای دریافت وام بپذیرند. وی اضافه کرد: از آنجا 
که یکی از مشکلات مردم برای دریافت وام های خرد، جستجوی ضامن است 

شهردار قم گفت: به مناسبت ایام الله دهه فجر ۱00 پروژه شهری به ارزش هزار 
میلیارد تومان در قم به بهره برداری می رسد. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد 
در بیست و ششمین جلسه شورای اسلامی شهر قم ضمن تبریک فرارسیدن 
ایام الله دهه مبارک فجر، اظهار کرد: شهرداری قم بنا دارد افتتاح طرح های خود 
را در مناسبت های ملی و مذهبی انجام دهد که دهه فجر یکی از مناسبت های 
مهم است. وی ادامه داد: در ایام دهه فجر امسال ۱00 پروژه شهری ازجمله ۱0 
پروژه کلان در سطح قم به بهره برداری می رسد که نخستین افتتاحیه در ۱۴ 

سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم تشریح کرد:
 شرایط دریافت وام بدون ضامن در بانک های قم 

شهردار قم خبرداد:
بهره برداری از ۱۰۰ پروژه عمرانی در ایام دهه فجر
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سخنگوی وزارت امور خارجه :
رسیدن به توافق نیاز به تصمیم 

طرف های مقابل دارد

وزیر کشور: 
استانداران اجازه افزایش 
بی ضابطه قیمت ها را ندهند

وزیر کشــور گفت: استانداران به 
عنوان مسئولان ستاد تنظیم بازار 
در اســتانها اجــازه ندهند قیمت 
کالاها خــارج از چارچوب و کنترل 
افزایــش یابــد.  احمــد وحیــدی 
روز دوشــنبه پــس از نشســت بــا 
اســتانداران سراسر کشــور که با 
حضــور ســید رضا فاطمــی امین 
2وزیر صمت در محل وزارت کشــور  7

آذر منصوری: 
اصلاح طلبان باید اقدام به نوسازی 

گفتمان خود نمایند

 ســخنگوی وزارت امور خارجه با 
بیان اینکه در حوزه راستی آزمایی 
و تضمین ها باید اقدامات اساســی 
انجــام گیرد، گفت: هیــات ایرانی 
خلاقانه و مبتکرانه ایده های خود 
را مکتــوب کــرده و در حــوزه رفع 
تحریم ها منتظر پاسخ غرب است. 

ســعید خطیب زاده روز دوشنبه 
در نشســت مطبوعاتــی هفتگی 

دبیــرکل حزب اتحــاد ملت 
ایران تاکید کرد: اصلاح طلبان 
ضمن ســرمایه گذاری جدی 
که باید بــرای احیــای پایگاه 
اجتماعی خود داشته باشند، 
بایــد از یــک ســو دســت به 
نوســازی گفتمانی بزنند و از 
ســوی دیگــر در حرکت های 
جمعی خود به این نوســازی  7

در آستانه ایام الله دهه فجر صورت گرفت ؛

حضور رهبر انقلاب در مرقد مطهر امام 
راحل و گلزار شهدای بهشت زهرا

رهبر معظم انقلاب اسلامی سحرگاه روزدوشنبه و در آستانه ایام الله دهه فجر، در 
مرقد بنیانگذار انقلاب اسلامی وگلزار شهدای بهشت زهرا حضور یافتند. 

به گزارش دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، در آستانه ایام الله 
دهه فجر و چهل  و سومین سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، حضرت آیت الله 
جمهوری  کبیر  بنیان گذار  مرقد  در  صبح-دوشنبه-  ساعات  نخستین  در  خامنه ای 
اسلامی حاضر شدند و با قرائت نماز و قرآن، یاد و خاطره امام عظیم الشأن ملت ایران 

را گرامی داشتند.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین با حضور بر مزار شهیدان عالی مقام بهشتی، رجایی، 
باهنر و شهدای حادثه هفتم تیر ۱۳۶۰، علوّ درجات آنان را از خداوند متعال مسألت 
کردند. حضرت آیت الله خامنه ای سپس در گلزار شهیدان سرافراز حضور یافتند و به 

ارواح مطهر مدافعان اسلام و ایران ادای احترام کردند.

آیت الله سعیدی:

 دهه فجر فرصتی برای درس آموزی است 
تولیت حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( گفت: هر سال باید از دهه فجر درسی برای 
کارهای خود بگیریم و در درون انسان یک تحول اتفاق بیفتد و یک قدم به جلو برداریم. 
که  قم  مقدس  آستان  مدیران  اخلاق  درس  در  سعیدی  سیدمحمد  آیت الله 
ظهرروزدوشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت برگزار شد، اظهار کرد: انسان 
مؤمن باید هر چه را خدا دوست داشته باشد دوست بدارد بنابراین منشأ جذب ما به 
آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها و خدمت به اهل بیت باید محبت خدا 
باشد. وی با بیان اینکه دوستی، با خود بغض هم به همراه دارد، افزود: کسی که خدا را 
دوست دارد باید نسبت به دشمن خدا بغض داشته باشد و به همین خاطر امام صادق 
علیه السلام فرمودند ایمان جز حب و بغض نیست؛ در نتیجه حب و بغض انسان مؤمن 
جهت دار است و در همین راستا در زیارت حضرت معصومه سلام الله علیها هم می 

گوییم ما اهل بیت)ع( را دوست داریم و از دشمنان آنها برائت و بیزاری می جوییم.
آستان  این  در  بانوی کرامت گفت: شما که  آستان مقدس  به مدیران  وی خطاب 
مقدس کار می کنید در حقیقت برای اهل بیت)ع( کار می کنید و باید حب و بغضتان در 
راستای اهل بیت)ع( و در چارچوبی که آنها تعیین کرده اند باشد بنابراین باید در کارها 
و برنامه هایمان حب و بغضمان برای خدا و اهل بیت)ع( باشد. امام جمعه قم با اشاره به 
سالگرد دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: هر سال باید از دهه فجر درسی برای کارهای 
خود بگیریم و در درون انسان یک تحول اتفاق بیفتد و یک قدم به جلو برداریم و گوش به 
فرمان رهبرمان باشیم و رضایت امام زمان)عج( را با اطاعت از نائب ایشان کسب کنیم.

خلاء "واکنش سریع"
 برابر پیک ششم کرونا

وضعیت موجود، وضعیتی است که بیماری با سویه 
اُمیکرون به سرعت در حال گسترش است؛ به طوری 

که به صورت متوسط موارد ابتلا به صورت هفتگی سه تا پنج برابر می شوند. به 
عنوان مثال اگر فرض کنیم که اکنون ۱۰۰ مورد بیماری شناسایی شده، هفته آینده 
تعداد موارد ۳۰۰ تا ۵۰۰ و هفته بعدش بین ۱۰۰۰ تا ۲۵۰۰ مورد افزایش می یابد. 
بنابراین موارد بیماری به همین شکل به صورت تصاعدی و به سرعت بالا می رود. 
معنای این موضوع هم این است که فشار زمان بر ما حاکم است؛ فشار زمان به این 
معنا است که وقت زیادی ندارید که برنامه های کنترلی را اجرا کنید و این موضوع 

مدیریت اپیدمی را دشوار می کند.
کانون های  شناسایی  در  هم  و  بیماران  شناسایی  در  هم  سریع  واکنش  به  نیاز 
آلودگی و خوشه هایی که از آلودگی ایجاد می شود و هم در کنترل موارد ابتلا، وجود 

دارد. در این زمینه طبیعتا باید سراغ برنامه های کوتاه مدت و زودبازده رویم.
در عین حال اولا داده های مربوط به کرونا باید در اختیار متخصصین قرار گیرد 
تا به خوبی آن را تحلیل کنند. تحلیل با توصیف اطلاعات متفاوت بوده و به این 
آن  برای  و  کنیم  شناسایی  را  واریانت  اپیدمیولوژی  ماهیت  بتوانیم  که  معناست 
برنامه ریزی کرده و به سرعت عمل کنیم. وظیفه تیم های واکنش سریع هم همین 
اقدامات بود. متاسفانه طی چند ماه گذشته که تیم های واکنش سریع منحل شده 

است، جایگزین دیگری هم برایش در نظر گرفته نشده است که نمی دانم چرا.
در عین حال بار هم فقط مربوط به مرگ ومیر نیست، بلکه بار اقتصادی، روانی، 
اجتماعی و... هم وجود دارد که باید به حداقل برسد. برای رسیدن به این نتیجه 
هم اقدامات عمیق تخصصی نیاز است. فکر می کنم که وزارت بهداشت باید در 
تحلیل اپیدمیولوژیک کرونا فضای بازتری را برای همکاری و مشارکت متخصصین 
قرار دهد. این فضا اکنون مقداری محدود و مسدود است. افرادی که در این زمینه 
کار کردند و تجربه کسب کردند، خیلی حرف شان شنیده نمی شود. در عین حال 
بحث بر سر پست مدیریتی و ... نیست، بلکه بحث بر سر این است که بتوانیم این 
شرایط را کنترل کنیم. وزارت بهداشت به تنهایی قادر به کنترل این موضوع نیست 
و همکاری بین بخشی، استفاده از حداکثر بضاعت موجود و مراکز تحقیقاتی و 
... ضروری است. بسته عمل کردن چیزی را حس نمی کند. اکنون کاملا خلاء 
تیم های واکنش سریع حس می شود، مساله شخص هم نیست، این فرآیند باید 

به سرعت راه افتد.
چند نکته ای که در حال حاضر بسیار حائز اهمیت است؛ یکی بحث افزایش 
واکسیناسیون است که باید به سرعت خلاءهای واکسیناسیون را پر کنیم. مشخص 
به  است که کارایی واکسن ها در حال کاهش است که دولت ها و کشورها دارند 
سمت تزریق دز سوم و چهارم و ... می روند. بنابراین نمی توان به تنهایی روی واکسن 

حساب باز کرد.
معتقدم که جامعه نمی تواند در دراز مدت با محدودیت و تعطیلی زندگی کند، 
بلکه باید به سمت زندگی عادی پیش رویم. منتها حرکت به سمت زندگی عادی باید 
سنجیده، شکیبایی و با نظارت و پایش و ارزشیابی فرآیندها باشد. اینطور نیست که 
یک کلید را بزنیم و همه به صورت عادی سر کلاس بروند و دوباره یک کلید بزنیم و 
همه چیز را تعطیل کنیم. این یک طیف است و باید در یک طیف حرکت شود. اگر 
نگران هستیم، راه حل این است که نظام مراقبت فعال ایجاد کنیم، مدارس را رصد 
کنیم و سلامت کودکان و گردش ویروس و سطح ایمنی را در نظر بگیریم و جاهایی 
که ممکن است کانون های طغیان باشد، شناسایی کرده و تحت کنترل و مراقبت 
قرار دهیم. اکنون این نظام مراقبت فعال در بازگشایی ها وجود ندارد و می تواند به 
بیماری دامن زند، اما از طرفی راه حل بسته بودن صرف مدارس و دانشگاه ها هم 
نیست، زیرا خسارت های جدی به کیفیت مباحث آموزشی، موارد اجتماعی و ... 
وارد می کند. اینطور نیست که تعطیلات فقط سود باشد. نباید یک بعدی نگاه کرد. 
بهترین گزینه نه تعطیلی است و نه بازگشایی کامل و بدون کنترل، نظارت و مراقبت، 
بلکه بهترین انتخاب بازگشایی با نظارت، مراقبت و ارزشیابی کامل است.کشندگی 
اُمیکرون از دلتا کمتر است، اما فراوانی و ابتلای اُمیکرون زیاد است. رسیدن به مرگ 
و میر سه رقمی در این شرایط غیرممکن نیست. در عین حال اوج پیک ششم خیلی 
دیر نیست و احتمالا قبل از عید نوروز شاهد آن خواهیم بود. البته پیش بینی در 
اپیدمی خیلی کار راحتی نیست. زیرا مولفه هایی مانند تغییر رفتار ویروس دست 

ما نیست.
 اپیدمیولوژیست

حمید سوری*

با حضور معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی؛

نماد شهری »قم شهر ملی انگشتر« رونمایی شد

معاون فنی عمرانی شهرداری قم گفت: فاز سوم آرام سازی خیابان ارم دو ماه زودتر 
از زمان بندی مقرر بدون اینکه حتی یک روز مراکز تجاری و مغازه ها تعطیل شوند در 

دهه فجر به بهره برداری می رسد. 
عباس حلوایی زاده ضمن حضور در جمع خبرنگارانی که به منظور بازدید از کلان 
پروژه های شهرداری قم در محل طرح خیابان ارم واقع در منطقه هفت حضور یافته 
بودند، اظهار کرد: طی سال های گذشته مراحل قبلی پیاده روهای هسته مرکزی 
شهر قم اجرا شد و اکنون مرحله سوم آن یعنی حد فاصل گیت ورودی حرم حضرت 

معصومه)س( در خیابان مرعشی تا چهارراه شهدا در دست انجام است.
وی ادامه داد: این طرح دارای ۳۳٠ متر طول و هشت متر عرض متوسط است و 

همچنین دو طرف آن هر کدام ۶ متر پیاده رو دارد. 
معاون فنی عمرانی شهرداری قم تصریح کرد: ۱۴ میلیارد و ۸٠٠ میلیون تومان 

برای انجام این پروژه هزینه صورت گرفته است. 
حلوایی زاده افزود: نصب بیش از ۵٠ نیمکت نشیمن، بهسازی شبکه معابر و 

اصلاح روشنایی معابر از جمله مواردی است که در جریان پروژه خیابان ارم صورت 
گرفته است. 

وی مطرح کرد: با توجه به تردد فراوان مردم در مسیر پروژه خیابان ارم، تکمیل این 
طرح با سرعت بیشتری انجام شد و با انجام بسترسازی های مناسب حتی یک روز 

هم مراکز تجاری و مغازه های این محدوده تعطیل نشدند. 
معاون فنی عمرانی شهرداری قم اضافه کرد: پیش بینی می شود این پروژه دو ماه 

زودتر از زمانبندی مقرر و در ۱۸ بهمن ماه سال جاری به بهره برداری برسد. 
حضرت  مقدس  آستان  با  که  هماهنگی هایی  طی  کرد:  اذعان  حلوایی زاده 
معصومه)س( انجام شده است در این مسیر نیز خودروهای اضطراری  برای حمل 

و نقل زائران قرار داده می شود. 
از جمله  بیان کرد: سایر خیابان های اطراف حرم حضرت معصومه)س(  وی 

خیابان بهار نیز آرام سازی خواهد شد. 
لازم به ذکراست ، برنامه بازدید از پروژه های کلانشهر قم شامل طرح های فرهنگی 
ورزشی، تقاطع غیرهمسطح، احداث معابر شهری، پیاده راه هسته مرکزی شهر و 

بوستان های شهری امروز با حضور اصحاب رسانه برگزار شد.
خبرنگاران قمی روز دوشنبه با حضور حلوایی زاده معاون فنی و عمرانی شهرداری، 
قراچورلو مدیر منطقه پنج شهرداری، میریک امامی مدیرعامل سازمان توسعه و 
عمران شهرداری، رشیدی نژاد معاون فنی و عمرانی منطقه یک شهرداری و رئیس 
اداره فنی منطقه چهار شهرداری از پروژه های مهم شهری و در دست بهره داری 
شامل بلوار شهید صادقی و بلوار شهیدان برقعی در منطقه یک، مجتمع فرهنگی 
ورزشی شهیدان جودی در منطقه پنج، پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی)ره(، پروژه 

ادامه فاز ۵ عمار یاسر و بوستان زائر بازدید کردند.
آخرین وضعیت این پروژه ها و طرح های در دست اقدام شهرداری در این بازدید 

به خبرنگاران ارائه شد.

معاون فنی عمرانی شهرداری قم:
آرام سازی خیابان ارم  بدون یک روز تعطیلی مراکز تجاری تکمیل شد 
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امام خمینی، فیلسوفی عارف 
و اسلام شناسی بی نظیر

حکیم،  متفکری  آگاه،  عالمی  خمینی)ره(؛  امام 
فقیهی  فاضل،  اندیشمندی  سترگ،  مجاهدی 

دردشناس، فیلسوفی عارف، اسلام شناسی بی نظیر و مدیری پارسا و زاهد بود.
دکتر حسن پناهی آزاد، عضو هیأت علمی دانشگاه معارف می گوید: امام خمینی، 
گرچه به عنوان یک فیلسوف و عارف و فقیه در جهان شناخته شده بود، لکن وی در 
مقام یک اسلام شناس و مدیر کلان راهبردی جامعه اسلامی و ولی امر مسلمین برای 

تحقق اهداف اسلامی نیز سخن گفت و منظومه فکری خود را بیان کرد؛
دکتر محمد تقی سهرابی فر، استاد پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی معتقد 
است: امام خمینی به شکل نظام مند به مباحث اسلام شناسی پرداخته است و 
با تکیه بر منابع اصیل و با کنار زدن پیرایه ها و با مطرح کردن ابعاد فراموش شده، 
حقیقت ناب اسلام را به جهانیان معرفی کرد و مسلمانان را متوجه عظمت اسلام کرد؛
روبین وود زورث؛ خبرنگار آمریکایی، در تبیین شخصیت امام می گوید: زمانی که 
امام خمینی از در وارد شد، حس کردم که با حضور او همه ما کوچک شده ایم، او 
بارقه ای از نور بود که در قلب و روح همه حضار رسوخ کرده بود. او تمام معیارهایی را 
که گمان می کردم می توانند مرا در تعریف و ارزیابی شخصیت و مقامش یاری کنند 

درهم شکست؛
محمد حسنین هیکل، نویسنده معروف جهان عرب درباره آن رهبر بزرگ بشریت 
می گوید: گویی شخصیتی از شخصیت های آزمون بزرگ صدر اسلام با معجزه ای به 
دنیا بازگشته تا پس از پیروزی امویان و به خون غلطیدن شهیدان اهل بیت، سپاه علی 

را رهبری کند؛
پروفسور ویلیام بیمان، استاد دانشگاه آمریکا نیز درباره آن ابر مرد تاریخ معتقد 
است: با عقایدی مذهبی که غرب آنها را کهنه و قرون وسطایی می دانست، جهان 
را تکان داد؛ میخائیل گورباچف، رئیس جمهور شوروی سابق می گوید: او فراتر از 
زمان اندیشید و در بعد مکان نمی گنجید؛ والنین پروساکوف، اندیشمند روسی هم 
می گوید: امام مفهوم فرهنگ فرمانبری جامعه را تغییر داد، دیوار ترس را شکست و 
مردم را به سوی چشمه پاک فطرت الهی هدایت کرد؛ احمد جبرئیل، دبیرکل جبهه 
خلق برای آزادی فلسطین هم معتقد است: امام خمینی، توانست جهان اسلام را از 

خواب بیدار کرده، به مسلمانان حیات جدیدی ببخشد؛
آیت الله مصباح یزدی نیز بر این باورند: مهم ترین دستاورد حرکت امام خمینی، 
احیای دین و دین گرایی در جهان معاصر بود؛ به گونه ای که به برکت این حرکت، نه 
تنها پیروان دین اسلام، بلکه پیروان دیگر ادیان؛ از جمله مسیحیت نیز حیاتی دوباره 

یافته و در نتیجه، گرایش به دین و دین داری در سایر ملل نیز افزایش یافته است؛
فرانسیسکو اسکو درو بداته، رئیس فدراسیون جوامع اسلامی اسپانیا نیز می گوید: 
آیت الله خمینی، عامل حیات دوباره اسلام و از بزرگترین شخصیت های قرن حاضر 
محسوب می شود، وی چهره جدیدی از اسلام را ارائه کرد و زندگی ایشان الگوی 

مناسبی برای همه مسلمانان است؛
سید صدرالدین، متفکر و اندیشمند الجزایری معتقد است: امام خمینی، مردی 
استثنایی بود. این انسان هدیه خداوند به مسلمین بود تا بتواند مسیرشان را در اسلام 

تصحیح کند؛
هنری پراکت، کاردار سفارت آمریکا در ایران، درباره امام می گوید: ایشان یکی از 
مردان بزرگ تاریخ در این قرن بود. کمتر کسی را امروز می توان یافت که از جاذبه و 
نفوذی همانند آنچه که نه تنها در ایران، بلکه در جهان داشت، برخوردار باشد و توجه 

قدرت های بزرگ را تا این حد به خود معطوف دارد؛
هنری کیسینجر، استراتژیست امریکایی هم بر این باور است: آیت الله خمینی، 
غرب را با بحران جدی برنامه ریزی مواجه کرد، تصمیمات او آنچنان رعدآسا بود 
که مجال هر نوع تفکر و برنامه ریزی را از سیاستمداران و نظریه پردازان سیاسی 
می گرفت. هیچکس نمی توانست تصمیمات او را از پیش حدس بزند، او با معیارهای 
دیگری، غیر از معیارهای شناخته شده در دنیا، سخن می گفت و عمل می کرد، گویی 

از جایی دیگر الهام می گرفت؛
امام خامنه ای، بزرگ مرد تاریخ امروز و رهبر معظم انقلاب اسلامی می فرمایند: 
همت بلند و ایمان و توکل و خستگی ناپذیری و استعدادهای فراوان و توانایی های 
اعجاب انگیزی که در وجود این مرد بزرگ نهفته بود، به کار می افتاد و در سمت 
هدف های مورد نظرش پیش می رفت و ناگهان همه می دیدند که آن هدف ها محقق 

شده اند؛
آیت الله فاضل لنکرانی هم معتقدند: امام نه تنها شخصیت منحصر به فرد عصر ما 
بود، بلکه در طول ۱۴۰۰ سال گذشته به جز ائمه معصومین که از آنها بگذریم، در بین 
علمای اسلام - اعم از شیعه و سنی - چنین فردی را نداریم … خداوند عالم به ما منت 
گذاشت و حضرت امام را که تجسم عینی انسان کامل بود، به ما نشان داد؛ آیت الله 
اشرفی اصفهانی می گویند: امام جدا مصداق انسان کامل بودند. شاید در طول تاریخ 

روحانیت تشیع و جهان اسلام نتوانیم نظیر و بدیلی برای ایشان پیدا کنیم؛
آیت الله بهاءالدینی هم بر این باورند: خمینی کبیر در نگاه مؤمنان با بصیرت 
و عالمان ربانی، تجلی گر تداوم دعوت انبیا و استمرار حضور محمد )ص( و برپایی 

حکومت الهی در زمین بوده است؛
اسلامیت  تلفیق  است:  معتقد  هم  یونان  دانشگاه  استاد  یانیس،  میچل  پاپ 
و جمهوریت توسط امام خمینی، و تحقق این امر و اینکه اخلاق و دین و معرفت، 
سرلوحه حکومت و سیاست قرار گیرد، مدل جدیدی برای کشورداری و حکومت بود 

که امام خالق آن بود؛
فرید هالیدی، استاد دانشگاه لندن می گوید: انقلاب اسلامی، عظیم ترین انقلاب 
تاریخ است و همه می دانیم این کار عظیم در پرتو عظمت شخصیت امام خمینی، پا 
گرفت و دست های پر قدرت و فرمانده او بود که این امواج انسانی را به شور و هیجان 

و خروش وامی داشت؛
نمونه  ایران،  اسلامی  انقلاب  می گوید:  نیز  فرانسوی  نویسنده  گارودی،  روژه 
جدیدی از تکامل انسان و اجتماع را ارائه داده است که این الگو با میراث روحی 
ملت ها توافق دارد و این هم سبب دشمنی غرب با اوست. امام خمینی به زندگی 

ایرانیان معنی بخشید؛
دانیل پایپز، رئیس انجمن سیاست خارجی آمریکا معتقد است: برای ما امریکایی ها 
ضروری است که زمینه ای جهت مطالعه و تحقیق پیرامون مذهب فراهم آوریم و به 
طور خاص در زمینه اندیشه و اعتقادات و خط مشی و هدف امام خمینی تحقیقاتی 
به عمل آوریم، چرا که نمی توان از تأثیرات اندیشه امام خمینی در جهان به راحتی 
گذشت. دنیای غرب به دلیل نفوذ افکار امام خمینی، بار دیگر اسلام را کشف کرده 

است و این ما امریکایی ها را با مشکل مواجه می کند؛
آنچه نگاشتیم، تنها نمایی از عظمت وجودی ابرمرد و فیلسوف متبحر و مدیر 
برجسته و اسلام شناس بزرگی است که دوست و دشمن، به ذکاوت و درایت و صداقت 
و حکمت و فکر و مدیریتش احترام می گذارند و در برابر نور وجودش کرنش می کنند.

او را تنها در یک کلام باید نگاشت: خمینی را خمینی باید نوشت.
جانشین سازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع

وزیر کشور: 

استانداران اجازه افزایش 
بی ضابطه قیمت ها را ندهند

وزیر کشور گفت: استانداران به عنوان مسئولان ستاد تنظیم بازار در استانها اجازه 
ندهند قیمت کالاها خارج از چارچوب و کنترل افزایش یابد. 

احمد وحیدی روز دوشنبه پس از نشست با استانداران سراسر کشور که با حضور 
جمع  در  شد،  برگزار  کشور  وزارت  محل  در  صمت  وزیر  امین  فاطمی  رضا  سید 
خبرنگاران گفت: موضوع مهمی که در وزارت صمت دنبال می شود بحث قیمت تمام 

شده و موضوع قیمت مصرف کننده است.
گرفته  قرار  صمت  وزارت  کار  دستور  در  خوبی  سیاست  داد:  ادامه  کشور  وزیر 
که می تواند کار ارزشمندی برای بهبود نظام کنترل و ارزیابی قیمت ها باشد و به 
مردم کمک کند. وحیدی با اشاره به سیاست درج قیمت تولیدکننده روی کالاها، 
خاطرنشان کرد: به همین دلیل لازم بود استانداران توجیه شوند و در جریان سیاست 

وزارت صمت قرار بگیرند.  
وی ادامه داد: این نشست برای هماهنگی با استانداران بود چون آنها مسئولیت 

ستاد تنظیم بازار در استان متبوعشان را برعهده دارند.
وزیرکشور خاطرنشان کرد: استانداران در سطح استان ها با کمک مسئولان ذیربط و 
فرمانداری ها باید کنترل بیشتر بر قیمت داشته باشند و اجازه ندهند قیمت ها خارج 

از چارچوب و کنترل اضافه شود.

اخبار

وزیر آموزش و پرورش:

به دنبال تربیت دانش آموزان
 »مهارت محور و کارآفرین« هستیم

 وزیر آموزش و پرورش گفت: آموزش و پرورش در تلاش است که دانش آموزان 
»مهارت محور« و »کارآفرین« تربیت کند،  تنها در این صورت است که ساحت تربیتی 

سند تحول بنیادین اجرایی می شود و ما در هدفمان موفق خواهیم شد. 
یوسف نوری روز دوشنبه در دیدار با سیدمرتضی بختیاری رییس کمیته امداد 
امام خمینی )ره(، ضمن تبریک ایام الله دهه فجر و ابراز خشنودی از برگزاری این 
نشست در جهت حمایت از دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد، اظهار داشت: 
خوشحالم که کمیته امداد امام خمینی )ره( در پی توانمندکردن جامعه دانش آموزی 
است. از مدت ها قبل، معاونان پرورشی و فرهنگی در آموزش و پرورش، به عنوان 

رابطان این دستگاه و کمیته امداد بودند.
نوری با اشاره به مزایای »مهارت آموزی« و تلاش دستگاه تعلیم و تربیت در ارتقای 
مهارت های زندگی در دانش آموزان، افزود: مهارت آموزی را باید از سنین کودکی به 
فرزندانمان بیاموزیم. فقط کودکانی که در سنین پایین مهارت ها را می آموزند می 
توانند در سنین بزرگسالی »کارآفرینان خلاقی« شوند؛ به عبارتی این دانش آموزان 
در ساحت تربیتی خود بر اساس آنچه در سند تحول بنیادین مطرح شده است، رشد 

کرده اند و در زندگی آینده نسبت به دیگران موفق تر عمل خواهند کرد.
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه مدارس نمونه مردمی را باید به روستاها نیز 
گسترش دهیم، تصریح کرد: با توجه به این که در حال حاضر حدود ۱۴ هزار دانش 
آموز تحت پوشش کمیته امداد در مدارس نمونه دولتی در حال تحصیل هستند، 
ضروری است در تمام مدارس به ویژه مدارس نمونه دولتی، رابطان کمیته امداد 
خمینی)ره( فعالیت های آموزشی و تربیتی دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد 
را با نظارت بیشتر پیگیری کنند و تلاش کنند ساحت تربیتی و حرفه ای دانش 

آموزان تقویت شود.
عضو کابینه دولت سیزدهم گفت: برای تربیت ساحت حرفه ای دانش آموزان لازم 
است هر دانش آموز در پایان دوره متوسطه، حرفه ای را در حد قابل قبول برای تولید 
در بازار آموخته باشد. وی افزود: از معاونت پرورشی و فرهنگی که به عنوان رابط 
اصلی کمیته امدادخمینی)ره( و دستگاه تعلیم و تربیت است، می خواهم نیروهایی 
را در این رابطه معرفی و مأمور کنند و از ستاد تا استان و مناطق این ارتباط جریان 
داشته و اعمال شود. نوری با توجه به ظرفیت بالای خیّرین در آموزش و پرورش 
گفت: باید برای خیّرین انگیزه ایجاد کنیم تا به طور خودجوش به مدارس سر زده 
و دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد را حمایت کنند تا مشکلات این دانش 

آموزان برطرف شود.
وزیر آموزش و پرورش گفت: در خصوص مهارت آموزی دانش آموزان تحت پوشش 
کمیته امداد، هنرستان ها و کارگاه هایی داریم که این دانش آموزان را به آنها معرفی 
کنیم تا این دانش آموزان بتوانند مهارت های مورد نیاز را زیرنظر اساتید مجرّب، 
آموزش ببینند.  سید مرتضی بختیاری رییس کمیته امداد امام خمینی )ره( نیز 
گفت: اگر قرار باشد فقر را در جامعه ریشه کن کنیم، لازم است سرمایه گذاری برای 
آموزش مهارت ها را به دوره های اولیه تحصیلی هدایت کرده و بر آموزش مهارت 
های زندگی به دانش آموزان تحت پوشش کمیته، از سال های اول تحصیلی توجه 

بیشتری کنیم.
بختیاری با تأکید بر مسأله خودباوری در این دانش آموزان، گفت: با آموزش های 
مناسب در مدارس باید فرهنگ »خودباوری« و »توانمندی« را در این دانش آموزان 

ارتقا دهیم تا با تکیه بر »اصل خودباوری«، فقر را ریشه کن کنند.

وزیر صمت :

درج قیمت تولیدکننده موجب
 تثبیت قیمت ها می شود

 وزیر صمت گفت: با اصلاح ساختار بازار مانند درج قیمت تولیدکننده یا توزیع 
اینترنتی برخی کالاها شاهد تثبیت قیمت خواهیم بود.

احمد وحیدی وزیر کشور عصر  روز دوشنبه در حاشیه نشست استانداران سراسر 
کشور که با حضور وزیر صمت در محل وزارت کشور برگزار شد، در تشریح جزئیات 
این جلسه اظهار کرد: یک موضوع مهمی که برادران عزیز ما در وزارت صمت دنبال 

می کنند، بحث قیمت تمام شده در برابر قیمت مصرف کننده است. 
وی افزود: وزارت صمت سیاست خوبی را در دستور کار قرار داده است و این 
می تواند کار بسیار مهمی برای بهبود نظام کنترلی و ارزیابی قیمت ها باشد و به مردم 
کمک کند. لازم بود جریان و بحث توجیهی صورت گیرد و همه دست اندرکاران و 

استانداران در جریان این سیاست وزارت صمت قرار گیرند و بتوانند اقدام کنند.
وزیر کشور در رابطه با اقدام وزارت کشور برای کنترل بازار در شب عید، اضافه 
کرد: موضوع مهمی که وجود دارد این است که استانداران با کمک مسئولین 
ذی ربط و فرمانداران بتوانند کنترل بیشتری بر بازار داشته باشند و قیمت ها خارج 

از چارچوب های اقتصادی تعیین شده، اضافه نشود.
همچنین در ادامه، فاطمی امین وزیر صمت نیز گفت: ما در اصلاح ساختار بازار 
از دو ماه گذشته پروژه ای را با عنوان »درج قیمت تولیدکننده« آغاز کردیم، بنا بر 
گذشته قیمت کالاها تخت عنوان قیمت مصرف کننده درج می شود که مشکلاتی 
را به همراه دارد و در بسیاری از کشورها ممنوع است، زیرا عدم شفافیتی را به همراه 

دارد که می تواند قیمت ها را افزایش دهد.
وی تصریح کرد: ما از دو ماه پیش پروژه را آغاز کردیم و تاکنون سه مرحله از آن اجرا 
شده و ۳ هزار قلم کالا را شامل شده است. اقدام بعدی مربوط به تاریخ ۲۳ بهمن ماه 
است و در این طرح روی کالا قیمت تولیدکننده درج می شود و قیمت مصرف کننده 

حداکثر ۳۰ درصد بیشتر از آن است.
وزیر صمت بیان کرد: همین کار باعث شده در بسیاری از اقلام و بیش از ۱۵۰۰ 
قلم کالا قیمت های کاهشی داشته باشیم، مانند آب معدنی و بسیاری از مواد 
سلولزی، در گام اول اگر نگوییم گرانفروشی، قیمت های مازاد را کاهش داده است و 

در مرحله بعد نظام توزیع بهره ورتر خواهد شد. 
فاطمی امین ضمن مثبت ارزیابی کردن این اقدام برای مصرف کنندگان، تأکید 
کرد: در این اقدام قیمت ها شفاف می شوند به نوعی که همانطور که اشاره کردم در 

برخی از کالاها ۳۰ تا ۴۰ درصد کاهش قیمت داشتند. 
وی افزود: این اقدام همچنین منجر به صدور نظارت در دولت می شود به این معنا 
که در گذشته قیمت روی محصول و اینکه چه اندازه برای تولیدکننده هزینه داشته 
است، به راحتی قابل کنترل نبود، اما در حال حاضر تعداد تولیدکنندگان ما نسبت به 
توزیع کنندگان کمتر است و وقتی قیمت تولیدکننده درج می شود، ما بسیار راحت تر 

می توانیم افزایش قیمت نادرست را شناسایی و با آن مواجهه کنیم.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور:

ملاک تعرفه ثبت ازدواج میزان مهریه می شود
معاون رئیس قوه قضاییه و رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور با اشاره به 
تدوین نظام نامه جدید برای تعیین تعرفه ثبت دفاتر ازدواج و طلاق گفت: ملاک تعرفه 
ثبت ازدواج میزان مهریه می شود و مهریه های بالاتر باید تعرفه بیشتری برای ثبت 

ازدواج پرداخت کنند. 
حسن بابایی درباره بخشنامه ای که قرار است برای تعیین میزان تعرفه ثبت ازدواج 
در دفاتر ازدواج و طلاق صادر شود، اظهارداشت: این نظام نامه هنوز ابلاغ نشده 

است.
وی با بیان اینکه مهریه های بالاتر باید تعرفه بیشتری برای ثبت ازدواج پرداخت 
کنند، افزود: تعرفه تعیین شده در این نظام نامه پیشنهادی، براساس میزان مهریه 
است و ما به دنبال هدفی بودیم که هرچه میزان مهریه بالاتر برود، تعرفه ثبت ازدواج 
هم افزایش یابد و این مساله انگیزه ای باشد تا مهریه کمتری برای ازدواج در نظر 
گرفته شود. بابایی درباره مبلغ پیشنهادی تعرفه جدید گفت: مبلغ پیشنهادی تقریبا 

از ۴۰۰ هزار تا دو میلیون تومان است.
وی یادآور شد: اکنون تعرفه ثبت ازدواج در دفاتر مربوط به چند سال قبل است 
و با توجه به هزینه های بالا در دفاتر ازدواج و طلاق به ویژه برای اجاره و هزینه های 
کارکنان، به هیچ عنوان متناسب نیست. رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
گفت: درباره مفاد این نظام نامه در حال رایزنی هستیم و بعد از آن، این نظام نامه باید 
از سوی رئیس قوه قضاییه ابلاغ شود. سازمان ثبت اسناد و املاک کشور نرخ تعرفه 
ثبت اسناد ازدواج و طلاق در سال ۱۳۹۹ را اعلام کرده بود که این مبالغ ۲۰ درصد 

نسبت به سال ۱۳۹۸ افزایش داشت.

رئیس قوه قضاییه به رئیس سازمان زندان ها و مسئولان این حوزه تاکید کرد 
که مقوله طبقه بندی زندانیان و جداسازی آنها به تفکیک سن و نوع جرم را تا حد 

ممکن پیش ببرند. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در جریان جلسه روز 
دوشنبه ۱۱ بهمن شورای عالی قوه قضاییه پیشاپیش حلول ماه پرفضیلت رجب را 
تبریک گفت و همه مسئولان قضایی و آحاد مردم را به غنیمت شمردن ایام این ماه 

پرخیر و برکت که از دروازه های ورود به ضیافت الله است،  توصیه کرد.
رئیس قو قضاییه با گرامیداشت ایام الله دهه فجر، دهه تجدید یادها و خاطره های 
دوران شکوهمند پیروزی انقلاب اسلامی اظهار داشت: وقوع انقلاب اسلامی به 
رهبری حضرت امام خمینی)ره( در عصر سلطه دو قطب و بلوک غربی و شرقی و 
استیلای آنها بر همه مردم دنیا، از آیات و معجزات الهی بود که برای سیاستمداران 
و انسان های مدعی، قابل باور نبود اما این مهم با اتکال به خداوند و دین و اعتماد به 

مردم دین باور ایران اسلامی، محقق شد.
»نحوه نقل و انتقال زندانیان« موضوعی بود که رئیس عدلیه در جریان جلسه 
اشورای عالی قوه قضاییه به آن اشاره کرد و با تاکید بر عدم تاثیرپذیری مسئولان 
امر از فضاسازی هایی که در رابطه با موضوع زندان و زندانیان صورت می گیرد، بر 
اجرای ضوابط و دستورالعمل های قانونی و صحیح در این رابطه و اصلاح آن دسته 

از دستورالعمل های دارای ایراد، تصریح کرد.
آیین  تا ۵۲۸ قانون  با اشاره به مفاد مطرح در مواد ۵۱۳  رئیس قوه قضاییه 
دادرسی کیفری درباره موضوعات ناظر بر زندان و زندانیان به مسئولان در سازمان 
زندان ها، دادگستری ها و دادستان ها پیرامون اعمال نهایت دقت و احتیاط در امر 
نقل و انتقال زندانیان تاکید کرد و به آنها دستور داد که در اجرای این موضوع، 
شاخصه هایی نظیر »ضرورت انتقال«، »زمان انتقال«، »چگونگی انتقال« و»انگیزه 

انتقال« را مدنظر قرار دهند.
قضات آرای خلاف بین شرع صادر نکنند 

به مشکلات موجود در  اژه ای درادامه  والمسلمین محسنی  حجت الاسلام 
خصوص اعمال ماده 477 هم اشاره کرد و افزود: بنده همچنان با وجود اینکه وقت 
زیادی برای 477 می گذارم عقیده دارم ادامه این روال اشکال دارد، یعنی ما ببینیم 

مرتب حکم خلاف بین شرع صادر شود و بعد هم رسیدگی مجدد انجام شود.
وی گفت: این مساله را نه از این جهت که چرا رسیدگی مجدد انجام شود، مطرح 
می کنم بلکه از این جهت می گویم که چرا حکم خلاف بین شرع صادر می شود؟ 
حالا یک یا چند مورد غفلت صورت بگیرد ممکن است اما چنانچه استمرار داشته 
باشد آن هم خلاف بین شرع باید فکری کنیم. قاضی آموزش ندیده یا غفلت زیاد 
دارد مشکل چیست؟ من تاکید می کنم اگر چنانچه دادگستری ها پرونده این 
چنینی دارند، حتما باید با قاضی صحبت کنید و لازم شد برگردانید که آیا با قاضی 

صادر کننده حکم صحبت کردید؟ قبول کرد اشتباه رای صادر شده یا خیر؟
رئیس دستگاه قضا افزود: گزارشی تا 15 اسفند به من بدهید که در طول سال 
14٠٠ چه تعداد درخواست اعمال ماده 477 داشته ایم ببنید چه تعداد آمده، 

چند درصد پذیرفته شده است.
دستور پیگیری تسهیل ورود ایرانیان خارج از کشور به ایران

محسنی اژه ای از معاونت امور بین الملل قوه قضاییه خواست که با همکاری 
دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی موضوع »تسهیل ورود ایرانیان خارج از کشور به 

ایران« که با تاخیر روبرو شده است، پیگیری کند.

رئیس قوه قضاییه گفت: وضعیت کنونی ورود ایرانیان خارج از کشور به میهن 
مناسب نیست؛ برخی افراد جرمی ندارند و می خواهند برگردند اما می ترسند و باید 
به آنها اطمینان داد که مشکلی برای ورود به کشور ندارند همچنین برخی افراد نیز 
دارای مشکلاتی هستند ولی لزومی ندارد که به زندان بروند و می توانند مشکلات 

خود را حل کنند.
یس قوه قضایییه با اشاره به شگرد هراس افکنی برخی دلال ها و واسطه ها نزد 
ایرانیان مقیم خارج از کشور که قصد بازگشت به وطن خود را دارند گفت: این قبیل 
دلال ها و واسطه ها در نزد برخی ایرانیان مقیم خارج از کشور رعب و وحشت کاذب 
ایجاد می کنند و به دروغ آنها را از بازگشت به کشور به قصد تصاحب اموال شان 

می ترسانند.
رئیس عدلیه با اشاره به آن دسته از ایرانیانی که در سنین بالایی هستند و تمایل 
و رغبت دارند که عمر خود را در زادگاهشان سپری کنند همچنین افرادی که مایل 
نیستند فرزندان شان به طور کلی از ایران منفک شوند و تابعیت کشور دیگری را 
بگیرند، به معاون بین الملل قوه قضاییه درباره تسریع در رسیدگی به وضعیت ورود 

این دسته از هموطنان به کشور تاکید کرد.
قدردانی رئیس قوه قضاییه از رییس جمهوری و وزارت نیرو

در بخش دوم نشست امروز شورای عالی قوه قضاییه، رئیس قوه قضاییه ضمن 
قدردانی از مسئولان وزارت نیرو که در زمینه عقب نشینی از بستر و حریم رودخانه 
چالوس پیشقدم شدند، اظهار داشت: باید از رییس جمهوری نیز بابت دستوری 

که برای آزادسازی بستر سواحل دادند به صورت ویژه تشکر کنم.
رئیس عدلیه تصریح کرد: وقتی که خود مسئولان و دستگاه های اجرایی و 
قانون پیشقدم می شوند، هم  با  امور منطبق  برای عملیاتی سازی  حکومتی 
امیدواری و حُسن ظن مردم را در پی دارد و هم بابی در راستای پیشگیری از وقوع 

تخلف و جرم دیگران می شود.
اشکالات قانونی یکی از علل افزایش آمار سرقت است

 حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری، نیز  در نشست شورای عالی 
قضائی اشکالات قانونی را یکی از علل افزایش آمار جرم سرقت در کشور عنوان کرد 
و گفت: قانون کاهش مجازات حبس تعزیری که اردیبهشت سال ۱۳۹۹ تصویب 
شد، جرم سرقت کمتر از ۲۰ میلیون تومان را از جرایم قابل گذشت دانسته است؛ 
در اینگونه جرایم که ارزش مالی کمتر از ۲۰ میلیون تومان دارد به هر ترتیب ممکن، 

رضای شاکی را اخذ می کنند و در نتیجه فرد مجرم آزاد می شود.

درجلسه شورای عالی قوه قضاییه  مطرح شد؛

تاکید رئیس قوه قضاییه بر طبقه بندی زندانیان براساس سن و نوع جرم

سال  بودجه  لایحه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
اینکه طرح  با بیان  ۱۴۰۱ مجلس شورای اسلامی 
خرید خدمت سربازی هنوز قطعی نیست، گفت: 
نمایندگان در نشست روز دوشنبه این کمیسیون ۲ 
میلیارد دلار برای ساخت خطوط مترو و خرید اتوبوس 

اختصاص دادند. 
مصوبات  آخرین  درباره  دوشنبه  عصر  زارع  رحیم 
کمیسیون تلفیق مجلس، گفت: اعضای کمیسیون 
با الحاق بندی به تبصره ۲ این لایحه موافقت کردند 
که به موجب آن بانک مرکزی، سازمان برنامه و بودجه 
و دارایی مکلفند، در  اقتصادی  امور  وزارت  و  کشور 
توان  از  قانون حداکثر استفاده  چارچوب ماده )۸( 
تولیدی و خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی، 
کلیه مقدمات لازم اعم از راه اندازی سامانه فاکتورینگ، 
ابلاغ قرارداد همسان واگذاری، تهیه دستورالعمل های 
لازم و همچنین فراهم شدن ساز و کار انتقال تضامین 
طلب به نهادهای مالی فاکتورینگ )موضوع تبصره 
۲ ماده ۸ قانون حداکثر استفاده از توان تولیدی و 
خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی( را به منظور 
اجرایی شدن تامین مالی فاکتورینگ تا سقف ۳۰۰ 
هزار میلیارد ریال برای طرح های تملک دارایی های 
ماده ۳  تبصره ۱  )موضوع  بودجه  قانون  سرمایه ای 
آیین نامه اجرایی نحوه واگذاری مطالبات قراردادی( 
نهادهای  برای  ریال  میلیارد  هزار   ۵۰۰ سقف  تا  و 
عمومی، منابع داخلی شرکت های دولتی، بانکها و 
سایر مشغول آن در تبصره ۴ ماده ۳ آیین نامه نحوه 

واگذاری مطالبات قرارداد فراهم کنند.
بانک  افزود:  بودجه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
مرکزی، سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت امور 
اقتصادی و دارایی نیز موظفند، گزارش عملکرد این 

بند را به صورت سه ماهه به کمیسیون های برنامه، 
شورای  مجلس  اقتصادی  و  محاسبات  و  بودجه 
اسلامی ارسال کنند. همچنین نمایندگان در بخش 
پایه  افزایش  از  و جلوگیری  نظم بخشی  برای  دیگر 
پولی با الحاق متنی مبنی براینکه »با رعایت ماده ۳۶ 
قانون الحاق تسهیلات موضوع این بند، نباید منجر به 
افزایش پولی شود« به بند )ز( تبصره ۲ موافقت کردند. 
منظور  به  می کند؛  تصریح  دو  تبصره  )ز(  بند 
سه  اساسی،  کالاهای  مناسب  تدارک  و  پشتیبانی 
شرکت بازرگانی دولتی ایران، پشتیبانی امور دام کشور 
و  در صورت ضرورت  و خدمات حمایتی کشاورزی 
در صورت تایید سازمان برنامه و بودجه کشور مجاز 
به استفاده تسهیلات بانکی فراتر از سقف مصوب در 

پیوست شماره ۳ این قانون هستند. 
زارع ادامه داد: اعضای کمیسیون تلفیق بودجه در 
نشست امروز با تنفیذ بند )ی( تبصره ۲ قانون بودجه 
سال ۱۴۰۰ در خصوص تدوین آیین نامه شرکت های 
دولتی با هدف ایجاد اصلاح ساختار و ارتقای شفافیت 
موسسات  و  بانک ها  دولتی،  شرکت های  بودجه 

انتفاعی وابسته به دولت هم موافقت کردند.
سال  بودجه  لایحه  تلفیق  کمیسیون  گفت:  وی 
۱۴۰۱ در مصوبه دیگری دولت را مجاز کرد تا با رعایت 
و خدماتی  تولیدی  توان  از  استفاده  قانون حداکثر 
کشور و حمایت از کالای ایرانی مصوب ۱۵ اردیبهشت 
سال ۹۸، از تسهیلات تأمین مالی خارجی )فاینانس( 
فوق الذکر، برای استفاده از منابع بانک ها و مؤسسات 
تجهیز  منظور  به  المللی  بین  ای  توسعه  و  مالی 
آزمایشگاه ها و کارگاه ها، مبلغ یک میلیارد یورو برای 
دانشگاه ها، دانشگاه های علوم پزشکی، مؤسسات 
آزاد  دانشگاه  و  فناوری  و  پژوهشی  و  عالی  آموزش 

اسلامی با تضمین و باز پرداخت خود و یک میلیارد 
پرورش،  و  آموزش  وزارت  هنرستانهای  برای  یورو 
شهید  دبیر  تربیت  دانشگاه  فرهنگیان،  دانشگاه 
رجایی، مراکز آموزش فنی و حرفه ای دولتی و سازمان 
تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی با تضمین دولت و 
باز پرداخت آن از محل اعتبارات بودجه عمومی تأمین 

کند.
طرح خرید خدمت سربازی هنوز قطعی نیست

خدمت  خرید  طرح  درباره  همچنین  زارع  رحیم 
طرح  اولیه  تصویب  بررسی  از  پس  گفت:  سربازی 
اعلام کرد  از همکاران  یکی  خرید خدمت سربازی 
که این مصوبه خلاف اصل ۱۱۰ قانون اساسی است 
بنابراین کمیسیون تلفیق در بررسی مجدد آن را لغو 

کرد.
سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ مجلس 
شورای اسلامی افزود: این مصوبه که بدون هماهنگی 
در  مندرج  اختیارات  برخلاف  و  مسلح  نیروهای  با 
اصل ۱۱۰ قانون اساسی بود از بودجه حذف شد. در 
این راستا همکاری دیگری پیشنهاد جدیدی داد که 
تصویب شد، مبنی بر اینکه مردان متاهلی که بیشتر از 
۳۰ سال سن و دارای دو فرزند هستند بدون پرداخت 
هیچ مبلغی کارت معافیت خود را دریافت می کنند 
و این کارت در زمان صلح اعتبار دارد. این جایگزین 
کرد:  خاطرنشان  زارع  شد.  سربازی  خرید  مصوبه 
هیچ چیز قطعی نیست و این موارد فقط مصوبات 
کمیسیون تلفیق مجلس است و زمانی تبدیل به قانون 

می شود که در شورای نگهبان تایید شود.
وی یادآور شد: پیشنهاد دیگری هم برای سربازی 
مشمولین غایب خارج از کشور داشتیم که فعلًا در 

کمیسیون تلفیق است و نهایی نشده است.

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه مطرح کرد:
اختصاص ۲ میلیارد دلار برای حمل نقل عمومی

وزیر کشور: 

تبلیغات منفی علیه ایران با توسعه صنعت گردشگری خنثی می شود
وزیرکشور، صنعت گردشگری را یک رسانه بزرگ توصیف کرد که می تواند تبلیغات 

منفی دشمنان علیه کشورمان را مدیریت کند. 
احمد وحیدی روز دوشنبه در بازدید از نمایشگاه میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی با اشاره به ضرورت تقویت هویت های بومی فرهنگی در کشور، گفت: 
فرهنگ پایه و زیرساخت اصلی یک کشور است و برای همین باید اهتمام جدی به 

هویت های فرهنگی در کشور اعم از سبک زندگی و پوشش اسلامی داشته باشیم.
وزیر کشور با اشاره به استراتژی قدرت های غربی در نابودسازی فرهنگ دیگر 
ملت های جهان، گفت: مفهوم اصلی دهکده جهانی الگوسازی فرهنگ آمریکایی 

در ازای از بین رفتن دیگر فرهنگ هاست.
دیگر  بر  آمریکا  سلطه  دنباله اش  آمریکایی  فرهنگ  ترویج  داد:  ادامه  وحیدی 
ملت های جهان است. وی با بیان اینکه فرهنگ اصیل دینی و اسلامی نقطه قوت 
کشور است، خاطرنشان کرد: از جمله فرهنگ متعالی در اندیشه های دینی، عفاف 
و حجاب است که تجلی اش را در پوشش و سبک لباس محلی در جای جای کشور 
شاهد هستیم. وزیرکشور با اشاره به اینکه دشمنان ملت ایران سخت به دنبال 
تضعیف فرهنگ عفاف و حجاب در ایران هستند، گفت: نباید اجازه دهیم که این 

فرهنگ متعالی در کشور ضعیف شود و باید این فرهنگ روز به روز بالندگی یابد.
تقویت  و  حفظ  به  نسبت  خواست  شهرستانی  و  استانی  مدیران  از  وحیدی 

هویت های بومی اهتمام جدی داشته باشند.
وزیرکشور ادامه داد: الگوی توسعه کشور بر محور آمایش سرزمینی در درون خود 
پیوست فرهنگی و هویتی دارد و شروع آمایش با حفظ هویت محلی بومی در هر 

شهر و روستایی است.
توسعه صنایع دستی در روستاهای کشور از دیگر محورهای مورد اشاره وزیر کشور 
بود و در این باره گفت: صنایع دستی از جمله زمینه های پربازده اقتصادی است که 

هم بهره وری بالایی دارد و هم با درآمد و سرمایه کمتر هم قابل توسعه است.

وزارت میراث فرهنگی باید ظرفیت سازی کند
وحیدی از مزیت های دیگر توسعه صنایع دستی را فراهم کردن زمینه اشتغال زنان 
سرپرست خانواده عنوان کرد که با این صنایع دغدغه معیشت و شغل این عزیزان 
مدیریت می شود و درباره ضرورت توسعه صنایع دستی در کشور بیش از هر زمان 
دیگری، گفت: وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی متولی اصلی این 

حوزه است و باید ظرفیت سازی کند.
وزیر کشور اضافه کرد: از جمله ظرفیت های مهم صنایع دستی، بازار صادراتی 
مناسب این عرصه است و باید برنامه ریزی دقیق برای در اختیار گرفتن این بازار 

طراحی و عملیاتی شود.
وحیدی درباره توسعه گردشگری گفت: گردشگری بیش از هر امر دیگری یک 
رسانه بزرگ است و می تواند تبلیغات منفی علیه کشورمان از سوی دشمنان با توسعه 

صنعت گردشگری مدیریت شود.
وی با بیان اینکه حدود ۱۰ درصد تولید ناخالص داخلی و اشتغال در جهان مربوط 
به صنعت گردشگری است؛ خاطرنشان کرد: این آمار در ایران تقریبا ۵ درصد است 
که باید این مهم در حوزه های مختلف مانند گردشگری مذهبی سلامت توسعه یابد و 

سهم اصلی اش را در اقتصاد پیدا کند.
وحیدی با بیان اینکه بخش گردشگری در توسعه استان ها باید محور اصلی باشد؛ 
گفت: امسال در برنامه توسعه استان ها ۷ تا ۸ درصد رشد پیش بینی شده است که 
سهم گردشگری باید نقش پر رنگی در تحقق این برنامه کلی توسعه استانی ایفا کند.
وزیرکشور افزود: باید در نظر داشته باشیم که صنعت گردشگری هم زود بازده و هم 

زمینه اشتغال بالا دارد که نیازمند توجهات جدی است.
وی با تاکید بر ضرورت توسعه گردشگری داخلی بیان کرد: توسعه گردشگری 
داخلی به شناخت بیشتر اقوام از همدیگر که در نوع خود باعث تقویت وحدت و 

همبستگی ملی می شود.

علی شیرازی*
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Dعلائم پنهان کمبود ویتامین  مطالعات نشان می دهد؛

گنجاندن انواع توت در رژیم غذایی
 روند پارکینسون را کُند می نماید

تحقیقات جدید نشان می دهد که انواع توت ها ممکن است یک سلاح قدرتمند در 
برابر آسیب های ناشی از بیماری پارکینسون باشند.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیسن نت، نتایج یک مطالعه جدید نشان 
می دهد که آنتی اکسیدان های موجود در میوه هایی مانند انواع توت ها ممکن است 

پیشرفت اختلال حرکتی را کاهش دهند.
به گفته محققان، افراد مبتلا به پارکینسون که سه وعده یا بیشتر در هفته از مواد 
غذایی سرشار از آنتی اکسیدان به نام فلاونوئید مصرف می کنند، در مقایسه با 
افرادی که غذاهای غنی از فلاونوئید نمی خورند، با احتمال کمتر مرگ زودرس 

مواجه هستند.
می گوید:  پنسیلوانیا،  ایالتی  دانشگاه  از  ارشد  محقق  گائو«،  »شیانگ  دکتر 
»فلاونوئیدها به طور طبیعی اجزای مغذی گیاهی در میوه و سبزیجات هستند. آنها 

رنگ های مختلفی به این گیاهان می دهند.«
انطباق یک الگوی غذایی سالم، حاوی میوه ها و سبزیجات رنگارنگ، حتی پس 
از تشخیص پارکینسون، می تواند پیشرفت بیماری را کُند کرده و میزان بقا را بهبود 

بخشد.
که  شدیم  متوجه   ،۲۰۱۲ سال  در  ما  قبلی  مطالعه  »در  افزود:  ادامه  در  گائو 
فلاونوئیدها می توانند از خطر پارکینسون در آینده در بین افرادی که از ابتدای مطالعه 
پارکینسون نداشتند، پیشگیری کنند. مطالعه فعلی شواهد بیشتری در مورد اثرات 

محافظتی عصبی میوه ها و سبزیجات ارائه می دهد.«
به گفته محققان، فلاونوئیدهای موجود در برخی میوه ها و چای می توانند به 
سرعت از سد خونی مغزی عبور کنند و استرس اکسایشی، التهاب و تصلب شرایین 

را در مغز کاهش دهند، که ممکن است نتیجه آن، کاهش تاثیر پارکینسون باشد.
برای این مطالعه، محققان اطلاعاتی را در مورد بیش از ۱۲۰۰ فرد مبتلا به بیماری 
پارکینسون، با میانگین سنی ۷۲ سال، که به طور متوسط ۳۳ سال به این بیماری 
مبتلا بودند، جمع آوری کردند. هر چهار سال یک بار، بیماران به سؤالاتی در مورد 
رژیم غذایی خود پاسخ می دادند. به طور خاص، از آنها پرسیده شد که چقدر چای، 

سیب، انواع توت ها، پرتقال و آب پرتقال مصرف می کنند.
در طول مطالعه، ۷۵ درصد از بیماران فوت کردند. از این تعداد، ۵۱۳ نفر به دلیل 
پارکینسون، ۱۱۲ نفر به دلیل بیماری های قلبی عروقی و ۶۹ نفر به دلیل سرطان 

جان خود را از دست دادند.
محققان دریافتند افرادی که رژیم غذایی آنها حاوی بیشترین میزان فلاونوئید بود، 
۷۰ درصد شانس بیشتری برای زنده ماندن در مقایسه با افرادی که رژیم غذایی آنها 
حاوی کمترین مقدار فلاونوئید بود، داشتند. بیشترین میزان مصرف فلاونوئیدها 
حدود ۶۷۳ میلی گرم در روز و کمترین آن حدود ۱۳۴ میلی گرم در روز بود. به عنوان 
نمونه، توت فرنگی حدود ۱۸۰ میلی گرم فلاونوئید در هر ۱۰۰ گرم و سیب حدود 
۱۱۳ میلی گرم فلاونوئید دارد. گائو خاطرنشان کرد: »خوردن بیشتر غذاهای غنی 
از فلاونوئید قبل از ابتلا به پارکینسون با خطر کمتر مرگ در میان مردان مرتبط بود، 
اما نه زنان. اما پس از تشخیص پارکینسون، خوردن فلاونوئیدهای بیشتر با نرخ بقای 
بهتر برای هر دو جنس مرتبط بود.« در مورد فلاونوئیدی موسوم به "فلاون ۳- اول" 
که در سیب و چای یافت می شود، افرادی که بیشترین مصرف را داشتند ۶۹ درصد 

بیشتر از افرادی که کمترین مصرف را داشتند، زنده ماندند.

مدیرکل دفتر بهبود وضعیت تغذیه جامعه وزارت بهداشت از اهمیت مواد غذایی و 
زمان مصرف آن ها برای رشد مغزی و جسمی کودکان گفت.

زهرا عبداللهی با اشاره به اهمیت تغذیه خوب در زمان جنینی و بارداری، گفت: 
حتماً تأثیر می گذارد. همیشه می گوییم تغذیه مناسب برای اینکه  نوزاد سالم داشته 
باشیم، باید از دوران جنینی و بارداری مادر آغاز شود پس باید به تغذیه خیلی توجه 
شود. هزار روز اول زندگی بسیار اهمیت دارد. این گفته یک ایده جهانی و بین المللی 
است که می گویند در هزار روز اول زندگی تغذیه، نقش بسیار مهمی در رشد و تکامل 

جسمی و مغزی دارد.
وی با اشاره به رشد مغزی کودک در ۵ سال اول زندگی، عنوان کرد: قطعاً رشد مغزی 
تا ۵ سال اول ادامه دارد یعنی اگر بچه تغذیه درست و مناسبی داشته باشد، بسیار مهم 
است. چون  در ۵ سال اول زندگی ۹۰ % سلول های مغزی ساخته می شود و دوره ای  

بسیار مهم و بحرانی است.
عبداللهی پیرامون معنای اهمیت و توجه به تغذیه، عنوان کرد: از همان موقع که 
بارداری مشخص می شود خیلی حائز اهمیت است که مادر به نوع تغذیه توجه کند. 
نوع تغذیه منظور این نیست که تغذیه خاصی داشته باشد. همیشه نکته ای را باید 
یادمان باشد که رعایت تنوع و تعادل در برنامه روزانه یعنی اینکه مادر باردار سعی کند 
از انواع مواد غذایی که در دسترس است و از گروه های مختلف غذاها مثل گروه 
سبزی ها، میوه ها ،شیر و لبنیات، نان و غلات که گروه های اصلی غذاها هستند و 

سهم آن ها هم مشخص است، داشته باشد.
وی با اشاره به اهمیت گروه غذایی تأمین کننده انرژی، گفت: یک گروه از غذاها نیز 
باید انرژی را تأمین کند مانند نان، برنج و سیب زمینی  که اصطلاحاً می گوییم گروه نان 
و غلات که بیشترین سهم را در برنامه غذایی دارند؛ چون هم انرژی را تولید می کنند 
و هم حتی  مغز برای عملکرد طبیعی نیاز به انرژی دارد. چون وقتی ما از گروه نان 
و غلات می خوریم تبدیل به گلوکز می شود و سطح قند خون را عادی نگه می دارد. 
مغز برای عملکرد طبیعی نیاز به گلوکز دارد و باید قند خون در یک سطح مشخص 
ثابت بماند. به همین دلیل می گوییم بچه ها و دانش آموزانی که صبحانه نخورند، قند 
خونشان پایین می آید و چون قند خون پایین می آید تمرکز داشته و یادگیری مشکل 

می شود؛ درنتیجه مغز نمی تواند عملکرد طبیعی داشته باشد.
عبداللهی درباره جایگزین های مواد غذایی در دوران بارداری، مطرح کرد: در دوران 
بارداری خانم باردار در غذای روزانه خود باید از انواع سبزی ها، لبنیات، میوه ها و 
منابع پروتئینی که در دسترس است استفاده کند. همچنین می توانند جایگزین های 
مختلفی را انتخاب کنند؛ به عنوان مثال برای جایگزینی پروتئین ها می توانند حبوبات، 

تخم مرغ و انواع گوشت ها را استفاده کنند زیرا همه مواد پروتئینی دارند یا از طریق 
 ،B میوه ها و سبزی ها بعضی ویتامین ها را تأمین کنند مانند ویتامین های گروه

.C و ویتامین A ویتامین
وی با اشاره به اهمیت استفاده از املاح و ید، ابراز داشت: بعضی املاح  مثل آهن 
که بسیار در رشد مغزی و ضریب هوشی تأثیر دارند و اگر در دوران جنینی مادر دچار 
کمبود آهن و کم خونی ناشی از فقر آهن شود، جنین نیز دچار سوءتغذیه و فقر آهن 
می شود  و بر تکامل مغزی جنین تأثیر دارد؛ حتی ضریب هوشی را تا ۱۰ امتیاز کاهش 
می دهد. یا بعضی مغذی های دیگر مانند ید  نقش مهمی دارند. کمبود ید در دوران 

بارداری می تواند حتی تا ۱۳.۵ امتیاز ضریب هوشی را پایین بیاورد.
مدیرکل دفتر بهبود وضعیت تغذیه جامعه وزارت بهداشت درباره گروه های غذایی 
مورد نیاز، گفت: باید حد معینی از گروه های غذایی تأمین شود و نباید وسواس به 
خرج داد. بعنوان مثال شما باید یک ماده غذایی معینی را بخورید تا هوش بچه 
زیاد شود یا وضعیت  جنین بهتر شود. جمعاً باید از آنچه که ویتامین ها، املاح، مواد 
معدنی و پروتئین ها  انرژی مورد نیاز را تأمین می کنند، استفاده شود .تنوع در مواد 
غذایی بسیار مهم است و باید  منابع غذایی موجود و در دسترس را به اندازه مشخص 
و  مناسب دریافت کرد. عبداللهی در برنامه سلام تهران با اشاره به امکان معادل سازی 
مواد غذایی، بیان کرد: شیر و لبنیات نیز مهم است و هرروز باید مصرف شود، پس 
می توانیم از انواع شیر، ماست، پنیر، کشک و دوغ استفاده کنیم و همه جایگزین هایی 
هستند که در  گروه شیر و لبنیات قرار می گیرند. خانم باردار باید حداقل ۲ تا ۳سه 
واحد از گروه لبنیات را استفاده کند. واحد یعنی یک لیوان شیر یا معادل آن ماست 
یا پنیر یا کشک که باید استفاده کند .همچنین در بعضی از غذاها از کشک استفاده 
می کنیم که منبع خوبی از کلسیم دارد. وی پیرامون مصرف میوه و سبزی در دوران 
بارداری، اظهار داشت: وقتی می گوییم میوه ها و سبزی ها یک مقدار مشخص را باید 
رعایت کنیم و حداقل دو عدد میوه از هر نوع میوه ای که موجود باشد در رژیم غذایی 
خود داشته باشیم. همچنین در گروه سبزی ها می توانیم همراه با صبحانه، ناهار و 
شام از انواع سبزی و صیفی استفاده کنیم. با شام و ناهار می توانیم از سالاد یا سبزی 
و در صبحانه از خیار و گوجه یا ۲ برگ کاهو استفاده کنیم و همراه صبحانه خود میل 
کنیم. در کل سخت نگیریم و وسواس نداشته باشیم و یادمان باشد که تنوع غذایی 
داشته باشیم و چیزی را حذف نکنیم؛ مثلًا نان حذف نشود یا روزی اصلًا سبزی 
نخوریم یا از گروه شیر و لبنیات چیزی را حذف نکنیم .اگر تنوع را رعایت کنیم، نقش 

بسیار زیادی در دوران جنینی دارد؛هم در رشد جسمی جنین و هم تکامل مغزی.
عبداللهی با اشاره به اهمیت تغذیه در رشد پس از تولد، گفت: بعد از تولد نیز توجه 

به تغذیه بسیار اهمیت دارد. در ۵ سال اول زندگی بچه به سرعت رشد می کند و رشد 
او هم به لحاظ جسمی و هم به لحاظ مغزی است؛ بسیار مهم است که به تغذیه بچه 
توجه داشته باشیم. قطعاً شیر مادر بر رشد جسمی، رشد مغزی و بهره هوشی کودک 
تأثیر دارد. تأکید زیاد داریم که در دو سال اول زندگی، بچه حتماً باید با شیر مادر تغذیه 

شود و بعد از شش ماهگی باید غذا بخورد.
وی پیرامون استفاده از تنقلات مضر برای کودکان، مطرح کرد: تنقلاتی را که 
متأسفانه بچه ها علاقه زیادی به خوردن آن ها دارند، بیشتر از آن که مفید باشد، ضرر 
دارد مثلًا انواع چیپس و انواع غلات غنی شده مانند پفک و ذرت که بسیار خوشمزه 
هم هستند ولی بسیار مضر است به خصوص برای بچه ها. برای بچه ها خط قرمزی 
در استفاده از این مواد داریم چرا که وقتی بچه این مواد را استفاده می کند سیر 
شده و معده اش پر می شود و وعده غذایی اصلی را نمی خورد. چیپس، پفک، انواع 
نوشابه ها، پاستیل، آب نبات و شکلات نمی توانند تمام مواد مغذی لازم برای رشد 
مغزی و رشد جسمی کودک را  تأمین کنند، ضمن اینکه اشتهای بچه را می گیرند و 
غذاهای اصلی را نمی خورند و لطمه به تغذیه کودک می خورد و به اصطلاح می گوییم 

دچار سوءتغذیه شده است. 
عبداللهی با اشاره به مواد مغذی برای رشد کودکان، عنوان کرد: در سال های اول 
زندگی بسیار مهم است که بچه چه چیزهایی را بخورد یا حتی میان وعده های او ارزش 
غذایی داشته باشند یعنی فقط به اینکه سیر شود نباید اکتفا کرد چراکه سلول های 
 ،B ویتامین ،A بدن و سلول های مغز نیاز به ریزمغذی هایی مثل آهن، روی، ویتامین
اسیدفولیک و غیره دارند که آن ها را نمی توان در چیپس پفک و تنقلات یافت. بنابراین 
اگر ما تنوع غذایی را رعایت کنیم تمام این مواد تأمین می شود و می توانیم سرزنده و 

سالم باشیم، هم به لحاظ رشد جسمی و هم تکامل مغزی.
 مدیرکل دفتر بهبود وضعیت تغذیه جامعه وزارت بهداشت با اشاره به ریزمغذی های 
مفید برای رشد مغز کودکان، عنوان کرد: از ریزمغذی هایی که مغز نیاز به آن ها نیاز 
دارد، امگا۳ است. بعضی از مواد غذایی به لحاظ امگا ۳ قوی تر هستند مانند گردو و 
ماهی. باید بچه را از همان بچگی عادت بدهیم که ماهی بخورد و در برنامه غذایی او 
ماهی بگنجانیم یا تخم مرغ و خصوصاً زرده تخم مرغ که حاوی امگا ۳ است و بسیار 
لازم و مفید برای رشد مغزی می باشد. انواع گردو و مغزها، شیر و لبنیات، اسیدفولیک 
و ویتامین B۱۲ نیز مفید هستند. شیر یا ماست همراه با غذا باشد و همچنین پنیر نیز 

باید به بچه داده شود البته  شور نباشد که ذائقه بچه به شوری عادت نکند.
وی پیرامون اهمیت مصرف انواع سبزی ها و میوه ها و اهمیت عادت دادن کودکان 
به خوردن مواد غذایی مفید، مطرح کرد: بچه ها معمولًا سبزی نمی خورند چون به 
آن ها سبزی نمی دهیم . باید ذائقه غذایی را از همان کودکی شکل دهیم از همان 
پایان ۶ ماهگی که برای بچه غذای کمکی را شروع می کنیم باید بچه همه چیز بخورد 
و به سفره خانواده عادت کند. گاهی اوقات یک بچه ۴ ساله با سبزی  خوردن بسیار 
بیگانه است چون از بچگی نخورده است. بعضی از بچه ها معمولًا  میوه را سخت 
می خورند چرا که از بچگی عادت نکرده اند. خیلی از بچه ها گوشت نمی خورند 
مخصوصاً گوشت تکه ای را نمی خورند. بچه باید از بچگی عادت کند که همه چیز را 
بخورد هیچ وقت نمی توانیم بگوییم که یک ماده غذایی خاص است که بر هوش بچه 
تأثیر دارد و هوش  بچه را بالا می برد چرا که مجموعه مواد غذایی متنوع می تواند یون، 

آهن، کلسیم ،  B۱۲ ,B۲ اسیدفولیک و غیره را تأمین کند.
راه های  به  اشاره  با  بهداشت  وزارت  جامعه  تغذیه  بهبود وضعیت  دفتر  مدیرکل 
آموزش به مادران، اظهار داشت: ما در شبکه های بهداشت درمانی کشور، پایگاه های 
سلامت، خانه های بهداشت در روستاها و مراکز سلامت کارشناسان تغذیه داریم و 
مادران می توانند مشاوره بگیرند و آموزش داده شوند و حتی مطالب آموزشی تهیه 
شده به زبان ساده وجود دارد که این مطالب را در اختیار مادران عزیز قرار می دهند 
و همچنین سامانه تلفنی ۴۰۳۰ را داریم که می توانند تماس گرفته و از کارشناسان 

تغذیه هر سؤالی را که داشته باشند راهنمایی بگیرند.

مدیرکل دفتر بهبود وضعیت تغذیه جامعه وزارت بهداشت مطرح کرد:

بالارفتن از پله ها باعث تپش قلبتان تغذیه مناسب، مهم ترین عامل رشد مغزی کودکان
می شود؟ چرا و راه حل چیست؟

اگر بعد از بالارفتن از پله ها تپش قلب می  گیرید، یک دلیل برای آن وجود دارد که 
راه حل آن را به شما خواهیم گفت.

یک فرد سالم )که مشکل قلبی ندارد( و اهل ورزش نیست، بعد از بالارفتن از 
پله ها دچار ضربان تند قلب خواهد شد. حتی به آهستگی از پله ها بالارفتن هم 

می تواند در یک فرد سالم سبب بالارفتن ضربان قلب شود.
بالارفتن از پله ها برای هرکسی که اضافه وزن دارد سخت است و این انتظار وجود 
دارد که ضربان قلبش بسیار بالا رود. اگر بالارفتن از پله ها علامت دیگری غیر از 
بالارفتن ضربان قلب، مثلًا درد در قفسه سینه، حالت تهوع و احساس از حال 

رفتن هم ایجاد کند، جای نگرانی وجود دارد.
قلبی که به فعالیت عادت نکرده تحت شرایط خاص به تپش می افتد، حتی اگر 
هیچ ناهنجاری در قلب وجود نداشته باشد و فرد بیماری قلبی و یا بیماری دیگری 

نداشته باشد.
چه باید کرد؟

شاید در حال حاضر تصور کنید طی روز زیاد فعالیت می کنید، از جمله بالا و 
پایین کردن از پله های خانه صدبار در روز؛ اما استفاده از پله ها در فعالیت های 

زندگی روزمره برای رفع تپش قلب کافی نیست.
برنامه ریزی برای پیشگیری از تپش قلب ناشی از بالارفتن از پله ها در یک فرد 

سالم
در هفته دو جلسه تمرینات ورزشی با شدت بالا انجام دهید. تمرینات تناوبی 
پُرشدت )HIIT( به قلبتان یاد می دهند چگونه به تقلاهای شدید و کوتاه مدت 

عادت کرده و فوراً خود را بازیابی کند.
تمرینات تناوبی پُرشدت از جهت این نوع فیتنس قلب در مقایسه با تمرینات 

یکنواخت ایروبیک مؤثرترند.
برای اینکه بهترین نتیجه را بگیرید، تمرینات تناوبی پُرشدت را با استفاده از پله ها 
انجام دهید. یکی از انواع تمریناتی که می توانید انجام دهید و بسیار مؤثر است 
این است که دمبل دستتان بگیرید و با سرعت از پله ها بالا بروید؛ اما اگر خیلی 

برایتان سخت است می توانید با سرعت راه رفتن معمولی از پله ها بالا بروید.
هدف این است که با تمام سرعتی که در توانتان است این تمرین را انجام دهید 
)حتی اگر توانتان در حد سرعت کم است(. در بالای پله ها و بعد از هر باری که 
برای بالارفتن تقلا می کنید، قلبتان باید تندتند بزند و هدف همین است. اگر 
قلبتان به تپش نمی افتد، سرعتتان را بیشتر یا وزنه ها را سنگین تر کنید. البته اگر 

دچار درد در قفسه سینه، حالت تهوع یا بدحال شدید فعالیت را متوقف کنید.
اگر بعد از مدتی مثلًا با وزنهٔ پنج کیلوگرمی حتی با سرعت نیز قلبتان به تپش 

نیفتاد، پس وزنه را سنگین تر کنید و این روال را تدریجاً ادامه دهید.
به بالای پله ها که رسیدید وزنه ها را پایین بگذارید و یکی دو دقیقه راه بروید، 

سپس ست بعدی را شروع کنید )کلًا چهار تا پنج ست انجام دهید(.
در مدت استراحت بین ست ها ننشینید یا بی حرکت نایستید و حرکت کنید. 
برای افراد سالم مبتدی پله ها بهتر است حداقل ۳۰ پله باشند )دو پاگرد یا بیشتر( 
اما بعد از ۳۰ ثانیه همچنان در حال بالارفتن از پله ها نباشید. قرار است تمرینی که 

انجام می دهید پرشدت و کوتاه مدت باشد، نه پرشدت و طولانی مدت.
برای اینکه قلبتان در استفاده از پله ها در زندگی روزمره به تپش نیفتد )مثلًا در 
محل کارتان یا در آپارتمان محل سکونتتان(، باید هفته ای دو بار ضربان قلبتان را با 
تمرینات تناوبی پُرشدت بالا ببرید و همین کافی است. البته توصیه می کنیم یک 
دو جلسه در هفته نیز تمرین هوازی با شدت یکنواخت انجام دهید. یادتان باشد 
که تمرینات هوازی با شدت یکنواخت )مدت طولانی( به تنهایی نمی توانند نتایج 

تمرینات تناوبی پرشدت را ایجاد کنند.
 

متخصص بیماری های کودکان؛

کُشندگی اومیکرون بیشتر است
استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: با توجه به گستردگی 

اومیکرون و سرعت انتشار آن، این ویروس می تواند قربانیان بیشتری بگیرد.
ناصر کلانتری اظهار کرد: تفاوت اومیکرون با دیگر سویه ها این است کودکان 
هم درگیر می شوند. هیچ گروه سنی از سویه های کرونا مصون نبودند اما شیوع 
این بیماری بیشتر در بین بزرگسالان بود و اما کودکان دومین گروهی هستند که 

درگیر اومیکرون می شوند.
وی ادامه داد: متأسفانه با توجه به ساده انگاری و سهل انگاری خانواده ها در 
قبال اومیکرون به دلیل صحبت ها در وسایل ارتباط جمعی مختلف، نگرانی ها 
نسبت به این بیماری کمتر شده است. مردم بچه ها را به مهدکودک می فرستند 

و سیستم هم مدارس را باز می کند.
این متخصص کودکان یادآور شد: شاید شدت علائم اومیکرون کمتر باشد اما 
کشندگی و عارضه اومیکرون بالاست و شیوع این بیماری نیز بسیار بیشتر است 
که این گستردگی می تواند آمار مرگ و میر را افزایش دهد. کلانتری ادامه داد: 
بخش های پی آی سی یوی ما پر از کودکان مبتلا به اومیکرون است. در یک ماه 
اخیر بیش از نیمی از کودکان مراجعه کننده به من با علائم اومیکرون هستند و 
اغلب والدین آنان نیز علائم حداقلی اومیکرون را دارند. به گفته وی، در بخش کووید 
۱۹ ناقلان بی علامت داریم و کودکان نیز می توانند جز این گروه باشند. استاد تمام 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی توضیح داد: مردم در کوچه و بازار شاید ماسک 
بزنند که آن هم استاندارد نیست و مدت ها از مصرف آن گذشته است. در دورهمی 
ها هم که رعایت ها انجام نمی شود و اغلب در خانه تهویه ای وجود ندارد و در دو ماه 
اخیر بیشترین میزان ابتلاء در دورهمی های خانوادگی بوده است. توصیه می کنم 
این را رعایت کنند و منزل یکدیگر نروند و در نهایت با ماسک به مهمانی های خود 
بروند و پنجره ای را باز بگذارند. کلانتری اظهار کرد: اگر بچه ای بدون هیچ علامت 
قبلی به یکباره با تب از خواب بیدار شد احتمال آنفلوانزا بیشتر است و این بیماری 
حاد شروع می شود. بیشتر بدن درد و سردرد و تب بالا را در آنفلوانزا داریم. وی 
گفت: اومیکرون و سرماخوردگی شبیه هم هستند با آبریزش شروع می شوند و بچه 
مبتلا به اومیکرون معمولًا کسالت بیشتری دارد و اشتهایش کم می شود و البته این 
صد درصد نیست. بدن درد در اومیکرون برای کودک بیشتر است و والدین باید به 
این مورد دقت کنند. این متخصص کودکان افزود: در کووید ۱۹ گاه علائم گوارشی 
بین بچه ها رخ می دهد اما در سرماخوردگی اینگونه نیست. در هر دو حالت بهتر 
است هر علائمی دیدیم فکر کنیم اومیکرون است و تا دو هفته قرنطینه کنیم. طول 
دوره بیماری در کودک تا ۱۰ روز هم هست اما میانگین زمان بیماری ۳ هفته است. 
در سرماخوردگی کودک نهایت پس از ۵ روز تبش قطع می شود اما در اومیکرون 

حالت زیگزاکی است.
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استاندار قم با صدور پیامی تاکید کرد:

 مردم قم دردهه فجر میثاق دوباره ای با آرمان های امام راحل خواهند داشت

استاندار قم با صدور پیامی تاکید کرد که مردم این استان دردهه مبارک 
فجر میثاق دوباره ای با آرمان های نهضت الهی امام خمینی و مقتدای 

امت اسلامی مقام معظم رهبری خواهند داشت.
دراین پیام که نسخه ای از آن روز دوشنبه دراختیار ایمان قرار گرفت، 
آمده است:  ایام الله دهه فجر تجلی شیرین ترین جشن ملت ایران، 
زرین ترین صفحه تاریخ این سرزمین و یادآور شکوه و عظمت ملت نستوه 
و شجاعی است که پای در رکاب امام و رهبر صالح خویش، علیه ظلم و 
بیداد حکومتی فاسد و خودکامه بپاخاست و با ایثار، فداکاری و از جان 

گذشتگی، خالق حماسه جاودان و شکوهمند انقلاب اسلامی شد.
انقلابی  پیام ادامه داده است:  سید محمد تقی شاهچراغی دراین 
بی نظیر و مبتنی بر اصول و ارزش های دینی و متکی بر فرهنگ مقدس 
جهاد و شهادت که بارقه های امید و معنویت را در دل ملت بزرگ ایران 
و تمامی مستضعفان و آزادگان جهان زنده کرد و پس از  قرن ها، عزت، 

خودباوری و حیات این ملت را جانی دوباره بخشید.
پیام حاکیست:  شجره طیبه انقلاب اسلامی از  همان ابتدا و با  قدرت و 
صلابت هر چه تمام تر ، در مقابل همه توطئه ها، فشارها و کارشکنی های 
جبهه استکبار ایستادگی نموده و دستاوردهای بزرگ و پرافتخاری را در 
عرصه های مختلف به ارمغان آورده است و امروز هم ملت بصیر و لحظه 
شناس ایران اسلامی، حفظ اتحاد، همدلی و هوشیاری در برابر دسیسه 
مزورانه نظام سلطه در سیاه نمایی اوضاع کشور و ناامید ساختن مردم  
نسبت به آینده  نظام و سلب اعتماد آنان به مسئولان را زمینه ساز تداوم 
عزت، اقتدار و تحکیم پایه های انقلاب اسلامی و ضامن عبور عزتمندانه 
از این پیچ تاریخی دانسته و برای تحقق آن از هیچ  تلاش و مجاهدتی 

فروگذار نخواهند بود. 
در بخش دیگری ازاین پیام آمده است:ضمن تبریک  چهل و سومین 
فجر شکوهمند انقلاب اسلامی، یاد و خاطره  بنیان گذار فقید جمهوری 
اسلامی ایران و تمامی شهداء، ایثارگران و حماسه آفرینان میهن عزیز 
اسلامی را گرامی داشته و رجاء واثق دارم که اقشار مختلف مردم مؤمن، 
انقلابی و ولایتمدار استان مقدس قم امسال نیز همانند گذشته با حضور 
پرشور و گسترده خود در برنامه های این دهه مبارک به ویژه مراسم یوم 
الله ۲۲ بهمن ، تجدید میثاق  و عهد و بیعت دوباره ای را با  آرمان های 
نهضت الهی امام عظیم الشأن)ره( و مقتدای امت اسلامی حضرت آیت 

الله العظمی امام خامنه ای مد ظله العالی خواهند داشت.
از ۱۲ بهمن سالروز ورود امام خمینی)ره( بنیانگذار فقید جمهوری 
پیروزی  تا ۲۲ بهمن سالروز  به میهن در سال ۱۳۵۷  ایران  اسلامی 
نامیده  فجر  دهه  سال،  همان  در  ایران  اسلامی  انقلاب  شکوهمند 

می شود. 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با 
اشاره به برنامه های شهرداری قم در دهه فجر انقلاب 
اسلامی، گفت: به همین مناسبت ویژه برنامه های 
مناطق  و  سازمان ها  ستاد،  مجموعه  در  مختلفی 
شهرداری قم در دستور کار قرار گرفته است و به اجرا 

خواهد رسید.
فرا  گرامیداشت  ضمن  کلانترزاده  مهدی 
رسیدن ایام دهه فجر و اعلام خبر تشکیل کمیته 
انقلاب  اطلاع رسانی ستاد گرامیداشت دهه فجر 
ستاد  این  داشت:  اظهار  قم،  شهرداری  اسلامی 
فعالیت خود را از ماه قبل و با برنامه ریزی اقدامات 
مختلف از جمله درزمینهٔ خدمت رسانی و مشارکت 
تبلیغات  و  اطلاع رسانی  ویژه برنامه ها،  اجرای  در 
با هدف تعظیم شعائر، یادآوری حماسه  محیطی 
ملت بزرگ ایران و تقویت روحیه امید با محوریت شهر 

مقدس قم به عنوان مادر انقلاب انجام داده است.
و  بهره برداری  ایام دهه فجر  اینکه در  بابیان  وی 
آغاز عملیات اجرایی ۱۰۰ پروژه مدیریت شهری قم 
بااعتباری بیش از ۱۰۰۰ میلیارد تومان آغاز خواهد 
شد و تا پایان سال ادامه خواهد داشت، ابراز کرد: 

بلوار  برقعی،  شهیدان  بلوار  همچون  پروژه هایی 
شهید صادقی، مجتمع فرهنگی ورزشی شهیدان 
جودی در منطقه ۵ در طول ۷ هفته آینده و تا قبل از 
آغاز سال جدید مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم 
با اشاره به دیگر پروژه های شهرداری قم که در این 
ایام به بهره برداری خواهد رسید، گفت: ۵۲ دستگاه 
اتوبوس نو بااعتباری بالغ بر ۳۳۰ میلیارد تومان وارد 
سیستم ناوگان حمل ونقل عمومی قم خواهد شد 
و فاز سوم پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی )ارم( به 
بهره برداری رسیده و در اختیار شهروندان گرامی 

قرار خواهد گرفت.
از  را  قم  شهر  ویژه  فضاسازی  همچنین  وی 
اعلام  با  و  دانشت  قم  شهرداری  برنامه های  دیگر 
ایام  ویژه  شهر  سطح  در  محیطی  تبلیغات  اکران 
از  برخی  افزود:  اسلامی  انقلاب  پیروزی  سالروز 
دستاوردهای مهم نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران در بیانات رهبر معظم انقلاب و بیانیه گام دوم 
احصا شده و در سطح شهر و در قالب سازه های 
مختلف اکران خواهد شد و علاوه بر آن نیز شهرداری 

فضاسازی  با  کشور  شهرهای  دیگر  با  همگام  قم 
شهر با پرچم جمهوری اسلامی ایران زمینه حضور 
شهید  نام  به  افتخار  “پرچم  پویش  در  شهروندان 

اقتدار” را فراهم خواهد آورد.
حضور  و  برنامه ریزی  به  اشاره  با  کلانترزاده 
فرهنگی  ویژه برنامه های  اجرای  در  قم  شهرداری 
ایام دهه فجر، یادآور شد: ارائه خدمات در مراسم 
گل باران بیت تاریخی رهبر کبیر انقلاب اسلامی، 
مشارکت در راهپیمایی گرامیداشت روز ۱۲ بهمن 
شامل تبلیغات شهری، تهیه تاج گل و اقلام تبلیغاتی 
و همچنین هماهنگی نواخته شدن زنگ انقلاب 
این  ازجمله  مدارس  در  شهری  مدیران  حضور  با 

برنامه هاست.
وی با تأکید بر اینکه نورافشانی گسترده آسمان 
شهر قم در شب ۲۲ بهمن ماه نیز مانند سال های 
است،  قرارگرفته  شهرداری  کار  دستور  در  گذشته 
اذعان کرد: با توجه به شرایط کرونایی و قرمز شدن 
وضعیت استان، شهرداری قم تابع تصمیمات ستاد 
استانی کرونا برای اجرای ویژه برنامه های دهه فجر 

خواهد بود.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم تشریح کرد:

برنامه  های شهرداری قم برای گرامیداشت دهه فجر

دردومین نشست ستاد دانشجویی و دانشگاهی بزرگداشت دهه فجرتشریح شد؛ 

برنامه های دانشگاه های استان قم
 برای دهه فجر 

با حضور  دومین نشست ستاد دانشجویی و دانشگاهی بزرگداشت دهه فجر قم، 
اعضای این ستاد در دانشگاه آزاد اسلامی قم برگزارشد.

علی حسینی معاون فرهنگی جهاددانشگاهی واحد استان قم دراین نشست گفت:
اهدای تندیس انقلاب اسلامی، جشنوماره تابالندگی، افتتاح دهمین دوره مناظرات 
دانشجویی، مسابقه کتابخوانی ملی شهدا الگوی منتظران، اجرای طرح هویت شناسی 

دانشجویان و جوانان، از جمله برنامه های ایام الله دهه فجر است.
دانشگاه ها برنامه های ایام الله دهه فجر را مستندسازی کنند 

مدیرکل سیاسی انتخاباتی استانداری قم نیزدر این نشست گفت:دانشگاه های استان 
برنامه های ایام الله دهه فجر را باید مستندسازی کنند تا این برنامه به صورت یک جزوه 
کامل ارایه شود. خوشبختانه جهاددانشگاهی همیشه در این گونه امور پیشقدم بوده 

است و امیدوارم در این زمینه نیز فعالیت مثمرثمری انجام شود.
حسن محبوبی بیان کرد: دانشجویان ما باید ظرفیت های نظام خود را بشناسند. اگر 
دشمن زمانی به دنبال آن بود که حیات خلوتی برای خود در کشور ما ایجاد کند ولی امروز 

به جایگاهی رسیدیم که قدرت ما به آزادی خواهان جهان تزریق می شود.
برنامه های دانشگاه آزاد اسلامی قم

فرهنگی  بیان کرد: شورای  قم  آزاد  دانشگاه  فرهنگی  محمدصادق احمدی مدیر 
دانشگاه آزاد برای ایام دهه فجر برگزار شده است و برنامه های کانون ها و نهادهای فعال 
فرهنگی دانشگاه، مصوب شد ولی با توجه به شرایط قرمز کرونایی قم، مصوب شد که 

برنامه های جنبی با شروط خاص کرونایی برگزار شود.
وی افزود: اگر دانشگاه ها و مراکز آموزشی نسبت به این قوانین و مقررات ستاد ملی 

کرونا بی تفاوت باشند قطعا نمی توانیم انتظار زیادی از بخش های دیگر داشته باشیم.
وی گفت: فضاسازی محیطی، ارسال پیام های مرتبط در فضای مجازی دانشگاه، 
بیان خاطرات انقلابی از سوی اساتید دانشگاه، برگزاری دو نشست تخصصی با حضور 
کارشناسان برجسته سیاسی و علمی، جشنواره فرهنگی ورزشی با ۷ رشته، جشن بزرگ 
انقلاب ویژه خانواده ها، انتشار ویژه نامه های دانشجویی، ملاقات با خانواده شهدا 
و تجلیل از ایثارگران و جانبازان انقلاب اسلامی، جشنواره هنر آشپزی، برگزاری برنامه 
فرهنگی خوابگاه دانشجویی، جشن بزرگ یاوران انقلاب، تریبون آزاد دانشجویی، ۱۶ تیم 
کرسی آزاد اندیشی، معرفی و تجلیل از اساتید و دانشجویان نخبه در تراز انقلاب اسلامی 

از جمله برنامه های دانشگاه آزاد اسلامی قم در ایام دهه فجر است.
برنامه های دانشگاه علوم پزشکی قم

مسعود رمضانی دانشگاه علوم پزشکی قم بیان کرد: برگزاری مسابقه کتابخوانی، 
برگزاری مسابقه کتابخوانی از سوی کانون عفاف و حجاب معاونت فرهنگی، برگزاری 
نمایشگاه طراحی، کاریکاتور و نقاشی ویژه دهه فجر، فضاسازی دانشکده ها و مراکز 
تابعه، دعوت از گروه سرود انقلابی، اردوی یک روزه بهشت زهرا و حرم امام)ره(، دیدار با 
خانواده شهدا و گلریزان مزار شهدا، اجرای برنامه ویژه دهه فجر، برگزاری برنامه نقاشی، 
مطالعه بیانیه گام دوم و بیان نظرات اساتید و دانشجویان از جمله برنامه های دانشگاه 
علوم پزشکی استان قم است. وی گفت: تمامی برنامه های ذکر شده با توجه به قرمز 

شدن وضعیت کرونایی قم منوط به مجوز ستاد ملی کرونا خواهد بود.
برنامه های دانشگاه فرهنگیان

محمد محیط آرا در این نشست گفت: دانشگاه فرهنگیان دارای دو پردیس و یک مرکز 
است که عمده دانشجویان این دانشگاه نیز از سراسر کشور در قم حضور دارند.

وی تصریح کرد: دیدار با خانواده شهدا، دعوت از نویسنده کتاب انقلاب، برپایی 
نمایشگاه عفاف و حجاب و نمایشگاه دستاوردهای انقلاب، برگزاری مسابقه بیانیه گام 
دوم انقلاب، فعال کردن کانون های دانشگاه، تبلیغات محیطی، برگزاری نشست فجر 
مهدوی،  ساخت کارت پستال انقلاب، پاسخگویی به شبهات، برگزاری نشست علمی 
برگزاری مسابقه  و گام دوم،برگزاری همایش تخصصی دهه فجر،  به عنوان جوانان 
کتابخوانی صعود چهل ساله، برگزاری طرح درس نویسی رویداد جاری انقلاب اسلامی، 
تحلیل و نقد کتاب حماسه واژه، برگزاری مسابقه از محتوای بیانیه گام دوم انقلاب از 

جمله برنامه های دانشگاه فرهنگیان است.
مدیر فرهنگی دانشگاه فرهنگیان گفت: وجه فرهنگی انقلاب اسلامی ما، عمده ترین 
وجه این انقلاب است. در این زمینه نشست های تخصصی ویژه اساتید و دانشجویان نیز 
باید برگزار شود که وجوه فرهنگی انقلاب از جمله شعر و نوشتار ومحتواهای فرهنگی به 

جامعه جوان ارایه شود.
برنامه های بسیج دانشجویی

امیرحسین مرادی گفت: از هفت گذشته، دانشجویان دانشگاه های استان در چندین 
دوره تخصصی حوزه دارند که هم اکنون دوره شهید دیالمه، گفتمان سازی انقلاب 
اسلامی و روشنگری)چهار روزه(، اعزام دوره صراط نور، راهیان نور، بحث تخصصی 
خادمیاری راهیان نور، دوره مسئولین عملیات جهادی استان ها در اصفهان، دوره 

مسئولین علمی، اردوی راهیان پیشرفت در استان هرمزگان، زیارت شهدای کرمان،
بازنشر  دانشجو،  مجازی  فعالان  حضور  با  مجازی  رزمایش  برگزاری  افزود:  وی 
دستاوردهای انقلاب اسلامی، مقایسه هوشمندانه کشور با کشورهای پیشرفته، تبیین 

جنایات رژیم پهلوی و منافقین و.. در حوزه مجازی برگزار می شود.
وی گفت: پویش ملی کتابخوانی، امسال با رویکرد ازدواج، برگزار می شود که جایزه 
این کتاب ۱۱۰ میلیون تومان است و کتاب با تخفیف ۵۰ درصدی و به شکل رایگان به 
خانه دانشجویان ارسال می شود. آموزش و توانمندی واسطین ازدواج از دیگر برنامه های 

این ایام است.
مسئول بسیج دانشجویی استان قم در این نشست اظهارکرد: روز سه شنبه، قرارگاه 
شهید علم الهدی درزمینه راهیان نور با حضور روسای دانشگاه ها تشکیل می شود که 
امسال نیز تلاش می شود با رعایت پروتکل ها، دانشجویان استان نیز در اردوی راهیان نور 

شرکت کنند.صادقی نماینده فرهنگی دانشگاه صنعتی قم:
صادقی در این نشست گفت: فضاسازی داخل دانشگاه صنعتی ویژه دهه فجر، 
ایستگاه صلواتی، بازدید از گلزارشهدای قم، برگزاری مسابقه مجازی شعر خوانی انقلاب 

اسلامی، انتقال خون، از جمله برنامه های دانشگاه صنعتی قم در این ایام است.
برنامه های دانشگاه حضرت معصومه)س(

زهرا بیگلری در این نشست گفت: عطر افشانی مزار شهدا، برگزاری مسابقه ویژه 
انتشار کلیپ های  انقلابی،  فرزندان کارکنان دانشگاه، مسابقه ساخت کلیپ های 
انقلابی، فضاسازی محیط دانشگاه، پخش سرودهای انقلابی در محیط دانشگاه، 
برگزاری جشن انقلاب ویژه خانواده کارکنان و اساتید)منوط به مجوز ستادملی مقابله با 

کرونا( از جمله برنامه های حضرت معصومه)س( در ایام الله دهه فجر خواهد بود.
برنامه های دانشگاه مفید

حجت الاسلام والمسلمین گلقندشتی معاون فرهنگی دانشگاه مفید در این نشست 
گفت: اتفاق مهم فرهنگی در انقلاب آن بود که سلطنت مبنای مشروعیت نظام حاکم 
نیست. اگر امروز این بحث را جدی تر دنبال کنیم که نظام پادشاهی نظامی ناکارآمد 

است، می توانیم بخش مهمی از شبهات جدید را از بین ببریم.
وی افزود: بحث استقلال، عنصر حیاتی در شکل گرفتن انقلاب اسلامی است. امروزه 
کشور ما کاملا از نظر فکری و عملی، مستقل است و این استقلال فرهنگی قطعا از 

دستاوردهای مهم انقلاب اسلامی است.
وی گفت: تبلیغات محیطی، برگزاری نمایشگاه انقلاب اسلامی، برنامه شعر خوانی و 
تولید محتوا و برگزاری برنامه ویژه ادبیات مقاومت از جمله برنامه های فرهنگی دانشگاه 

مفید است.
برنامه های دانشگاه پیام نور استان قم

علی کریمی معاون فرهنگی دانشگاه پیام نور استان قم، در این نشست گفت: بحث 
فضاسازی محیطی دانشگاه، ایستگاه صلواتی، نمایشگاه عکس با موضوع انقلاب و 
دفاع مقدس جنب مزار شهدای گمنام، برگزاری میز خدمت با حضور مدیران دانشگاه، 
مسابقه نقاشی با موضوع انقلاب ویژه فرزندان کارکنان، عطرافشانی مزار شهدای دفاع 
مقدس و گلزار، دیدار از خانواده های شهدا، اهدای گروه خون کارکنان، نشست بصیرتی 
مجازی با موضوع غیرت دینی از جمله برنامه های دانشگاه پیام نور در ایام دهه فجر 

است.
برنامه های دانشگاه قم:

سید میرزایی  از دانشگاه قم  نیز در این نشست گفت: برگزاری جشن انقلاب با حضور 
کارکنان و اساتید با حضور خانواده ها،نمایشگاه فیزیکی و مجازی، برگزاری مسابقه 
کتابخوانی و ورزشی، بازنشر مطالب در رابطه با دستاوردهای انقلاب، کرسی آزاد اندیشی 
و تریبون آزاد، برگزاری برنامه غبارروبی شهدا، از جمله برنامه های دانشگاه قم در این 

ایام است.
برنامه های ادیان و مذاهب اسلامی

رحمان قاسمی مدیر فرهنگی دانشگاه ادیان و مذاهب در این نشست گفت: کرسی 
ترویجی گفتمان انقلاب اسلامی در دانشگاه در بستر فجازی مجازی، برگزاری مسابقات 
نقاشی و عکاسی، برگزاری برنامه ورزشی در ۱۴ رشته، سخنرانی های مختلف اساتید، 
فضاسازی محیطی و... از جمله برنامه های دانشگاه است. در این زمینه ۲۰ نشست 

تخصصی در ایام الله دهه فجر خواهد بود.

جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع(:

راهبرد دشمن ناامید کردن مردم
 به ویژه نسل جوان است 

جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع(قم، راهبرد دشمنان را در دوران 
چهل سالگی انقلاب، ناامید کردن ملت ایران بویژه نسل جوان از آینده کشور و 

کارآمدی نظام اسلامی دانست.
مهدی کبیری پور جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( در جمع 
خبرنگاران ضمن تبریک ایام الله دهه مبارک فجر، گفت: دهه فجر را دهه تحقق بعد 
سیاسی اسلام ناب در عصر جاهلیت مدرن و استعمار فرانو برشمرد و اظهار داشت: 
دهه فجر؛ دهه ای است که با تحقق آن، نظام سلطه رؤیای استیلای بی چون و چرای 
خود بر گرده بشریت ظلمت زده را بر باد می دید؛ به همین دلیل است که دشمنی 
با انقلاب اسلامی و از بین بردن آن را تنها راه نجات آئین ظالمانه و شرک آلود خود، 
می بیند. جانشین فرمانده سپاه قم، راهبرد دشمنان را در دوران چهل سالگی انقلاب، 
ناامید کردن ملت ایران؛ بویژه نسل جوان از آینده کشور و کارآمدی نظام اسلامی 
دانست. وی در ادامه افزود: در همین راستا همه ی دلسوزان نظام بالاخص مسئولین و 
دولتمردان وظیفه دارند تا با بیان دستاوردهای انقلاب و نقاط امیدبخش در حوزه های 
مختلف اقتصادی، علمی، فرهنگی، سیاسی و… چراغ راهی باشند برای حرکت 
پرشتاب جوانان به سمت پیشرفت و آبادانی دین و دنیا؛ و این مهم با حضور آنان در بین 
مردم و گفتگوی چهره به چهره با ایشان، میسر خواهد شد. جانشین فرمانده سپاه قم 
ابراز داشت: در سال های اخیر، دشمنان نظام اسلامی با تمسک بر جادوی رسانه و 
روایت سازی های جعلی، قصد تطهیر خاندان منحوس پهلوی را دارند. وی در پایان 
تاکید کرد: در چنین شرایطی، بر رسانه های خودی فرض است تا با ورود مسئولانه به 
عرصه ی مقدس و والای جهاد تبیین، علاوه بر روشن نگه داشتن چراغ های امیدبخش 
در بین مردم و جوانان، منابع روشنی بخش جدیدی را هم در مسیر این انقلاب مقدس 
و الهی بیفروزند. انقلابی که بفرموده حضرت امام )ره(، حفظ آن از اوجب واجبات 

است.

مدیرکل کمیته امداد استان قم، :

هیچ آینده نگری برای مدیریت فقر
 در سطح کلان وجود ندارد

مدیرکل کمیته امداد استان قم، خواستار ایجاد تحول دانشجویان تحت حمایت این 
نهاد در تولید علم و افتخارآفرینی آن ها برای کشور شد.

محسن مسعودیان رادم در همایش معرفی فرصت های شغلی در عصر دیجیتال 
که با حضور مدیران و تعداد محدودی از دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه های 
استان، با رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی، در مجتمع حضرت 
معصومه )س( برگزار شد با اشاره به آموزه های دینی، ایده پردازی را اولین گام برای 
رسیدن به آرمان ها عنوان و بیان کرد: اگر اهل تحول و تحول خواهی هستید، با شعار و 

حرف اتفاقی نمی افتد بلکه باید از مسیر علوم دانش بنیانی کار را پیش ببرید.
وی با تأکید بر اینکه دانشجویان، امروز باید به تکنولوژی های نوین و پیشرفته و 
نرم افزارهای به روز مسلح باشند وی افزود: از همین امروز، آینده زندگی خودتان را 
قوی تعریف کنید و برای آن نقشه راه داشته باشید. مسعودیان راد بابیان اینکه هر 
دانشجو می تواند منشاء یک تحول در تولید علم و مایه افتخار برای کشور باشد تأکید 
کرد: دانشجویان ما فقط به دنبال اشتغال زایی نیستند بلکه به دنبال افتخارآفرینی 
هستند. وی بابیان اینکه دانشجویان تحت حمایت این نهاد با سختی  درس خوانده 
و موفق می شوند گفت: این افراد کسانی هستند که در آینده دستگیری از افتادگان 
و محرومان جامعه را هرگز فراموش نخواهند کرد. مدیرکل کمیته امداد استان قم با 
انتقاد از اینکه برای مدیریت مسئله فقر، هیچ آینده نگری در سطح کلان وجود ندارد، 
افزود: با برنامه کلان، بلندمدت و شیوه های مناسب باید فقر را در کشور از بین برد. در 
این همایش ۱۰ شرکت تجاری و سه شرکت بیمه ای کشور از شرکت های دانش بنیان 
مستقر در پارک علم و فناوری استان قم، فرصت های اشتغال خود را معرفی کردند. در 
حاشیه این همایش نیز بیش از دوسوم دانشجویان حاضر در همایش، در این شرکت ها 

ثبت نام کردند تا در کنار تحصیل به علوم و فعالیت های دانش بنیانی بپردازند.
 

مدیر روابط عمومی حرم مطهر بانوی کرامت خبرداد:

مشارکت بیش از ۲4 هزار نفر
 در جشنواره ملی »مادرم«

جشنواره ملی »مادرم« به همت آستان قم و با مشارکت ۲۴ هزار و ۷۸۳ نفر در سه 
پویش »دست بوس«، »جشن های خانگی« و »مسابقه کتابخوانی« به کار خود پایان 
داد. حجت الاسلام محسن آمره اظهار کرد: جشنواره ملی »مادرم« که به همت اداره 
خانواده حرم مطهر بانوی کرامت در بستر فضای مجازی برگزار شد با مشارکت ۲۴ 
هزار و ۷۸۳ نفر به کار خود پایان داد. وی اضافه کرد: این جشنواره در سه پویش دست 
بوس، جشن خانگی و مسابقه کتاب خوانی برگزار شد که در پویش دست بوس ۳ هزار 
و ۸۳۴ نفر، در جشن های خانگی ۲۸۰ خانواده و در مسابقه کتاب خوانی در سه 
بخش کودک، نوجوان و عمومی در مجموع ۲۰ هزار و ۶۶۹ نفر شرکت کردند. مدیر 
روابط عمومی حرم مطهر بانوی کرامت گفت: این جشنواره از ۲۷ دی ماه تا ۷ بهمن 
ماه به مناسبت ایام ولادت حضرت زهرا سلام الله علیها برگزار شد و به برگزیدگان به 
قید قرعه ۵ پلاک طلای یا زهرا و ده ها بسته متبرک فرهنگی حرم حضرت معصومه 
سلام الله علیها اهدا شد. وی ادامه داد: این جشنواره به همت اداره خانواده حرم 
مطهر بانوی کرامت و با همکاری آستان قدس رضوی، مرکز خدمات حوزه های علمیه، 
شبکه دانش آموزش شاد، مؤسسه تبلیغی ثاقب و بیش از ۱۰۰ کانال در شبکه های 

اجتماعی برگزار شده است.

رئیس اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش استان قم :

 حضور در مدارس استان قم اختیاری است
رئیس اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش استان قم در خصوص 
حضور دانش آموزان در شرایط فعلی شیوع ویروس کرونا تصریح کرد: سلامت دانش 
آموزان اولویت اصلی آموزش و پرورش است و از این رو حضور دانش آموزان در مدارس 

به صورت اختیاری و با تصمیم اولیا و پس از هماهنگی با مدیر آموزشگاه می باشد. 
غلامرضا رضایی قم در خصوص حضور دانش آموزان در شرایط فعلی شیوع ویروس 
کرونا تصریح کرد: سلامت دانش آموزان اولویت اصلی آموزش و پرورش است و از 
این رو حضور دانش آموزان در مدارس به صورت اختیاری و با تصمیم اولیا و پس از 

هماهنگی با مدیر آموزشگاه می باشد.  
رضایی گفت: هماهنگی های لازم در خصوص نحوه حضور دانش آموزان با مدیران 
مدارس به عمل خواهد آمد و لذا دانش آموزان در این ایام حتما پیگیر آموزش غیر 

حضوری از طریق شبکه شاد، مدرسه تلوزیونی ایران و باشند.
وی در ادامه افزود: با توجه به اینکه بهترین شیوه آموزش، آموزش چهره به چهره و 
مستقیم است، تمامی دستور العمل های لازم توسط مدارس جهت حضور آن دسته از 
دانش آموزانی که به صورت حضوری در کلاس حاضر می شوند رعایت گردیده است.

 
با حضور معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی؛

نماد شهری »قم شهر ملی انگشتر« 
رونمایی شد

 در مراسمی با حضور معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی از نماد شهری »قم شهر ملی انگشتر« رونمایی شد. 

به  گزارش اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی نماد شهر قم که یک اثر هنری به شکل انگشتر و ساخته از چوب راش 
است، عصر روز دوشنبه ۱۱ بهمن ۱۴۰۰ همزمان با روز سوم  پانزدهمین نمایشگاه 
بین المللی گردشگری و سی و پنجمین نمایشگاه ملی صنایع دستی با حضور پویا 
محمودیان معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 

و صنایع دستی رونمایی شد.
این نماد اثر ابوالفضل صادقی هنرمند قمی است که از چوب راش و با استفاده از 
هنر معرق و نیز با بهره گیری از هنر منبت ساخته شده است. نماد شهری قم شهر ملی 
انگشتر در ابعاد ۱۳۰ در ۱۳۰ سانتی متر ساخته شده و ساخت آن دو سال و نیم زمان 

برده و  قرار است در محل مناسبی از شهر قم و در یکی از میادین اصلی نصب شود.

رئیس ستاد دهه فجر انقلاب اسلامی استان قم گفت: طی ایام دهه فجر 
و چهل وسومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی بیش از ۲ هزار عنوان برنامه و 

فعالیت فرهنگی را در این استان خواهیم داشت.
نصرت الله لطفی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: هر یک از 
دستگاه ها و نهادهای مختلف استان باید نقش و وظیفه ای که در ارتباط با برپایی 

آیین های دهه فجر برعهده دارند را به خوبی ایفا کنند.
اوی با تاکید بر نقش رسانه ها و خبرنگاران در هر چه با شکوهتر برگزار شدن 
برنامه های دهه فجر خاطرنشان کرد: رسانه ها باید کنجکاوانه از مدیران استان 
مطالبه گری داشته باشند، به نحوی که مدیران احساس کنند، که عملکردشان 

رصد می شود.
جشن های پیروزی انقلاب باید مردمی باشد 

لطفی اهمیت فرهنگ سازی برای دهه فجر را یادآور شد و گفت: در سال های 
دهه ۶۰ همه قشرها و گروه های گوناگون جامعه در برنامه های دهه فجر حضور 

فعال داشتند، و امروز نیز این مشارکت باید تقویت شود.
رئیس ستاد دهه فجر قم مردمی بودن و مسجد محوری را از ویژگی های برنامه 
های دهه فجر توصیف کرد و بیان داشت: دهه فجر فرصتی برای روایت گری 
تاریخ انقلاب می باشد، جشن های پیروزی انقلاب باید مردمی باشد، و اهداف و 

شعارهای انقلاب نیز برای نسل جدید بازخوانی شود.
لطفی ادامه داد: با پیروزی انقلاب برای نخستین بار یک نظام دینی شکل 

گرفت، و شکرانه این موهبت الهی این است که آرمان های آن را تبیین کنیم.
شناساندن ارزش های انقلاب اسلامی  ضروری است 

وی سیاست های راهبردی آیین های دهه فجر را شامل دو بخش آیین و تبیین 
دانست و گفت: علاوه بر انجام جشن های مختلف، شناساندن ارزش های انقلاب 

اسلامی نیز ضروری است. 
وی اضافه کرد: در حال حاضر با جنگ رسانه ای دشمن مواجه هستیم، اگر 
تاریخ انقلاب را بازگو نکنیم، دشمنان این کار را در راستای امیال شیطانی خود و 

علیه باورهای دینی مردم انجام می دهند.
رئیس ستاد دهه فجر قم با بیان اینکه بین مردمی بودن دهه فجر و مطالبه گری 
از مسئولان تناقضی وجود ندارد خاطرنشان کرد: مدیران اجرایی از جنس مردم 
هستند و امکاناتی که در اختیار دارند نیز برای بیت المال است، به همین علت 

هر اقدامی که برای این ایام صورت می دهند، در راستای مردمی بودن آن است.

لطفی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تشکیل ستادهای دهه فجر 
در مناطق مختلف استان گفت: در این ستاد در قالب ۲۶ کارگروه تقسیم وظایف 
شده و به عنوان نمونه، حوزه تبلیغات شهری با مسئولیت شهرداری و حوزه 

روستایی عشایری نیز با مسئولیت جهاد کشاورزی می باشد.
وی با اشاره به پیش بینی بیش از ۲ هزار عنوان برنامه و فعالیت فرهنگی در قم 
طی این دهه گفت: در ۱۰ شب دهه فجر، مساجد استان برنامه ها و نشست هایی 

را دارند، و برای ۴۰ مدرسه نیز ویژه برنامه های متنوعی تدارک دیده شده است.
رئیس ستاد دهه فجر قم با مهم خواندن موضوع فضاسازی شهری و محیطی 
برای دهه فجر خاطرنشان کرد: پیشنهاد ما به شهروندان این است که بر سر در 

منازل خود پرچم ایران و یا تصویر یک شهید را نصب کنند.
بیت امام در قم محور اصلی برنامه های دهه فجر استان است 

لطفی همچنین با اشاره به اهمیت بیت تاریخی امام راحل در قم به عنوان محلی 
که حرکت عظیم انقلاب از آن شروع شد بیان داشت: بیت امام در قم محور اصلی 
برنامه های دهه فجر استان است، اقشار گوناگون جامعه و میهمانان  مختلف از 
این مکان تاریخی بازدید خواهند کرد، و صداوسیما نیز برنامه های زنده شبانه ای 

را در دستور کار دارد.
آغازجشن های دهه فجر از حرم مطهر حضرت معصومه )س(

رئیس ستاد دهه فجر استان با بیان اینکه جشن های دهه فجر امسال با نام 
جشن ملی ۱۴۰۰ ساعت ۹ روز دوازدهم بهمن از حرم حضرت معصومه )س( آغاز 
خواهد شد گفت: این برنامه با سخنرانی آیت الله سید محمد سعیدی تولیت حرم 
کریمه اهل بیت و حرکت به سمت میدان روح الله و تجمع مقابل بیت حضرت امام 
و ادای احترام به مقام شامخ رهبر کبیر انقلاب همراه است، و نیروهای نظامی و 
انتظامی نیز در قالب کارگروه نیروهای مسلح ستاد دهه فجر مسئول اجرای برنامه 

هستند.
وی تصریح کرد: زنگ انقلاب نیز در ساعت ۹:۳۳ و لحظه ورود تاریخی حضرت 
امام به میهن اسلامی، در مدارس و واحدهای آموزشی به ویژه دبیرستان حضرت 
معصومه )س( و همچنین زورخانه شهید فهمیده و واحدهای تولیدی استان به 

صدا درخواهد آمد.
در عصر  گلزارهای شهیدان  و عطرافشانی  میهمانی لاله ها  برگزاری  لطفی 
چهاردهم بهمن را از برنامه های سراسری دهه فجر ذکر کرد و گفت: در شامگاه 
۲۱ بهمن نیز آیین تکبیر و نورافشانی را به عنوان یکی دیگر از برنامه های هماهنگ 

این ایام خواهیم داشت.
درخصوص راهپیمایی ۲۲ تابع تصمیم کشوری هستیم

رئیس ستاد دهه فجر قم با اشاره به راهپیمایی ۲۲ بهمن گفت: ما خود را برای 
برگزاری این راهپیمایی هم به صورت سنتی و پیاده روی و هم به صورت خودرویی 

آماده کردیم و سیاست کشوری هر چه بود در قم نیز همان اجرا خواهد شد.
وی تصریح کرد: از هم اکنون سخنران مراسم ۲۲ بهمن در قم مشخص و قطعی 

شده و محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی سخنرانی خواهد کرد.
افتتاح 120 طرح با اعتباری بالغ بر ۱۴ هزار و ۱00 میلیارد ریال 

لطفی با بیان اینکه بخشی از برنامه های دهه فجر قم خدماتی است بیان کرد: 
در این ایام ۱۲۰ طرح با اعتباری بالغ بر ۱۴ هزار و ۱۰۰ میلیارد ریال افتتاح و یا 

کلنگ زنی می شود که اشتغال هزار و ۶۰ تَن را در پی دارد.
وی با بیان اینکه از این تعداد طرح ۲۰ مورد صنعتی است، آغاز عملیات اجرایی 
سه طرح صنعتی با اعتبار ۸۰۰ میلیارد ریال را مورد توجه قرار داد و گفت: ۱۰۰ 

طرح با اعتبار ۱۰ هزار میلیارد ریال نیز مربوط به شهرداری است.

رئیس ستاد دهه فجر انقلاب اسلامی استان قم خبرداد:

اجرای دو هزار برنامه و فعالیت فرهنگی دردهه فجر 
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استاندارقم تاکید کرد :

ضرورت تکمیل زنجیره تولید
 در حوزه دام و طیور 

استاندار قم بر ضرورت تکمیل زنجیره تولید در حوزه دام و طیور این استان تاکید 
کرد.

سید محمد تقی شاهچراغی با حضور در یک واحد مرغداری نمونه کشوری که 
در رَسته مرغ تخم گذار فعالیت می کند اظهار داشت: حمایت از تولیدهای بروز 
و سلامت محور در زمینه تامین ارزاق عمومی را در دستور کار جهاد کشاورزی 

دانست.
استاندار قم با قدردانی از فرآیند مکانیزه تولید تخم مرغ در این واحد ۶۰ هزار 
در  طیور  و  دام  محصول های  کامل  زنجیره های  وجود  کرد:  اضافه  قطعه ای، 
واحدهای دامپروری مورد توجه است و باید امکانات و زیربنای لازم برای این امر 
فراهم شود. شاهچراغی در حاشیه بازدید میدانی از خط تولید این مجموعه، با 
اشاره به اهمیت رعایت مسائل بهداشتی در تولید محصول ها و ارزاق عمومی افزود: 
ارتقای سطح فعالیت واحدهای تولید دام و طیور در قم بر اساس استانداردهای 
ملی امری مهم است که باید از تمام توان و ظرفیت استان در این جهت بهره بریم.

وی به برنامه های مدیریت استان در راستای حمایت از تولیدها به ویژه تولید 
محصول های کشاورزی و دام و طیور اشاره کرد وگفت: نظام مسایل استان در این 
زمینه تهیه شده است و با تمام تلاش برای رفع موانع در مسیر تولید اقدام می کنیم. 
استاندار قم همچنین با بیان لزوم ورود نیروهای جوان و خلاق و با تفکرهای بروز 
به این عرصه خاطرنشان کرد: با توجه به ضرورت تامین مایحتاج عمومی وجود 
مجموعه های فعال و پویا امری حیاتی است. گزارش حاکیست: در این بازدید 
مسائلی چون: تسهیلات بانکی، حمایت از مرغداری در زمان بحران ها و شیوع 

بیماری های واگیر دار چون آنفولانزا و تامین نهاده از سوی این واحد مطرح شد.
  

عیدی کارکنان چگونه و چقدر 
تعیین می شود؟

اگرچه هنوز هیات وزیران در رابطه با میزان نهایی عیدی کارکنان مصوبه ای صادر 
نکرده اما محاسبات و برآوردهای اولیه از بودجه، رقم یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان 
را نشان می دهد که می تواند با افزایش همراه باشد. به گزارش ایسنا، معمولا عیدی 
کارکنان در پایان بهمن ماه همراه با حقوق به حسابشان واریز می شود.  میزان آن 
نیز طبق برآوردهای اولیه در بودجه و تصویب نهایی در هیات دولت تعیین می 
شود.   در آستانه تعیین رقم عیدی کارکنان، پیشنهاداتی به دولت مطرح است که 
از جمله آن پرداخت عیدی معادل یک ماه حقوق است، در این رابطه باید گفت 
که عیدی کارکنان از قانون مدیریت خدمات کشوری و ضریب مصوب تبعیت می 
کند؛ به طوری که بر اساس ماده ۷۵ قانون مدیریت خدمات کشوری، میزان امتیاز 
عیدی برای هر سال ۵۰۰۰ است که با در نظر گرفتن ضریب حقوق تعیین شده 
توسط هیات وزیران میزان عیدی تعیین می شود. طبق مصوبه هیات وزیران برای 
امسال ضریب حقوق شاغلان مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری و کارمندان 
مشمول قانون نظام هماهنگ پرداخت کارکنان دولت ۳۰۴۸ ریال است، در این 
حالت  عیدی برای سال جاری  یک میلیون و ۵۲۴ هزار تومان خواهد بود. این 
در حالی است که در برآوردهای اولیه در بودجه ۱۴۰۰ نیز مبلغ عیدی حدود یک 
میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تعیین شده بود. البته این رقم در جریان بررسی های 
سازمان برنامه و بودجه و سازمان اداری و استخدامی به دلایلی مانند تغییرات 
حقوقی  می تواند متفاوت در هیات دولت به تصویب برسد، به هر صورت عیدی 
سال گذشته یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان بوده و تکرار آن برای سال جاری بعید 
است و افزایش آن محتمل خواهد بود.  در سال ۱۳۹۹، گرچه میزان عیدی در 
بودجه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان پیش بینی شده بود اما در نهایت مصوبه 
هیات وزیران نشان داد که این رقم به یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان افزایش یافته 
است که دلیل این تغییر  به اعمال فوق العاده ۵۰ درصدی امتیاز قانونی فصل 
دهم قانون مدیریت خدمات کشوری برمی گشت که در نتیجه بر تغییر ضریب در 
محاسبات عیدی موثر بود. برآوردهای ابتدایی در بودجه سال آینده از پرداخت رقم 

یک میلیون و ۶۵۰ هزار تومانی در سال ۱۴۰۱ حکایت دارد.
 

یک کارشناس بازار سرمایه  مطرح کرد:

بررسی تاثیر حذف حجم مبنا 
بر معاملات بورسی

یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به حذف حجم مبنا در بازارهای اول و دوم 
فرابورس اظهار کرد: حذف حجم مبنا بازار را واقعی می کند.

حسین کاظم زاده درمورد تصمیم اخیر فرابورس درباره حذف حجم مبنا در 
برخی نمادهای بازار اول و دوم گفت: هر تصمیمی که منجر به رفع محدودیت های 
بازار سرمایه شود اقدام خوبی برای توسعه بازار است. چنین تصمیم هایی واقعی 
شدن قیمت ها را در بازار سرمایه به دنبال دارد.   با حذف حجم مبنا اصلاح قیمت و 
یا رشد قیمت سریع تر می شود و اثر خبرها  در روند معاملات فرسایشی خواهد بود.
  وی با تاکید بر اینکه فرابورس در تصمیمی اقدام به حذف حجم مبنا در برخی 
نمادها کرده است، گفت: به این ترتیب که مقرر شده درصورتی که سهم، در سه 
ماه گذشته دارای میانگین حجم معاملات بیش از دو برابر حجم مبنا باشد و یا 
مجموع حداقل تعهد معاملات روزانه بازارگردان های فعال در آن نماد، دو برابر 
حجم مبنا باشد، حجم مبنا حذف خواهد شد. همچنین نمادهایی که دارای 
صف خرید یا صف فروش در ۲۰ روز کاری متوالی در بازار پایه فرابورس باشند نیز با 
حذف حجم مبنا مواجه می شوند.  این کارشناس بازار سرمایه چنین تصمیم هایی 
را پیش زمینه و مقدمه حذف محدودیت های مهم در بازار سرمایه دانست و افزود: 
البته معمولا حذف محدودیت ها و تغییر شرایط در بازارها، طی کوتاه مدت ممکن 
است آثار منفی داشته باشد اما اگر مسئولان از تصمیم های خود عقب نشینی 

نکنند می تواند به روان شدن معاملات و افزایش نقدشوندگی بازار کمک کند.
بر اساس این گزارش، شرکت فرابورس ایران اخیرا در اطلاعیه ای اعلام کرده 
است که در بازارهای اول و دوم فرابورس ایران حجم مبنا در یکی از شرایط پیش رو 
حذف خواهد شد. نخست آنکه سهم، طی سه ماه گذشته دارای میانگین حجم 
معاملات بیش از دو برابر حجم مبنا باشد. دوم آنکه مجموع حداقل تعهد معاملات 

روزانه بازارگردان های فعال در آن نماد، دو برابر حجم مبنا باشد.
پس از بررسی های صورت گرفته توسط معاونت نظارت بر بازار فرابورس، حجم 

مبنا برای ۲۰ نماد معاملاتی از سه شنبه ۱۲ بهمن اعمال نخواهد شد.

رئیس سازمان خصوصی سازی :

استقلال و پرسپولیس قطعا تا آخر بهمن 
بورسی می شوند

رئیس سازمان خصوصی سازی بر عرضه سهام دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
در بازار سرمایه تا پایان بهمن ماه تاکید کرد.

حسین قربانزاده ددرمورد آخرین وضعیت صورت های مالی دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس توضیح داد: هر دو باشگاه صورت های مالی حسابرسی شده خود را 
تحویل سازمان خصوصی سازی داده اند و درحال بررسی است. وی درمورد زمان 
عرضه سهام دو باشگاه در بازار سرمایه، گفت: هیچکس اعلام نکرده بود عرضه 
سهام دو باشگاه در بازار سرمایه در تاریخ ۲۲ بهمن ماه صورت میگیرد. در نامه ای 
که به ای اف سی نوشتیم اعلام کردیم عرضه در فرویه ۲۰۲۲ صورت میگیرد که 
حدودا بهمن ماه می شود اما روز دقیق آن مشخص نشده است. رئیس سازمان 
خصوصی سازی  ادامه داد: درمورد عرضه این دو باشگاه تقریبا هر روز در سازمان 
خصوصی سازی جلسه برگزار می شود. همچنین هفته ای سه مرتبه با نمایندگان 
باشگاه ها، سازمان بورس و وزارت ورزش جلساتی برگزار می شود تا مدلی که 
طراحی شده که افزایش سرمایه از طریق صرف سهام با سلب حق تقدم است 
برای دوباشگاه اتفاق بیوفتد. بر این اساس مردم میتوانند در ۱۰ تا ۲۰ درصد مردم 

در افزایش سرمایه دو باشگاه مشارکت کنند. پول هم به دو باشگاه می رود.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
گزارش  براساس  را  مذکور  قانون  طبق  تشکیلی  های 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۵۶۹ شماره  ۱-رأی 
به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۹۲ مربوط 
به تقاضای آقای ذبیح اله بیکی بندرآبادی فرزند حسین 
آن احداث  از ششدانگ قطعه زمین که در  در قسمتی 
فرعی  شماره  پلاک  مساحت۶۱مترمربع  به  شده  بنا 
از۲۴۹۸/۱۰/۳۶۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۴۱۵ دفتر ۱۷۱ )م الف۱۲۳۶۵(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۰۳۸ شماره  ۲-رأی 
به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۲۲ مربوط 
به تقاضای آقای اصغر هادئی فرزند علی اکبر در قسمتی 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از 
مساحت۵۶مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۱۹۰ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از آفاق لسانی صفحه ۱۲۶ 

دفتر ۵۴۴ ) الف۱۲۳۶۶(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۷۶۴ شماره  رأی   -۳
 ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۹۰ کلاسه  پرونده  به 
مربوط به تقاضای آقای پرویز اشتری فرزند قدرت اله در 
بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ازششدانگ  قسمتی 
شده به مساحت ۱۴۷/۱۲ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از۱۹۹۹/۱۱۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسین خازنی صفحه ۵۸۰ دفتر ۲۰۸)م الف۱۲۳۶۸(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۰۱۹ شماره  رأی   -۴
به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۳۱ مربوط 
به تقاضای آقای نجاتعلی غفاری فرزند محمدموسی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۰۵مترمربع پلاک شماره فرعی ازباقیمانده 
پلاک  به  سازمان  بخشنامه  طبق  که  اصلی   ۲۱۶۷/۲
۲۱۶۷/۲/۴۵۵ اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از وراث ابوالفضل احسانی صفحه ۷۶ دفتر ۲۶)م 

الف۱۲۴۳۳(
 ۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۹۵۱ مربوط به 
به  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۰۱ مربوط 
تقاضای آقای اسمعیل دهقان فرزند علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۲۰۰/۱۶ مترمربع پلاک شماره ۲۶فرعی از۱۹۴۷ اصلی 
اداره دو قم مالکیت  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
)م   ۵۲۱ دفتر   ۲۶۹ صفحه  سندقطعی  طی  متقاضی 

الف۱۲۴۳۴(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۶۷۳ شماره  ۶-رأی 
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۱۲ مربوط  به 
به تقاضای آقای مصطفی بابائی جزن آبادی فرزند محمد 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۲۳/۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲۲۷۵/۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی محمد 

برادران هزارده صفحه ۵۷۱دفتر۱۰۹ )م الف۱۲۴۳۵(
۷- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۵۷۱ مربوط به 
به  پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۴۵ مربوط 
تقاضای خانم معصومه کریمی نیک فرزند امیر درقسمتی 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ازششدانگ 
 ۲۱۱۲ از  فرعی  شماره  پلاک  مساحت۶۴/۶۶مترمربع 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علیرضا جهانی طی 
سند قطعی شماره ۵۸۰۶۴ مورخ ۱۳۹۶/۱۲/۳ دفترخانه 

۲۳قم )م الف۱۲۴۳۶(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۶۸۷ شماره  رأی   -۸
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۵۵ مربوط  به 
آبادی فرزند یداله  انتشاری نجف  آقای علی  به تقاضای 
احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
فرعی  شماره  پلاک  مترمربع   ۹۶ مساحت  به  شده  بنا 
از۱۸۰۶/۲/۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سندقطعی صفحه ۵۹۱ 

دفتر ۱۰۴ )م الف۱۲۴۳۹(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۹۱۱ شماره  رأی   -۹
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۰۲ مربوط  به 
به تقاضای آقای رضا جوهری فرزند ذبیح اله درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

۱۵/۱۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۷۳۹/۲۸ اصلی 
اداره دو قم مالکیت  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
)م   ۳۲۷ دفتر   ۴۷۹ صفحه  سندقطعی  طی  متقاضی 

الف۱۲۴۴۱(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۸۰۹ شماره  ۱۰-رأی 
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۰۴ مربوط  به 
به تقاضای آقای عباس والائی صمد فرزند قیه احمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۸۱مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۷۰اصلی 
اداره دو قم مالکیت  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
مورخ   ۱۱۷۷۱۴ شماره  قطعی  سند  طی  متقاضی 

۱۳۹۹/۵/۱۳ دفترخانه ۱۶قم)م الف۱۲۴۴۲(
مربوط  شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۸۷۱  ۱۱-رأی  
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۵۳ مربوط  به 
به تقاضای خانم فریبا فتاح فر فرزند فرامرز در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷۵/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۲/۲ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از محسن خادم ثبت دفاتر 

الکترونیکی ۱۷۱۶-۱۳۹۵)م الف۱۲۴۴۳(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۶۴۸ شماره  ۱۲-رأی 
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۸۲ مربوط  به 
به تقاضای آقای حبیب قلی زاده فرزند احمد درقسمتی 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از 
مساحت ۱۶۸/۱۱مترمربع پلاک شماره ۲فرعی از ۲۱۴۰ 
قم  دو  اداره  ملک  ثبت  حوزه  بخش  قم  در  واقع  اصلی 
مالکیت متقاضی طی سندقطعی صفحه ۴۶ دفتر ۱۸۸)م 

الف۱۲۴۴۴(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۶۸۷ شماره  ۱۳-رأی 
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۴۴ مربوط  به 
به تقاضای خانم زینب میری فرزند حسن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۰۰ مترمربع پلاک شماره۹۲ فرعی از ۱۹۱۲اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سندقطعی صفحه ۴۳۴ دفتر ۱۱۴ )م الف۱۲۴۴۵(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۸۴۸ شماره  ۱۴-رأی 
پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۸۸ مربوط  به 
به تقاضای آقای علی اصغر اسلامی فرزند علی درقسمتی 

به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ازششدانگ 
مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۹۰ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از آفاق لسانی صفحه ۱۲۵ 

دفتر۵۴۴)م الف۱۲۴۴۶(
مربوط  رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۲۱۱   -۱۵
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۸۲ مربوط  به 
به تقاضای آقای علی رنجبری فرزند حسین درقسمتی 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ازششدانگ 
مساحت ۱۵۲مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۷۱۹اصلی 
اداره دو قم مالکیت  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
متقاضی طی سندقطعی طی سندقطعی شماره ۲۱۲۶۳ 

مورخ ۱۳۸۱/۷/۱۱ دفترخانه ۱۳قم )م الف۱۲۴۴۷(
مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۳۴۹ شماره  ۱۶-رأی 
پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۹۶ مربوط  به 
به تقاضای آقای عباس محمدزاده فرزندعلی درقسمتی 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ازششدانگ 
از  فرعی   ۵۰۷ شماره  پلاک  ۱۳۳مترمربع  مساحت 
۱۹۴۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی خریداری شده از محمد ومعصومه 
بادی)م  یحیی  وراث  آراسته  وکبری  بادی  همگی  واکبر 

الف۱۲۵۲۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس 
از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 
قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آرمان ملی(
نوبت اول: ۱۴00/۱0/۲7
نوبت دوم: ۱۴00/۱۱/۱۲
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد 
منطقه دو قم 

 معاون وزیر راه و شهرسازی با اعلام انتخاب پیمانکاران پروژه های نهضت ملی 
مسکن تا قبل از عید نوروز، گفت: قیمت هر مترمربع ساخت نهضت ملی مسکن 

چهار میلیون و ۷۰۰ هزار تومان تعیین شد.
»علیرضا جعفری« روز دوشنبه در نشست خبری درباره آخرین وضعیت ساخت 
نهضت ملی مسکن، افزود: با تفاهم با سازندگان، خانه های طرح نهضت ملی 

مسکن با قیمت چهار میلیون و ۷۰۰ هزار تومان در هر متر مربع ساخته می شود.
سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید ادامه داد: همچنین انتخاب پیمانکار و 

سازندگان پروژه ها تا پیش از سال ۱۴۰۱ انجام و عملیات شروع ساخت و کلنگ 
زنی واحدهای نهضت ملی مسکن از فروردین سال ۱۴۰۱ آغاز می شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: با استفاده از منابع صندوق ملی مسکن و 
مصالح با قیمت دولتی، هزینه های ساخت را برای پیمانکاران کاهش می دهیم تا 
در نهایت قیمت خانه های نهضت ملی در توان دهک های پایین جامعه باشد و در 

عین حال سازندگان راضی به مشارکت و حضور در پروژه ها شوند.
جعفری اضافه کرد: در ساخت خانه های نهضت ملی مسکن اولویت با سازندگان 

داخلی است و از تولید داخلی حمایت می کنیم، اما ظرفیت رقابتی را نیز در نظر 
داریم و بر این اساس از ظرفیت صنعتی سازان در جهان نیز استفاده می کنیم و 

اکنون مذاکراتی در همین زمینه انجام شده است.
سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید اعلام کرد: شرکت های صنعتی سازی 
از چین و ترکیه برای انتقال فناوری و حضور در پروژه های نهضت ملی مسکن 

قطعی شده است و در این طرح حضور دارند.
جعفری درباره آخرین وضعیت ثبت نام نهضت ملی مسکن در تعهد شرکت 
عمران شهرهای جدید، گفت: ۶۰۸ هزار واحد نهضت ملی در تعهد شرکت عمران 

شهرهای جدید است که در ۱۵ هزار هکتار زمین ساخته می شود.
وی افزود: ثبت نام شدگان نهضت ملی مسکن در شهرهای جدید ۶۷۰ هزار نفر 
هستند که از این رقم پنج هزار نفر تشکیل پرونده داده اند  و تا روز گذشته یک هزار و 
۲۱۳ نفر افتتاح حساب داشتند، اما فقط ۱۱۱ نفر آورده اولیه ۴۰ میلیون تومان را 

واریز کردند.  برخی متقاضیان نیز هنوز در مرحله پالایش هستند.
معاون وزیر اره و شهرسازی بیان داشت: از ۱۵ هزار هکتار زمین نهضت ملی 
مسکن در شهرهای جدید، زمین برای ساخت ۱۱۳ هزار واحد تامین شده و 
عملیات ساخت در حال اجراست. به گفته سرپرست شرکت عمران شهرهای 
جدید، متراژهای نهضت ملی مسکن بین ۷۰ تا ۱۱۰ متر مربع برآورد شده است 
و با توجه به تغییر مدل ساخت و ساز در این دولت، کیفیت خانه های نهضت ملی 
مسکن قابل مقایسه با مسکن مهر نیست. جعفری درباره اینکه بانک ها مکلف 
به پرداخت ۳۶۰ هزار میلیارد تومان به نهضت ملی مسکن هستند اما چیزی که 
در عمل تاکنون محقق شده ۹۴۸ میلیارد تومان بوده است، اظهار داشت: اراده 
همه بانک های عامل بر حمایت و همراهی در اجرای طرح نهضت ملی است، 
اما با توجه به محدودیت های منابع، تعهداتی که روی دوش این بانک ها قرار دارد 
بسیار سنگین است. وی ادامه داد: در کنار بانک ها به دنبال ایجاد ظرفیت و تعاریف 
جدید برای مدیریت منابع مالی مسکن هستیم. عزم مدیران بانک ها برای تحقق 
این حمایت را امیدوارکننده می دانم. این موضوع در دستور کار دولت و شورای 
عالی پول و اعتبار است و امیدوارم بانک ها از این فشاری که روی آنها است با 
سربلندی بیرون بیایند. سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید، درباره کیفیت 
پایین واحدهای مسکن دولتی در دوره های قبل نیز گفت: کیفیت ساخت پایین 
برخی پروژه ها توسط بعضی سازندگان را رد نمی کنم. در این خصوص در نظر داریم 
از ظرفیت نخبگان دانشجو برای ارتقای کیفیت استفاده کنیم و تجربه شهرهای 

جدید اندیشه، پردیس و پرند در این زمینه در نظر گرفته می شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

در ساخت خانه های نهضت ملی مسکن اولویت با سازندگان داخلی است

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۹۵۶ شماره  رای   -۱
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۶۲ مربوط به تقاضای آقای حسین جعفری منش 
فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۷ مترمربع پلاک 
شماره ۶۴۴۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از سید محمد علی هاشمی سند مشاعی صادره در 

دفتر۳۷۸صفحه ۵۸۰)م الف ۱۲۳۶۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۴۵۲ شماره  رای   -۲
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۶۸مربوط به تقاضای خانم مهین گیوه چی فرزند 
مترمربع پلاک شماره  به مساحت ۳۵۰  گاراژ  باب  در ششدانگ یک  شعبان 
۱۰۴۷۴اصلی باستثنای ثمنیه اعیانی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دفتر ۶۲۶ صفحه ۸۱ به موجب سند قطعی 
۲۳۱مورخ ۸۸/۰۳/۰۵ دفترخانه۸۴ قم باستثنای ثمنیه اعیانی )م الف ۱۲۴۳۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۳۸۹ شماره  رای   -۳
فرزند  محدث  عمار  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۷۴مربوط 
محمود درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۸/۸۰مترمربع پلاک 
قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی  شماره ۱۱۱۵۳ 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از نجم السادات فروتن سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر۵۵صفحه ۴۳۲ و به موجب سند رسمی شماره ۶۸۴۸۲مورخ 

۱۳۸۹/۰۴/۰۳ دفترخانه۲۱ قم )م الف ۱۲۴۳۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۳۷۳ شماره  رای   -۴
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۷۳مربوط به تقاضای خانم فرانک قندهاری فرزند 
ابوالقاسم درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۶/۸۵ مترمربع پلاک 

شماره۱۰۸۹۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
رسمی ۱۷۲۷۴۸مورخ ۱۳۹۱/۰۹/۱۱ دفترخانه۳ قم )م الف ۱۲۴۳۷(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۵۲۳ شماره  رای   -۵
محمدی  رضا  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۱۰مربوط 
پلاک  مساحت ۶۸مترمربع  به  ساختمان  باب  یک  درششدانگ  عباس  فرزند 
شماره۱۱۳۰۷/۱۳۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بتول بیگدلی صادره دردفتر۲۸۹ 

صفحه۹۴ )م الف ۱۲۴۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۲۹۹ شماره  رای   -۶
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۷۵مربوط به تقاضای خانم شکوفه قنبری نیا فرزند 
سهلعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۹/۸۶مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۵۱۸اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

قطعی به شماره۱۳۷۷۱۶مورخ ۹۰/۰۲/۱۱ دفترخانه۱۲ قم )م الف ۱۲۴۴۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۴۳۲ شماره  رای   -۷
فرزند  رزاقی  محمد  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۸۰مربوط 
ششدانگ  مساحت  به  مغازه  باب  یک  ازششدانگ  مشاع  دانگ  دو  در  علی 
۱۱۹/۳۰مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۶۸۲۴ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دفتر۶۵۷صفحات۳۵۹ 

الی ۳۶۵ )م الف ۱۲۵۱۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۴۳۳ شماره  رای   -۸
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۸۱مربوط به تقاضای آقای ابوالفضل رزاقی فرزند 
محمد در دو دانگ مشاع ازششدانگ به مساحت ششدانگ ۱۱۹/۳مترمربع 
پلاک شماره باقیمانده ۶۸۲۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دفتر۶۵۷صفحات۳۵۹ الی ۳۶۵ )م الف 

)۱۲۵۱۹

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۴۳۷ شماره  رای   -۹
رزاقی  جواد  محمد  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۸۲مربوط 
فرزند محمد در دو دانگ مشاع ازششدانگ یک باب مغازه به مساحت ششدانگ 
۱۱۹/۳مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۶۸۲۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دفتر۶۵۷صفحات۳۵۹ الی 

۳۶۵ )م الف ۱۲۵۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۴۱۲ شماره  رای   -۱۰
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۶۲مربوط به تقاضای آقای حسن محمدی فرزند 
علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۲/۲۵مترمربع پلاک شماره 
۱۰۴۵۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر۳۱۲صفحه ۵۱۵ وبه موجب سند رسمی شماره ۲۵۲۷ 

مورخ ۱۳۸۲/۰۴/۰۴ دفترخانه ۲۹قم )م الف ۱۲۵۲۲(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
نوبت اول: ۱۴00/۱0/۲7
نوبت دوم: ۱۴00/۱۱/۱۲
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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فعالیت آزاد در وضعیت قرمز ؛

گلایه ورزشی های قم از تدابیر ستاد کرونا

 این روزها نگرانی های زیادی در بین قمی ها وجود دارد زیرا اخبار منتشر شده در 
خصوص کرونا در قم برای همه عجیب است، بعد از ماه  ها آبی بودن، روز چهارم بهمن 
وضعیت قم به رنگ زرد تغییر می  کند و بعد از چهار روز بدون اینکه وارد وضعیت نارنجی 

شود، به یک باره قرمز می شود، اما تمام اصناف فعال هستند.
 براساس این گزارش ،از جلسه استانی ستاد مقابله با کرونا در قم خبر می رسد که 
اعضای حاضر در این جلسه موافق تعطیلی مجدد صنف های مختلف از جمله اماکن 
ورزشی روباز و سرپوشیده نیستند و اعتقاد دارند که باید دستورالعمل های بهداشتی 

رعایت شوند تا در جلسه آینده اوضاع را بررسی کنیم.
این اتفاق موجی از نگرانی و البته گلایه شدید مستاجرین اماکن ورزشی خصوصی 
و دولتی فعال در استان قم را به همراه داشته و آنها معتقدند که تصمیم گیرنده های 
جلسه ستاد مقابله با کرونا در قم با چه دیدگاهی از وضعیت قرمز کرونا در قم خبر 
می دهند و مردم را به نگرانی شدید وادار می کنند اما تصمیمات آنها با شرایط موجود 

مطابقت ندارد.
در این بین مستاجرین استخرهای قم بیشتر نگران هستند، چون آنها می گویند 
وقتی ستاد کرونا اعلام می کند وضعیت قم قرمز است به صورت خودکار عموم مردم 
از مراجعه به استخرها خودداری می کنند، بنابراین استخرها این روزها هیچ مراجعه  
کننده ای ندارد و هزینه های سنگین نگهداری بدون درآمد به مستاجرین تحمیل 

می شود.
مستاجرین می گویند حداقل اماکن ورزشی را تعطیل کنید تا بخش دولتی از ما 
اجاره دریافت نکند، در حالی که تصویب نامه هیات وزیران )۲۲۶۹۴/ت۵۸۷۴۶ه – 
۲/۳/۱۴۰۰( می گوید با توجه به محدودیت های مقرر توسط ستاد ملی مقابله با کرونا 
و عدم امکان انتفاع از اماکن استیجاری به ترتیب و میزان پیش بینی در قرارداد اجاره 
و به تبع تحقق دین ناشی از قرارداد اجاره، کلیه دستگاه های اجرایی می توانند بر پایه 
مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا و تشخیص و احراز موضوع، حسب مورد و به تناسب، 
همه یا بخشی از اجاره بهای اماکن مورد اجاره به بخش خصوصی را تا پایان سال 
۱۴۰۰ دریافت کنند و یا پرداخت اجاره بها یا بازپرداخت تسهیلات بهره برداران مزبور 

را تا تاریخ فوق به تعویق بیاندازند.
بر اساس این مصوبه هیات وزیران، وزارت ورزش و جوانان نیز به اداره کل تمام 
استان ها اختیار داده ۱۰ درصد از اجاره بهای ماهیانه تمام اماکن ورزشی را دریافت 
نکنند، همچنین در روزهایی که طبق اعلام ستاد استانی مقابله با کرونا تعطیل است 

اجاره بهای مستاجرین مورد بخشودگی کامل قرار می گیرد.
در واقع این برای نخستین بار است که در وضعیت قرمز کرونایی، اماکن ورزشی فعال 
هستند و ظاهرا سیاست ها تغییر کرده و دستور تعطیلی اماکن ورزشی صادر نشده 
است، در حال حاضر خبرها حکایت از آن دارد که سالن های ورزشی، زمین های 
چمن، استخرها و حتی مسابقات ورزشی طبق برنامه در حال فعالیت هستند و خبری 

از تعطیلی نیست.
گزارش ازرضا جعفری

 

در مرحله نیمه نهایی مسابقات لیگ برتر بسکتبال بانوان ؛

رویارویی شیمیدر قم با نفت آبادان 
برای صعود به فینال 

تیم بسکتبال بانوان شیمیدر قم در مرحله نیمه نهایی مسابقات فصل ۱۴۰۱ – 
۱۴۰۰ لیگ برتر بسکتبال بانوان باشگاه های کشور برای صعود به فینال برابر پالایش 

نفت آبادان صف آرایی می کند. 
براساس این گزارش ، زمان دیدارهای مرحله نیمه نهایی فصل ۱۴۰۱ – ۱۴۰۰ لیگ 
برتر بانوان باشگاه های کشور از سوی کمیته مسابقات فدراسیون بسکتبال در حالی 
اعلام شد که چهار تیم شیمیدر قم، پالایش نفت  آبادان، گروه بهمن تهران و اکسون 

تهران برای صعود به فینال رقابت می کنند.
در این مرحله تیم بانوان شیمیدر قم حریف پالایش نفت آبادان شده و تیم های 
تهرانی گروه بهمن و اکسون پای دیگر نیمه نهایی هستند، بدین ترتیب بازی ها به 
شکل ۳ از ۵ روزهای ۱۳ تا ۲۴ بهمن ماه برگزار می شود تا تیم های پیروزی راهی فینال 

این فصل از بازی های لیگ برتر بسکتبال زنان ایران شوند.
برنامه بازی های شیمیدر قم در نیمه نهایی:چهارشنبه ۱۳ بهمن )ساعت ۱۳(: 
شیمیدر قم – پالایش نفت آبادان ،جمعه ۱۵ بهمن )ساعت ۱۳(: پالایش نفت آبادان 
– شیمیدر قم ،چهارشنبه ۲۰ بهمن )ساعت ۱۳(: شیمیدر قم – پالایش نفت آبادان 

،جمعه ۲۲ بهمن )ساعت ۱۳(: پالایش نفت آبادان – شیمیدر قم
گفتنی است: در صورت نیاز به بازی پنجم، این دیدار روز یکشنبه ۲۴ بهمن ماه 

برگزار خواهد شد.

 سردار آزمون:

امیدوارم یک روز به زنیت برگردم
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران بعد از جدایی قطعی از تیم زنیت و پیوستن به بایر 

لورکوزن، گفت: امیدوارم یک روز دوباره به زنیت بازگردم. 
روز یکشنبه بود که باشگاه زنیت با انتشار پیامی، رسماً جدایی زودهنگام سردار 

آزمون مهاجم ایرانی خود را تایید و خبر پیوستن او به لورکوزن آلمان را اعلام کرد.
آزمون که از سال ۲۰۱۹ و به مدت سه سال در زنیت حضور داشت، درباره جدایی 
اش از این تیم خطاب به هواداران باشگاه گفت: به هواداران عزیز زنیت سلام می کنم. 
خواستم از آنها که در این سه سال مرا تحمل کردند تشکر کنم. آنها آنقدر مرا حمایت 
کردند که باید تشکر کنم. رابطه خیلی خوبی با هواداران و کسانی که در زنیت کار 

می کنند داشتم و خواهم داشت.
وی ادامه داد: دوست ندارم خداحافظی کنم ولی امیدوارم یک روز به این تیم 
برگردم و دوباره روزهای خوشی که داشتم را ادامه بدهم. آرزوی موفقیت می کنم 
برای تیم زنیت. ان شاءالله همیشه در لیگ روسیه، لیگ اروپا و لیگ قهرمانان موفق 

باشند.
مهاجم تیم ملی ایران که از این به بعد بازیکن تیم لورکوزن آلمان خواهد بود، در 
پایان این پیام تصویری خود برای هواداران زنیت، گفت: دم همه شما گرم. بابت این 
همه خوبی که به من کردید مرسی. تا جایی که توانستم جانم را برای زنیت دادم. شما 

بهترین هستید و همیشه جایتان در قلب من است.

با شکست مِتصا؛

ذاکر قهرمان لیگ برتر فوتسال 
باشگاه های استان قم شد

تیم فوتسال ذاکر بر سکوی قهرمانی لیگ برتر باشگاه های استان ایستاد.
براساس این گزارش، تیم ذاکر در دیدار پایانی لیگ برتر فوتسال باشگاه های قم با 

نتیجه ۴ – ۲ بر مِتصا غلبه کرد و به قهرمانی رسید.
سعادتمند دو گل ، نوروزی و داودآبادی هر کدام یک گل برای ذاکر به ثمر رساندند.

فینالیست های این مسابقات در بازی نیمه نهایی تیم های ماهان و فولاد پارسیان را 
شکست داده بودند.

مسابقات لیگ برتر بسکتبال باشگاه های استان با حضور ده تیم و به صورت دوره ای 
برگزار شد و در نهایت ۴ تیم برتر به صورت حذفی با یکدیگر رقابت کردند.

ایمان / رضا ملکی 
جوانان برومند وشایسته ولایت با چنان صلابتی گام اول در رقابتهای قهرمانی 
کشور را در رده جوانان پشت سر گذاشتند که از هم اکنون میتوان داعیه صعود 
این تیم را درمرحله بعدی متصور بود. شایستگان جوان تیم عقاب با پیروزی ۳بر 
صفر مقابل حریف قدر اراکی خود توانستند حریف همسایه خود را مقهور قدرت 

خود سازند.
تیم جوانان عقاب که باسرمربی گری سیدجلال قریشی پابه عرصه این رقابتها 
گذارده امید دارد که با تلاش کادر فنی وبازیکنان خوبش بتواند از اعتبار فوتبال 

قم دفاع نماید.
میتوان گفت که قریشی یک تنه این تیم را مدیریت می کند وتمامی هزینه های 
تیم های بزرگشال وجوانان این تیم روی دوش او قرار گرفته که می بایستی به تلاش 

وی تحسین گفت.
مرادی،کاظمیان،مالک نسب،مرادی،محمدمهدی  میرزامحمدی،بیاتی 
سیجانی،صالح  زاده،رضوی،  ی،عبائی،یزدی،کاشانی،بدوی،محمدی 
ئی،بیات،ریاض،مصیبی،امیری،پسندیده،تلخابی  همتیان،حسینی،تکیه 
وعلیرضا امیری بعنوان بازیکن،محمدرضا عباسی مربی،کمیجانی مربی دروازه 
بانها،علی خان احمدی،مربی بدنساز کادر بازیکن وفنی این تیم را تشکیل می 
دهند.عقاب دربازی بعدی در سنندج به مصاف آکادمی ذوالفقارنسب این شهر 
می رود ودربازی سوم مقابل جوانرود دراستادیوم تختی شانزدهم بهمن به میدان 
خواهد رفت برای این تیم خوب ودوست داشتنی امید روزهای خوب ودفاع از اعتبار 

فوتبال قم می نمائیم.

عقاب نماینده شایسته جوانان فوتبال قم در مسابقات کشوری؛

سپیدجامگان قمی 3 بار دروازه طلائی پوشان اراک را فرو ریختند

تیم ملی هندبال کشورمان در دیدار رده بندی رقابت های قهرمانی آسیا مقابل 
عربستان قرار گرفت و متحمل شکست شد. 

رده بندی  دیدار  در  کشورمان  هندبال  ملی  تیم   ، گزارش  این  براساس 
رقابت های قهرمانی آسیا و انتخابی قهرمانی جهان از ساعت ۱۶:۳۰  روز 
دوشنبه در سالن گرین هال شهر دمام عربستان مقابل میزبان این دوره از 

مسابقات قرار گرفت.
این مسابقه با نتیجه ۲۶ بر ۲۳ به سود عربستان خاتمه پیدا کرد تا به این 
ترتیب تیم ملی عربستان در جایگاه سوم ایستاده و مدال برنز را از آن خود کند. 
نبرد این دو تیم که پیش از این صعود خود به رقابت های قهرمانی جهان را 

قطعی کرده بودند در نیمه اول با نتیجه ۱۵ بر ۱۲ به سود عربستان خاتمه پیدا 
کرد. دیدار ایران و عربستان در مرحله مقدماتی با نتیجه ۲۴ بر ۲۰ به سود ایران 

تمام شده بود.
پس از این دیدار هم تیم های ملی بحرین و قطر برای کسب عنوان قهرمانی با 
هم روبرو خواهند شد. تیم ملی کشورمان پیش از این موفق شده بود تیم های 
هند، استرالیا، عربستان، عراق و کویت را شکست دهد و نتیجه را به تیم های 

بحرین و قطر هم واگذار کرده بود.
تیم ملی هندبال کشورمان پیش از این تنها یک بار در مسابقات قهرمانی 
جهان حضور پیدا کرده بود که مربوط به مسابقات سال ۲۰۱۵ در قطر بود که 

در آنجا نتوانست عنوانی بهتر بیست ویکمی کسب کند.
سال  به  مربوط  هم  آسیا  قهرمانی  مسابقات  در  ملی  تیم  نتیجه  بهترین 
۲۰۱۴ بود که توانست عنوان سومی را به دست بیاورد. همچنین تیم ایران در 
بازی های آسیایی در بحرین مدال برنز و ۲۰۰۵ دوحه هم موفق به کسب مدال 

نقره شده بود.
تیم ملی عربستان هم تاکنون ۱۰ بار در مسابقات قهرمانی جهان حاضر شده 
که بهترین عنوان آنها کسب رده نوزدهم بود. این تیم ۱۴ بار هم در مسابقات 
قهرمانی آسیا حاضر شده که سه بار در سال های ۲۰۰۲، ۲۰۰۸ و ۲۰۱۲ 

عنوان سوم را به خود اختصاص داده بود.

دست شاگردان فرناندز از مدال کوتاه ماند؛

هندبال ایران چهارم آسیا شد 

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران:

 می خواهیم با صدرنشینی راهی جام جهانی شویم
 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: انتظار بازی سختی 
مقابل امارات داریم اما می خواهیم با پیروزی در این دیدار 

در نهایت با صدرنشینی راهی جام جهانی شویم. 
دراگان اسکوچیچ  روز دوشنبه در نشست خبری پیش از 
مسابقه با امارات در مقدماتی جام جهانی اظهار داشت: کار 
صعود را مقابل عراق یکسره کردیم اما بازیکنان باید متوجه 
این باشند که همیشه نماینده کشورشان هستند و امیدوارم 
مقابل امارات بازی خوبی را به نمایش بگذارند. انتظار بازی 
سختی داریم. برای فردا بیرانوند به خاطر کرونا و خلیل 
زاده به خاطر دو اخطاره بودن در جمع ما حضور ندارند. 
امیدوارم بتوانیم مردم ایران را خوشحال کنیم. ۵ بازیکن 
غایب هم از قبل داشتیم که این دو نفر هم به آنها اضافه 

می شوند.
اسکوچیچ در مورد وضعیت بیرانوند و اینکه او در ۶-۵ 
سال اخیر دروازه بان اصلی تیم ملی بوده است، آیا تکلیف 
سنگربان تیم ملی مشخص شده است و از این به بعد فقط 
امیر عابدزاده را درون دروازه شاهد خواهیم بود یا نه، عنوان 
کرد: موضوعی که مطرح کردیم مربوط به ۵-۶ سال گذشته 
نیست. در زمان هدایت من هم بیرانوند به عنوان دروازه بان 
اصلی بازی را شروع کرده است. هر کدام از بازیکنان در 
شرایط آرمانی هستند درون دروازه قرار می گیرند. دردسر 
شیرینی است ولی هر کدام از آنها درون دروازه قرار بگیرند 
خیالم راحت است، رقابت دوستانه ای بین آنها وجود دارد.

از سرمربی تیم ملی پرسیده شد برخی می گویند صعود 
تیم ملی با هنرنمایی بازیکنان بوده اما مترجم گفت این 
سوال مربوط به مسابقه نیست و سوال باید فقط در مورد 

بازی فردا پرسیده شود.

اسکوچیچ در مورد اینکه با توجه به صعود تیم ملی؛ آیا  
روزسه شنبه با ترکیب اصلی تیم ملی را به میدان می فرستد 
یا ترکیب متفاوتی  شاهد خواهیم بود، اظهار داشت: هر 
زمانی که به عنوان نماینده کشورمان در مسابقه ای شرکت 
می کنیم بهترین و قویترین ترکیب را به میدان می فرستم و 
اگر بازی دوستانه ای داشتیم در آن  زمان تصمیم متفاوتی 
خواهم گرفت. اما فردا با تمام قوا و جدیت صد در صد بازی 
خواهیم کرد زیرا می خواهیم اول گروه شویم و همه بازی را 

با امتیاز کامل پشت سر بگذاریم. بازیکنان هم نباید غفلت و 
سهل انگاری کننند و من به عنوان رهبر تیم هر بازی پیامی 
به بازیکنان می دهم و پیام من برای بازی سه شنبها به 

بازیکنان این است که با جدیت کامل به میدان بروند.
در  آخرش  صحبت  اینکه  مورد  در  ملی  تیم  سرمربی 
نشست خبری چیست؟ عنوان کرد: بازیکنانم آگاه باشند 
و با تمام وجودشان بازی کنند. امیدوارم در بازی با امارات 
مثل بازی با عراق پایان شیرینی داشته باشیم و برای همه 

مردم آرزوی سلامتی می کنم. از بازیکنان هم می خواهم که 
با مسئولیت پذیری کامل وارد میدان شوند و سعی می کنیم 
بهترین نمایش خود را ارایه کنیم و امیدوارم موضوع کرونا 
باعث نشود برنامه های ما بهم بریزد و مجبور به تغییر شویم.

قلی زاده:  
مقابل امارات هم با تمام قوا جلو می رویم 

بازیکن تیم ملی فوتبال ایران  نیز دراین نشست خبری 
گفت:  مقابل امارات هم تمام تلاش خود را می کنیم و با 

تمام قوا جلو می رویم. 
علی قلی زاده اظهار داشت: قطعا بازی سختی داریم 
و هرچند صعودمان به جام جهانی قطعی شده اما تمام 

تلاش خود را می کنیم و با تمام قوا جلو می رویم.
وی افزود: می دانیم بازی بسیار سخت و فیزیکی است اما 
امیدواریم در این دیدار هم سه امتیاز را بگیریم و دل مردم  

را شاد کنیم.
قلی زاده درباره اینکه آیا تیم ملی بازی با امارات را هم 
مانند دیدارهای قبلی جدی می گیرد، گفت: صد در صد 
با تمام قوا  مقابل عراق بازی می کنیم. فکر می کنم همه 
بازیکنان کیفیت دارند و مهم نیست چه کسی بازی می کند 
و کدام بازیکن بازی نمی کند. هر کسی به تیم ملی می آید، 

حتما توانایی دارد و بهترین کیفیت را نشان می دهد.
هافبک تیم ملی فوتبال کشورمان اضافه کرد: هر بازیکنی 
توانایی بازی کردن برای تیم ملی را دارد و هر کسی فردا 
بازی کند، بهترین بازی اش را انجام می دهد. شک نکنید با 
تمام وجود کار خواهیم کرد و یک درصد هم کم نمی گذاریم 
زیرا می خواهیم همه مسابقات را ببریم و سه امتیاز کامل را 

بگیریم تا صدرنشین به جام جهانی برویم.

متن آگهی مزایده
کلاسه  اجرائی  پرونده  به  مربوط  قم  پنج  بخش  اصلی   ۲۷۱ از  فرعی   ۷۷۴ ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده  آگهی 

۹۱۰۰۴۰۰۱۰۱۳۰۳۸۲۵
بموجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۱۰۰۴۰۰۱۰۱۳۰۳۸۲۵)به شماره بایگانی ۹۳۰۰۴۱۹(،له:بانک رفاه کارگران،وعلیه:شرکت 
بازرگانی اعتماد گستر پرشین)وام گیرنده و راهن(مستند سند رهنی ۸۹۶۹۶ مورخ ۱۳۹۰/۰۶/۲۷ تنظیمی دفترخانه اسناد 
رسمی ۳۳۸ تهران ششدانگ پلاک ثبتی ۷۷۴ فرعی از ۲۷۱ اصلی واقع در بخش پنج قم ثبت شده در صفحه ۶۲ دفتر۱۰۴ 
متعلق به شرکت اعتماد گستر پرشین به نشانی:قم-شهرک قدس بلوار ولیعصر کوچه ۲۵ پ ۹ازطریق مزایده به فروش میرسد:

۱-مشخصات ثبتی:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک مذکوربه مساحت ۱۵۰متر مربع:
شمالا:بطول ۲۵متر دیوار به دیوار خانه پلاک۷۷۲فرعی از۲۷۱اصلی

شرقا: بطول۶متر درب و دیواری است به خیابان ده متری
جنوبا :به طول ۲۵ متر دیوار به دیوار خانه پلاک۷۷۶فرعی

غربا: به طول ۶متر دیوار به دیوار خانه پلاک۷۷۳فرعی
بیمه:ندارد.

۲-مشخصات اعیانی:
ملک فوق یک ساختمان ویلایی شمالی ساز در دو طبقه ونیم)زیرزمین وهمکف به صورت دوبلکس(بانمای سنگ وحیاط 
سنگ فرش می باشد.طبقه زیرزمین یک واحد مسکونی مجزا به صورت دوخوابه با آشپزخانه با کابینت ام دی اف وحمام و 
دستشویی با کاشی وکفها سرامیک؛دیوارهای پذیرایی واتاق ها سفیدکاری با گچ می باشد.سیستم گرمایش پکیچ-شوفاژ و 

سرمایش کولر آبی وگازی است همچنین در زیر حیاط استخر وجکوزی می باشد.
طبقه همکف بصورت دوبلکس وبه صورت یک واحد مسکونی مجزا وسه خوابه با آشپزخانه با کابینت ام دی اف و حمام و 
دستشویی با کاشی وکفها سرامیک دیوارهای پذیرایی واتاق ها سفیدکاری با گچ می باشد.سیستم گرمایش پکیچ-شوفاژ و 

سرمایش کولر آبی وگازی است.
اسکلت بنا فلزی با سقف تیرچه بلوک وعمر درحدود ۱۴ سال ودارای انشعابات آب وگاز هرکدام یک انشعاب وانشعاب برق 

دوانشعاب می باشد.
۳-نظریه کارشناسی:

ارزش کل ملک باتوجه به مشخصات فوق الذکر اعم از عرصه؛وتاسیسات وملحقات با فرض عدم قرارگیری درطرح های آتی 
شهرداری وبدهی به ارگان های ذیربط وبا درنظر گرفتن قیمت روز به شرح ذیل برآورد گردیده:

۱-عرصه بمساحت ۱۵۰متر مربع از قرارهر متر مربع۱۹۰/۰۰۰/۰۰۰ریال...........ارزش کل۲۸/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال 
مربع۳۳/۰۰۰/۰۰۰ریال...........ارزش  متر  قرارهر  از  مربع  ۱۵۰متر  وزیرحیاط  زیرزمین  اعیانی   -۲

کل۴/۹۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
۳- اعیانی طبقه دوبلکس۱۵۲متر مربع از قرارهر متر مربع۳۶/۰۰۰/۰۰۰ریال...........ارزش کل۵/۴۷۲/۰۰۰/۰۰۰ریال

۴- حیاط سازی۴۰متر مربع از قرارهر متر مربع۵/۰۰۰/۰۰۰ریال...........ارزش کل۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
۵-امتیازات وانشعابات.....................ارزش کل۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

جمع کل ارزش ششدانگ به مبلغ: ۳۹/۳۲۲/۰۰۰/۰۰۰ریال )سی و نه میلیاردو سیصدو بیست و دو میلیون ریال معادل سه 
میلیاردو نهصدو سی و دو میلیون و دویست هزار تومان(

با  برابر  باشد  داشته  وجود  است  ممکن  که  ودیونی  تعهدات  گرفتن  درنظر  بدون  ملک  ششدانگ  ارزش  کل  جمع 
۳۹/۳۲۲/۰۰۰/۰۰۰ریال معادل سی و نه میلیاردو سیصدو بیست و دو میلیون ریال ارزیابی گردیده است.

مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه مورخه ۱۴۰۰/۱۱/۲۷ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده از مبلغ پایه ۳۹/۳۲۲/۰۰۰/۰۰۰ریال) سی و نه میلیاردو سیصدو بیست و دو میلیون ریال(شروع و به بالاترین قیمت 
پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره 
شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در 
این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری وآب وبرق وگاز وغیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود.در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد.وچنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیل درهمان محل و ساعت انجام می شود وحقوق 

دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.) م الف ۱۴۹۳۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک: ۱۴00/۱۱/۱۲

--------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک ۱۸۰۲/۲۱ و ۱۸۰۳ و ۱۸۰۴ که طبق 
بخشنامه سازمان به پلاک ۱۲ فرعی از ۱۸۰۴ اصلی تبدیل شده است واقع در بخش دو ثبت قم واقع در اراضی نیروگاه خیابان 
توحید خیابان ۱۸ متری قدس کوچه ۹ فرعی اول سمت چپ پلاک ۱۸که بنام آقای محمد انصاری فرزند فیاض میباشد در 
جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای کتبی مالک 
به وارده شماره ۲/۲۶۱۹۴-۱۴۰۰/۱۱/۶ تحدید حدود پلاک مذکور در روز شنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۱۴ ساعت ۸/۳۰ الی 
۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع اهالی وخصوصا به مالکین مجاور یا نماینده قانونی آنها 
اعلام می دارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت 
یک ماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده 
واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./
 )م الف ۱۴9۲0(
تاریخ انتشار آگهی:سه شنبه ۱۴00/۱۱/۱۲
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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کارشناس مسائل بین الملل مطرح کرد:

لغو تحریم ها، راستی آزمایی و تضمین
 یا دفاع اتوبوسی آمریکایی ها؟

کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه آمریکا باید نشان دهد که از مذاکرات 
نمایشی دست برداشته است، گفت: باید ببینیم که آیا طرف آمریکایی با برداشته 
شدن همه تحریم های برجامی و پسابرجامی، راستی آزمایی و تضمین ها به وین 

خواهد آمد و یا اتوبوسی دفاع می کند؟ 
سید مصطفی خوش چشم در گفت وگو با ایرنا در مورد توقف موقت مذاکرات وین، 
گفت: آمریکا قبل از شروع مذاکرات یک جنگ تبلیغاتی- رسانه ای را شروع کرد تا 
با فشار آوردن بر جمهوری اسلامی ایران برای رسیدن هرچه سریع تر به یک توافق، 

یعنی آنچه که به اسم ضرب الاجل از آن یاد می کنند، تلاش کرد.
کارشناس مسائل بین الملل افزود: آمریکا تلاش کرد با انواع حربه ها چون تغییر 
مکرر روسای هیات های غربی مثلا هیات های انگلستان و آلمان، ترک محل مذاکرات 
با بهانه های مختلف برای یک تا دو روز، درخواست تجدیدنظر در محتوای مورد 

پذیرش و درخواست بازبینی مطالب،  زمان را هدر دهند.
خوش چشم اضافه کرد: آمریکا همینطور با حربه های دیگر سعی کرد زمان را تا 
حد زیادی هدر دهد تا به آنچه که خودش به اسم ضرب الاجل معرفی می کند، یعنی 
ضرب الاجلی ساختگی نزدیک شود و به این شکل ایران را برای دو هدف در منگنه 

و فشار قرار دهد.
وی ادامه داد: آنها می خواستند ایران تلاش هایش برای دستیابی به یک توافق 
اتکا که شامل برداشته شدن تحریم های برجامی و پسابرجامی و  و قابل  پایدار 
مکانیسم با ثبات و کامل درباره راستی آزمایی و تضمین ها را متوقف کند و به یک 
توافق کلی و ظاهری دست پیدا کند تا هر زمان که آمریکا بخواهد چون دوران برجام 

امتیازات داده شده را پس بگیرد و یا از اجرای موثر آن سرباز زند.
خوش چشم یادآور شد: این حربه ای است که ایران نسبت به آن آگاهی کامل 
دارد و هیچ گاه در طول مذاکرات به طرف مقابل اجازه نداده است که خواسته های 
خود را تحمیل کند و مصرانه به دنبال این اهداف است فارغ از اینکه این توافق در 
ضرب الاجل مورد نظر طرف غربی اتفاق بیفتد یا نیفتد. اگرچه ایران تمایل دارد 
که هر چه سریع تر به توافق برسد اما به هیچ عنوان شتاب و عجله بی مورد ندارد و 

نمی خواهد اشتباهات گذشته را تکرار کند.
این کارشناس مسائل بین الملل اضافه کرد: هدف دیگر آمریکا این بود که اگر موفق 
نشد توافق فرمالیته را به طرف ایرانی تحمیل کند، حداقل با فشار یک توافق موقت را 
از ایران بگیرد تا هم بتواند در فضای داخلی خود، ادعای امتیازگیری و توافق با ایران 

را عنوان برگ برنده بایدن در انتخابات بعدی استفاده کند.
بایدن تلاش دارد موثرترین حربه و اهرم  وی تصریح کرد: در عین حال دولت 
جمهوری اسلامی یعنی غنی سازی اورانیوم را با قیمت بسیار نازل و بدون دادن ما به 
ازای مناسب، از دست ایران خارج کند. بنابراین هدف از این فشار بدست آوردن یک 

توافق فرمالیته و یا موقتی به نفع دولت آمریکا است.
خوش چشم اضافه کرد: تیم مذاکره کننده کشورمان با آگاهی کامل و ارزیابی های 
درست، مقابل این حربه و نمایش طرف آمریکایی مقاومت کرد و توانسته است که تا 

به حال بخشی از خواسته خود را جلو ببرد.
وی ادامه داد: اما تازه به اوج مذاکرات رسیدیم و اینجا جایی است که آمریکا باید 

نشان دهد که آیا درپی توافق است و یا درپی هدر دادن زمان است.
خوش چشم افزود: حالا زمانی است که با توجه به پایان یافتن زمان مذاکرات فنی، 
آمریکایی ها باید نشان دهند که آیا از مذاکرات نمایشی دست برداشته اند یا خیر. 
برای این منظور و سنجش تصمیم طرف آمریکایی، باید تا روزهای آینده صبر کنیم 
و ببینیم که آیا طرف آمریکایی در راستای خواسته های ایران مبنی بر برداشته شدن 
همه تحریم های برجامی و پسابرجامی، راستی آزمایی و تضامین، با دست پر به وین 

خواهد آمد و یا به شکل فوتبالی ها به صورت اتوبوسی دفاع کند و زیر توپ بکشد؟

آذر منصوری: 

اصلاح طلبان باید اقدام به نوسازی
 گفتمان خود نمایند 

دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران تاکید کرد: اصلاح طلبان ضمن سرمایه گذاری 
جدی که باید برای احیای پایگاه اجتماعی خود داشته باشند، باید از یک سو دست 
به نوسازی گفتمانی بزنند و از سوی دیگر در حرکت های جمعی خود به این نوسازی 
قائل باشند.  آذر منصوری در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره مطرح شدن امکان 
مذاکره مستقیم بین ایران و آمریکا از سوی وزیر امورخارجه و این که چقدر امروز 
نیاز است همان طور که اصلاح طلبان بارها بیان کرده اند به دور از دسته بندی های 
سیاسی و جناحی به نفع منافع ملی این گفت وگو صورت بگیرد، گفت: وقتی 
موضوع به منافع ملی کشور پیوند می خورد، باید با دید ملی نسبت به آن موضع 
گرفت. این اولین بار نیست که اصلاح طلبان چنین واکنش هایی را از خود نشان 
می دهند. هر اقدامی که در راستای تقویت منافع ملی ایران و کاهش رنج مردم باشد، 

از نگاه ما اقدامی اصلاح طلبانه است. 
برجام و FATF به منافع ملی کشور گره خورده است 

وی یادآور شد: در دولت گذشته هم بارها تاکید کردیم که مسائلی مانند برجام و 
FATF به منافع ملی کشور گره خورده است و به کسانی که مدعی انقلابی گری 
هستند و نگذاشتند FATF به سرانجام برسد و یا برجام را پاره کردند و یا آتش زدند 
مکرر توصیه کردیم که اینها را در پیوند با منافع و مصالح ملی ببینید و به آنها به دید 
رقیب سیاسی خود نگاه نکنید. اگر چنین می کردند طبعا امروز با این تعارض و 
رفتارهای متناقض روبرو نمی شدند. دبیر کل حزب اتحاد ملت ایران تاکید کرد: هر 
شخصی که ادعای واقع بینی دارد و به دنبال اصلاح شیوه حکمرانی و خیر مردم 
در کشور است می داند که سیاست خارجی در امتداد سیاست داخلی است و در 
جهان امروز بدون تعامل و تبادل نمی توان اقتصاد کشور را سامان بخشید و رنج مردم 
را کاهش داد. به همین دلیل معنقدیم سیاست خارجی باید در ریل مناسب خود 
قرار گیرد.  وی با اشاره به این که اینکه در دوران پسا جنگ سرد هیچ کشوری دوست 
دائم و هیچ کشوری دشمن دائم کشور دیگری محسوب نمی شود، عنوان کرد: در 
چارچوب منافع ملی باید از همه ظرفیت های کشورهای همسایه، منطقه و جهان 
برای تقویت منافع ملی کشور استفاده کرد. بحث مذاکره مستقیم با امریکا در این 
ساختار اتفاقا نشان از واقع بینی در سیاست خارجی کشور است. بخصوص وقتی 
طرف اصلی تحریم ها علیه ایران آمریکاست و او بوده که از توافق برجام خارج شده 
و رئیس جمهور فعلی اش اعلام کرده که خواهان بازگشت به برجام و مذاکره است، 

ایران می تواند از موضع بالا وارد این مذاکرات شود.
نباید اجازه دهیم پرونده ایران بار دیگر به شورای امنیت ارجاع شود 

منصوری تاکید کرد: به این مذاکرات هم نمی شود به عنوان یک پروژه موقت نگاه 
کرد، چرا که مسئله اصلی بحث شورای امنیت است و نباید اجازه دهیم پرونده ایران 
بار دیگر به شورای امنیت ارجاع شود. این فرصت تا قبل از به قدرت رسیدن مجدد 
جمهوری خواهان باید حل و فصل شود و باز به همین دلیل باید به جای رفتن سراغ 
واسطه هایی که بدون تردید هر اقدامشان ذیل منافع ملی خودشان تعریف می شود و 

چه بسا با کارت ایران بازی می کنند، مستقیم وارد مذاکره با امریکا شد.
منصوری بیان کرد: همه هم و غم دستگاه دیپلماسی کشور باید حل و فصل هر 
چه سریعتر تحریم ها باشد و موضوع FATF نیز باید هر چه سریعتر تکلیفش در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام حل و فصل شود، بدون حل و فصل FATF و صرفا 
رفع تحریم ها مشکل تبادل مالی و تجاری ما  با دنیا همچنان به قوت خود باقی 
خواهد ماند. وی درخصوص فعالیت های جریان اصلاحات و در پاسخ به این سوال 
که بزرگان جریان اصلاحات برای بازگرداندن سرمایه اجتماعی چه باید انجام دهند 
و اصلاح طلبان چگونه باید نشان دهند که  به فکر منافع ملی هستند نه حزبی و 
جریانی، گفت: این پرسش اصلی است که موضوع گفت وگوی امروز اصلاح طلبان 
است. در واقع سوال این مطرح است که با توجه به امتناع سیاست ورزی اصلاح 
طلبانه اصلاح طلبان چگونه می خواهند سیاست ورزی کنند؟دو دیدگاه به نظرم در 
مجموع وجود دارد، دیدگاه اول اینکه اصلاح طلبان ضمن سرمایه گذاری جدی که 
باید برای احیا پایگاه اجتماعی خود  داشته باشند، باید از یک سو دست به نوسازی 
گفتمانی بزنند و از سوی دیگر در حرکت های جمعی خود نیز باید به این نوسازی 

قائل باشند.

 سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه در حوزه راستی آزمایی و تضمین ها باید 
اقدامات اساسی انجام گیرد، گفت: هیات ایرانی خلاقانه و مبتکرانه ایده های خود را 

مکتوب کرده و در حوزه رفع تحریم ها منتظر پاسخ غرب است. 
سعید خطیب زاده روز دوشنبه در نشست مطبوعاتی هفتگی سخنگوی وزارت 
امور خارجه، در پاسخ به خبرنگار سیاست خارجی ایرنا، درباره آخرین روند مذاکرات 
وین و اظهارات مقامات غربی، گفت: اگر فردای بازگشت هیات ها به وین، به حقوق 
طبیعی و خواسته های برحق ایران پاسخ درستی دهند، می توانیم به توافق قابل اتکا 

و پایدار برسیم و نیازی به ضرب الاجل های ساختگی نیست.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی ادامه داد: منتظر هستیم تصمیم های سیاسی در 
واشنگتن به ۱+۴ اعلام شود. در حوزه تحریم ها مواردی وجود دارد که هنوز به نتیجه 

نرسیده و باید طرف غربی در این باره تصمیم بگیرد.
باید اقدامات اساسی  آزمایی و تضمین ها  افزود: در حوزه راستی  خطیب زاده 
صورت بگیرد. ما در حوزه رفع تحریم ها منتظر پاسخ غرب هستیم، و از فاز ایده ها رد 

شدیم و هیات ایرانی خلاقانه و مبتکرانه ایده های خود را مکتوب کرده است.
وی درباره توقف موقت مذاکرات وین، گفت: ما از این تنفس ها چندباری داشتیم 
البته مذاکرات در سه هفته گذشته در چهار حوزه رفع تحریم ها، تعهدات هسته ای، 
راستی آزمایی و اخذ تضامین پیشرفت های قابل توجهی داشته است. البته در 
برخی پیشرفت و سرعت ها قابل توجه بوده و در برخی به دلیل بی عملی و عدم اخذ 
تضمین های لازم از سوی طرف مقابل و یا عدم ابتکار از سوی آنها، با کندی رو به رو 
بوه است که به آنها توصیه می کنیم از پایتخت های خود با ابتکار عمل بازگردند.ما 
سابقه ای که از اجرای برجام از سوی آمریکا و برخی کشورهای اروپایی داریم مطلوب 

نیست. امروز منتظر پاسخ طرف های مقابل هستیم.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: دولت سیزدهم موازی با آنچه که وزارت 
تحریم ها  در حوزه خنثی سازی  انجام می دهد،  تحریم ها  رفع  در حوزه  خارجه 

پیشرفت های قابل ملاحظه ای داشته است.
سخنگو همچنین در خصوص بحث مذاکره مستقیم با آمریکا گفت: موضع ایران 
کاملا روشن است. آنچه که در حوزه مذاکرات وین در حال اتفاق است کاملا روشن 
است. مسیری که انتخاب شده، مسیر مکتوب بوده تا همه اینها به صورت آرشیو و 
قابل اتکا باشد. مادامی که این روش لازم باشد، ادامه پیدا می کند و ما کماکان در 

آن نقطه قرار داریم.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در ادامه اضافه کرد: به آمریکا توصیه می کنم که 
وقتی به وین بازمی گردد، بر مطالبات به حق جمهوری اسلامی ایران صحه گذاشته 
و چیزی بیشتر از برجام مطالبه نکند. البته ما هم چیزی کمتر از برجام را قبول 
نمی کنیم. مطمئن باشید که در این صورت می توان به سرعت به یک توافق پایدار 

و قابل اتکا رسید.
رایزنی مداوم بین دوستان در منطقه امری طبیعی است 

خطیب زاده درباره تحلیل های مختلف در مورد سفر وزیر خارجه قطر به تهران، 
گفت: رایزنی مداوم بین دوستان در منطقه امری طبیعی است و برخی اوقات شرایط 
منطقه ایجاب می کند که رایزنی ها به صورت منظم تر و با فواصل کوتاه تر انجام 
شود. بعد از گفت وگوی تلفنی که بین وزرای خارجه دو کشور انجام شد لازم بود 
که برخی از رایزنی ها از نزدیک انجام شود و در همین راستا شاهد سفر وزیر خارجه 

قطر به تهران بودیم.
وی ادامه دادک آنچه که بین ایران و ۱+۴ و آمریکا در وین اتفاق می افتد مسیر 
خاص خود را دارد و همان طور که ما در مورد مسائل منطقه با کشورهای فرامنطقه 
گفت وگو نمی کنیم مسائل مربوط به مذاکرات ۱+۴ را در چارچوب حقوقی خود به 

جلو می بریم. 
بحران آفرینی، ذات رژیم جعلی اشغالگر قدس است

به  صهیونیستی  رژیم  رئیس  سفر  درخصوص  دیپلماسی  دستگاه  سخنگوی 
امارات؛ گفت: بحران آفرینی در ذات رژیم جعلی اشغالگر قدس است و تنها براساس 
بحران آفرینی و ترور و خشونت و خونریزی دوام می آورد و حیاتش را در همین بحران 

آفرینی ها می بیند.
تنها رژیم آپارتاید در نظام بین الملل در حال حاضر رژیم اشغالگر قدس است و 

براساس تعاریف قطعنامه ۳۳۷۹ که آن را رژیم آپارتایدی نام برد، همان سیاست های 
آپارتایدی را پیگیری می کند. به دنبال سلطه یک نژاد و قوم اقلیت در سرزمین های 
اشغالی است و به دنبال اقدامات ظالمانه سیستماتیک بر علیه ساکنین اصلی 
فلسطین است. در سال ۲۰۱۸ با قانون نژادپرستانه دولت- ملت یهود صحه ای بر 
این رفتار نژادپرستانه خود گذاشت. وی ادامه داد: کشورهایی که در مسیر عادی 
سازی به بحران سازی های این رژیم کمک می کنند، بدانند ذات متجاوز این رژیم 
اولین قربانیانی را که می گیرد همان هایی هستند که در مسیر عادی سازی قدم 
برمی دارند.  ایران، نه تنها این اقدامات در مسیر عادی سازی را محکوم می کند، بلکه 
فکر می کند باید زودتر ندای بیدار ملت خود را بشنوند و به این تفرقه افکنی ها در 

دنیای اسلام و جهان عرب پایان دهند.
دولتمردان مغربی به دامان ملت خود برگردند 

خطیب زاده درخصوص اظهارات وزیر خارجه مغرب، گفت: این اولین بار نیست 
که وزیر خارجه مغرب این اظهارات بی اساس را مطرح می کند. به خاطر احترام به 
مردم مسلمان و فرهیخته مغرب همواره تلاش کردیم که بر سبیل »مرو کراما« عبور 
کنیم ولی خود وزیر خارجه مغرب بهتر از هر کسی می داند که رفتارهای این کشور 
در حوزه توسل به خشونت و دخالت های نظامی و اطلاعاتی در برخی کشورهای 
دیگر باعث چه تنش هایی در منطقه است.مشکل اصلی حرکت برخی دولت مردان 
مغرب برخلاف خواست ملتشان و عادی سازی روابط با رژیم اشغالگر قدس است. 
باید زودتر به دامان ملت خود برگردند و به جای فرافکنی های بی ارزش تلاش کنند 

عضو مسئولی در جامعه اسلامی و کشورهای مسلمان باشند.
دولت کانادا برخی اختلافات سیاسی را به مسائل بچه گانه کشانده است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در خصوص استفاده از از نام جعلی برای خلیج 
اختلافات  برخی  کانادا  کانادا، گفت: دولت  وزارت خارجه  توئیتر  توسط  فارس 
سیاسی را به مسائل بچه گانه کشانده است و فراموش کرده این اختلافات نمی 
تواند بر مسائل روشن و حقوقی اثر بگذارد. طبیعی است که نام کشورها و مناطق 
نمی تواند تابعی از خواست سیاسی کشوری باشد. دولت کانادا اولین بار نیست که 
برای مطامع و اغراض سیاسی خود دست به این کارها می زند. جامعه بسیار فرهیخته 

ایرانیان در کانادا هر روزه رفتار پر از ریای دولت کانادا را می بیند از یک طرف اشک 
تمساح می ریزد و از سوی دیگر به هویت ایرانی حمله کند. این اظهارات کمترین 
ارزش حقوقی و بین المللی ندارد ولی به خوبی ذات این دولت را نشان می دهد که 

در تجارت رأی هر کاری را می کند.
وی ادامه داد: وظیفه قطعی دولت جمهوری اسلامی ایران، حفظ صیانت از 
تمامی ابعاد هویتی ایران و ایرانی است، از جمله صیانت از وضعیت ایرانیان در داخل 

کانادا که ما بعضاً گزارشات خوبی را در این زمینه دریافت نمی کنیم.
مردم یمن قربانی تجاوز ائتلاف خودخوانده هستند  

خطیب زاده درخصوص حملات ائتلاف به یمن، گفت: ائتلاف خودخوانده مردم 
یمن را هدف حملات کور خود قرار داده است. مردم یمن قربانی این تجاوز در چند 
سال گذشته هستند.جمهوری اسلامی ایران همواره سعی کرده صدای مظلومیت 
مردم یمن باشد و در عین حال از سازوکارهای بین المللی استفاده کند که به درد و 
رنج مردم یمن و از طریق چارچوب های سیاسی و گفت وگوهای یمنی - یمنی پایان 

دهد.
وی تاکید کرد: چرخه خشونتی که توسط برخی کشورهای منطقه علیه مردم یمن 
آغاز شده بی پایان است مگر این که نقطه پایانی بگذارند بر اقدامات تجاوزکارانه خود. 
مردم یمن باید بعد از سال ها محاصره از این وضعیت خارج شوند و کشورهای منطقه 
به عنوان برادران باید کمک کنند، روزهای آینده برای مردم یمن، روزهای بهتری 

باشد.
از گسترش روابط عربستان و عراق حمایت می کنیم  

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در خصوص تبادل برق عربستان و عراق تاکید 
کرد: از گسترش روابط بین کشورهای منطقه از جمله بین عراق و عربستان حمایت 
می کنیم. تلاش برای همگرایی را به نفع منطقه می دانیم. جمهوری از طراحان 
همگرایی های در منطقه ای است. هر چقدر همگرایی ها بیشتر شود فرصت ها 
بیشتر می شود و فضای کافی برای همگرایی هست و نیازی برای رقابت های بی جا 
نیست. عراق در ابعاد مختلف نیازمند این حمایت ها و همکاری هاست. بین ایران و 
عربستان تحول خاصی رخ نداده است و هرچقدر بتوانیم از فضای تقابل به سمت 

تعامل حرکت کنیم به نفع منطقه است.
پرونده بدهی های کره جنوبی به ایران باید بسته شود  

وی درخصوص نشست کاری بین ایران و کره جنوبی درباره اموال مسدود شده 
ایران، گفت:کره جنوبی بدهی های قطعی به ایران دارد، بانک مرکزی مطالبات چند 
میلیارد دلاری از طرف های کره دارد در ملاقات معاون وزیر خارجه کره جنوبی با 
معاون سیاسی وزیر خارجه ایران در وین، پیشنهاداتی را مطرح کرده بودند که قرار 
شد نهادهای ذیربط در داخل ایران پیگیری کنند، که اینها پیگیری ها شده و امیدوار 
هستیم یک بار برای همیشه این پرونده بسته شود.متاسفانه تجربه خوبی از اظهارات 
قبلی مقامات کره ای وجود ندارد و امیدواریم این بار بتواند آنچه پیشنهاد شده به 

صورت عملیاتی و با نتیجه خوب حاصل شود.
حق آبه مردم از هیرمند باید تامین شود  

وی در خصوص حق آبه هیرمندگفت: مردم غیور ما در آن منطقه با مشکل کم آبی 
و عدم دریافت حق اّبه از هیرمند روبه رو هستند و تجمعی مسالمت آمیز داشته اند 
که با برخی رفتارهای احساسی غیر قابل تایید، همراه شد.حق آبه ایران از هیرمند 
بر اساس توافقنامه ۱۳۵۱ قطعی است. متاسفانه علی رغم تایید هیأت حاکمه 
سرپرستی و گفته شان در خصوص باز کردن سد، آبی به مرزهای ایران نرسیده است. 
برای ما باز شدن سد مهم نیست دریافت حق آبه مهم است کلیه موانع را این هیأت 
باید مرتفع کند و این ملاک مهم است که تا چه میزان این هیأت مسئولیت پذیر و به 
توافقات دوجانبه و معاهدات بین المللی پایبند است. وزارت خارجه از همه ابزارهای 

خود استفاده کرده که این حق آبه تامین شود.
رژیم  ذات  گفت:  صهیونیستی  رژیم  سوی  از  سوریه  به  تجاوز  درخصوص  وی 
صهیونیستی تجاوز است . ما نه تنها این تجاوز را محکوم می کنیم بلکه از تمامی 
توان خود استفاده می کنیم در کنار دولت و مردم سوریه به این تجاوزات پایان دهیم 
و کشورهای دیگر را هم ترغیب می کنیم که هشدارهای لازم را به این رژیم منتقل 

بکنند.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

رسیدن به توافق نیاز به تصمیم طرف های مقابل دارد

عمادالدین باقی: 

تجمعات باعث شناسایی معایب، ضعف های مدیریتی و مدیران نالایق می شود 
یک فعال حقوق بشر گفت: تکرار و توسعه تجمعات هیچ 
ضعف های  معایب،  شناسایی  باعث  بلکه  ندارد  خطری 
مدیریتی و مدیران نالایق می شوند که بعد از آن باعث واکسینه 

کردن کشور و حتی نظام سیاسی در برابر آفت ها می شود. 
عمادالدین باقی در گفت وگو با ایلنا درباره افزایش تجمعات 
تجمعات  این که  معیشتی گفت:  به خاطر مسائل  مردمی 
و اعتراضات به خاطر مسائل معیشتی بیشتر شده حرف 
این  گفت  می توان  دیگر  منظر  یک  از  اما  است.  درستی 
تجمعات خیلی کمتر از آن چیزی است که در دیگر جوامع رخ 
می دهد. در جوامع دموکراتیک وقتی یک سنت به نرخ بنزین 
اضافه شود با یک درصد تورم بالا برود غوغا به پا می شود. 
اما در اینجا با توجه به جهش قیمت ها و شکاف بیشتر بین 
درآمدها و هزینه ها، نرخ اعتراضات به مراتب کمتر است به 
دلیل اینکه ریسک بالاست. البته کسانی هستند که معتقدند 
با بالا بردن ریسک، از تجمعات پیشگیری کنند اما چنانکه 
حدودا ۱۷-۱۸ سال پیش در کتاب »تولد یک انقلاب« هم 
گفتم: این که چون ریسک عمل بالا برود و طبقه محروم قادر 
نیست هزینه لازم را بپردازد و اگر یک روز کار نکند نان برای 
خوردن ندارد، لذا محافظه کار می شود ظاهرش درست است 
اما درنگی دوباره نشان می دهد که محرومین چیزی ندارند که 

از دست بدهند و بخاطر حفظ آن محافظه کاری کنند.
وی در ادامه افزود:  این طبقه با بدترین شرایط خو کرده 
انسان  ادامه دهد.  زندگی  به  دیگران می تواند  از  آسان تر  و 
هنگامی که به حدی رسید که دچار گرسنگی شد همه چیز 
را زیر پا می گذارد و حتی ترجیح می دهد مرگ خودش را با 
بنابراین  کند.  انتخاب  خویش  گرسنگی  عوامل  به  تهاجم 
افزایش تجمعات برای امور معیشتی امری طبیعی و گریز 
آن چگونه  با  این است که حکومت  ناپذیر است ولی مهم 
روبرو شود. اگر به مشکل توجه کند و برای رفع آن بکوشد 
این اعتراضات را به سود ساختار هدایت می کند و اگر با توهم 

توطئه و خشن با آن روبرو شود تهدید را بزرگتر می کند.
این فعال حقوق بشر در پاسخ به این سوال که ریشه تجمعات 
یا رفتار مسئولان برمی گردد هم  به فرهنگ سیاسی مردم 
گفت: همانگونه که گفتم تجمعات اعتراضی اموری طبیعی 
هستند و ریشه آنها نارضایتی های اقتصادی و اجتماعی است 
اما فقدان نهادهای مدنی می تواند آنها را به تهدید بدل کند. 
نهادهای مدنی در همه جوامع نقش حائل میان اعتراضات 
و ساختار سیاسی را دارند. حکومت با گروه معین و شناسنامه 
داری طرف است و مذاکره می کند و راه حل می جوید ولی 
اگر چنین سندیکاها و اتحادیه های صنفی نباشند و یا وجود 
و  داشته  سرناسازگاری  آنها  با  حکومت  ولی  باشند  داشته 
به رسمیت نشناسد، اعتراضات تبدیل به شورش های کور 
می شوند و احتمال اینکه ابعاد تخریبی پیدا کنند و مستقیما 
متوجه موجودیت ساختار شوند بیشتر است و در این صورت 
مقصر اصلی خود حاکمیت است که نهادهای حائل را از بین 

برده است.

عماد باقی درباره اینکه چرا در برخی مواقع این تجمعات به 
فاز امنیتی و خشونت کشیده می شود؟ گفت: در یک بیان 
کلی می توان گفت به دلیل نهادینه نشدن قانون و دموکراسی. 
ولی این نهادینه نشدن هم ریشه ها و عللی دارد. آنچه در طول 
چهل سال گذشته وجود داشته این است که به محض افزایش 
تجمعات، حکومت دچار نگرانی می شود و حتی اگر تجمع 
مسالمت آمیز باشد به هر قیمتی می خواهد آن را مهار کند. 
حکومت نگران است که سطح مطالبات فوران کرده و غیر قابل 
کنترل شوند و موجودیت نظام را به خطر بیندازند لذا اگر لازم 
باشد از طریق به خشونت کشیده شدن تجمعات، مستمسک 

کافی برای مقابله با آن پیدا کند، چنین خواهد کرد.
تعارض »دیدگاه امنیتی« و»دیدگاه مدیریتی،حقوقی و 

جامعه شناسانه«درباره تجمعات باید حل شود
باقی در پاسخ به این سوال که چرا تا به حال تجمع مسالمت 
آمیز در کشور جا نیافتاده گفت: دو دیدگاه استراتژیک در 
تعارض اند و باید این تعارض را حل کنند. در »دیدگاه امنیتی« 
تجمعات، یک تهدید به شمار می روند و باید با آن مقابله کرد اما 
در »دیدگاه مدیریتی،حقوقی و جامعه شناسانه« این تجمعات 
نه تنها تهدید به شمار نمی روند بلکه برعکس چند کارکرد 
اساسی دارند: ۱- تخلیه کننده خشم و نارضایتی هستند 
۲- احساس امنیت و آزادی ایجاد می کنند و جامعه احساس 
می کند وقتی قدرت عرض اندام به شیوه مدنی و مسالمت 
آمیز دارد از شیوه های خشونت بار نباید استقبال کند. ۳-مهم 
ترین کارکردش این است که این تجمعات معمولًا نواقص و 
معایب سیستم مدیریتی و ناکارکردی ها و کژکارکردی های 
سیستم اداری- اقتصادی را نمایش می دهد و حکومت را 
بیدار و متوجه می کند که از کدام حفره های آسیب پذیر ضربه 

می خورد و از پای در می آید؟ و باید همانجا را ترمیم کنند. 
مانند شاه لوله هایی که وقتی جایی می ترکد، شاه لوله را از 
بین نمی برند بلکه نقطه آسیب پذیر را ترمیم می کنند. امروزه 
در همه جای دنیا برای شاه لوله ها در طول صدها کیلومتر 
سنسورهایی کار می گذارند که نقاط ضعف و آسیب دیده یا 
حتی آسیب پذیر را پیشاپیش اطلاع دهد. نهادهای مدنی 
همان سنسورها هستند. بی توجهی به این سنسورها موجب 
بحران و اعتراضات می شود و حکومت از پیامدهای فقدان یا 

ضعف سنسورها و از آسیب ها مطلع می شود. 
او تصریح کرد:  ممکن است دیدگاه امنیتی قائل به یک 
و جریانات  امنیتی  اینکه سرویس های  آن  و  باشد  تفکیک 
دیگری  اهداف  پی  در  قانونی  تجمعات  پوشش  در  برانداز 
هستند و کارهای دیگری را ساماندهی می کنند. بنابراین باید 
میان آنها و تجمعات مستقل تفکیک قائل شد این دغدغه 
درست و به جایی است اما اگر اصل تجمعات آزاد در»دیدگاه 
مدیریتی، حقوقی و جامعه شناسانه« پذیرفته شود، حتی 
همین تجمعات با سوء نیت هم بیانگر یک نقطه ضعف و 
آزادی  فضای  در  شود.  شناسایی  باید  که  است  حفره ای 
تجمعات است که این تفکیک ها و شناخت تفاوت ها امکان 
پذیر خواهد شد. بنابراین مشکل بزرگ موجود، تقابل این دو 

دیدگاه است.
وی ادامه داد: بهترین اتفاق این است که دیدگاه امنیتی 
بتواند با دیدگاه مدیریتی، جامعه شناسانه و حقوقی نزدیک 
شده و به جای تقابل، سنتی را ایجاد کنند که هم اصل ۲۷ 
قانون اساسی محقق شود، هم تجمعات به منبع نیرو بخشی 
بدل شوند. تجمعات مانند جریان سیل است که اگر مسیل ها 
را تعبیه و این سیل را درست هدایت کردید تبدیل به منبع 

تولید انرژی می شود و خدمات و منافع بی شمار دارد اما اگر 
نتوانید آن را مدیریت کنید و بخواهید با آن مقابله کنید تبدیل 

به جریان ویرانگر خواهد شد. 
تکرار و توسعه تجمعات را هیچ خطری نمی دانم 

و توسعه  این دیدگاه که عرض کردم، تکرار  از  افزود:  وی 
تجمعات را هیچ خطری نمی دانم و معتقدم باعث شناسایی 
معایب، ضعف های مدیریتی و مدیران نالایق می شوند و برآیند 
نهایی اش واکسینه کردن کشور و حتی نظام سیاسی در برابر 

آفت ها است.
باقی گفت: جالب است که واضعان قانون اساسی این نکته 
را به خوبی فهمیده بودند و کسی مثل شیح محمد یزدی در 
مجلس خبرگان می گفت اگر در تجمعات حتی علیه خدا 
سخنرانی کنند ایرادی ندارد مگر اینکه به قیام عملی برای 
بردن انداختن حکومت باشد که در کشورهای دموکراتیک 
هم جرم است. حتی می گفتند ممانعت از تجمعات به بهانه 
توطئه نادرست است. حتی فردی مثل جلال الدین فارسی 
در مخالفت با اینکه قید کنند راهپیمایی به شرط اینکه برای 
توطئه نباشد معتقد بود این بهانه می شود برای جلوگیری از 
حق تجمع و می گوید: همه می دانیم که هیچ توطئه ای در 
دنیا از طریق راهپیمائی صورت نگرفته است. توطئه یعنی 
مخفی  و  سری  طور  به  که  کاری  یک  برای  چینی  مقدمه 

می خواهد انجام شود.
درباره  بحث  از  متفاوت  بحث،  این  البته  افزود:   ادامه  در 
اگر  فقهی،  و  بشری  حقوق  نظر  از  است.  جور  حکومت 
حکومتی پیمانش را با مردم نقض کند و بدل به جور شود همه 
فقها قیام علیه آن را واجب دانسته اند حتی اگر حاکم آن فقیه 
باشد و امام خمینی )ره( در کتاب ولایت فقیه می گوید اصلا 
ولی فقیه اگر ظلم کند خود به خود منعزل است. بنابراین 
حکومتی که حداقل قواعد دموکراتیک و مشروعیت بخش را 

رعایت کند شرایط متفاوتی دارد.
این فعال حقوق بشر درباره راهکار برگزاری درست تجمعات 
مردمی که به عنوان یک ابزار کنشگری مطرح شود، گفت:  
و  شده  مشخص  عادی  قوانین  و  اساسی  قانون  در  راهکار 
حتی در آیین نامه تشکل ها آمده که می توانند در اعتراض 
به تصمیمات و اقداماتی که نادرست می دانند، بیانیه دهند 
به  باید  آن  ساختن  هنجارمند  برای  اما  کنند.  تظاهرات  و 
نهادهای مدنی شناسنامه دار اعتماد کنند و به جای اینکه 
نیروی امنیتی مانع از برخی اقدامات شود و درگیری به وجود 
برگزار  نهادهای  خود  باشد،  داشته  منفی  پیامدهای  و  آید 
کننده تجمع، متعهد شوند که مانع اقدامات خلاف قانون 
شوند. کاری که در همه دنیا نهادهای مدنی، سندیکاها و 
اتحادیه ها با هماهنگی وزارت کشور انجام می دهند.  وی 
تجمعات  برای  را  مسیرهایی  و  مکان ها  اینکه  دیگر  افزود: 
اعتراضی تعیین کنند. از همه مهم تر باید سازوکارهایی مقرر 
شود که مرجع صدور مجوز نتواند به صرف اینکه تجمعی را به 

زیان دولت می داند از آن خودداری کند. 
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مردی از قم مردم را به حق فرا می خواند 
و گروهی استوار، چون پاره های آهن، 

پیرامون او گرد می آیند .

سه شنبه -12بهمن ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5446

بحار الأنوار ، ج ۶۰ ، ص ۲۱۶

فاکتور زایمان 28۰ میلیون تومانی همسر وزیر ، ترخیص با یک میلیون تومان؟!
محمدرضا خباز در گفتگویی درباره ادعای انقلابی گری برخی وزرا گفت: از رفتار برخی وزرا احساس می شود، آنها 
نه انقلابی هستند، نه حق الناس سرشان می شود و نه حقوق مردم برای آنها ارزش دارد. چندی پیش همسر یکی از 
وزرای دولت سیزدهم که خیلی ادعایش نیز بالاست، برای زایمان به یکی از بیمارستان های خصوصی تهران رفتوی 
افزود: نوزاد متولد شده آقای وزیر چون زودتر از موعد به دنیا آمد، تا مدت ها در دستگاه بود بنابراین هزینه بیمارستان 
زیاد شد. نخست انتظار داشتیم که اگر وزرای دولت سیزدهم انقلابی هستند خود و بستگان شان به بیمارستان های 
دولتی مراجعه کنند، نه به بیمارستان خصوصی پرهزینه. ثانیا با وجود تخفیف فراوان، بیمارستان نهایتا فاکتور ۲۸۰ 
میلیون تومانی برای آقای وزیر صادر کرد که او باید این مبلغ را پرداخت می کرد اما آقای وزیر فقط با پرداخت یک 
میلیون تومان، نوزاد را ترخیص کرد. چرا آقای وزیر به بیمارستان گفته »هر وقت بیمه ریاست جمهوری پول را داد، 
من پول را به شما می دهم.« رئیس بیمارستان نیز از عواقب مخالفت با آقای وزیر می ترسد و قبول می کند.این فعال 
سیاسی یادآور شد: اگر این اتفاق برای یک فرد عادی می افتاد، تا تسویه حساب نمی کرد، نوزاد را به او نمی دادند. 
مطئمن هستم اگر آقای رئیس جمهور بداند چنین وزیری در کابینه است با او برخورد می کند که چرا از موقعیتش 
برای امور شخصی استفاده کرده است؟ چرا این تخلف آشکار را که هیچ شخصی نباید انجام دهد، او به عنوان وزیر 
دولت انقلابی انجام داده است؟ متأسفانه ادعاهای بزرگ می کنند اما در مقام عمل به این ادعاها خیلی ضعیف 

نشان می دهند.

آخرین وضعیت کرونا دراستان قم 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کووید ۱۹ در قم گفت: ۲۷۳ بیمار مبتلا به ویروس کرونا 
در مراکز درمانی این استان بستری که ۲۸ نفر از آنها بدحال هستند. به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه 
علوم پزشکی قم، مهدی مصری در گفت و گویی افزود: در ۲۴ ساعت منتهی به یازدهم بهمن ماه جاری، ۸۰ بیمار با 
علایم ابتلا به کرونا در بیمارستان های قم پذیرش شدند.وی با بیان اینکه ۶۷ نفر از این تعداد بستری شدند، اضافه 
کرد: ۴۶ نفر از افرادی که در روزهای گذشته بستری شده بودند نیز با بهبودی از بیمارستان مرخص شدند.به گفته 
وی، در ۲۴ ساعت منتهی به یازدهم بهمن ماه ۱۴۰۰، فوتی بر اثر ابتلا به کرونا در قم ثبت نشده است.مصری بیان 
کرد: در این مدت، ۹۷۸ مورد تست کرونا گرفته شده که ۶۱۲ مورد مثبت بوده است.وی افزود: تاکنون یک میلیون و 
۶۶۵ هزار و ۶۶۰ دُز واکسن کرونا به شهروندان استان قم تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم که از روز ۵ آذرماه به 

رنگ آبی درآمده بود، از چهارم بهمن ماه به رنگ زرد و از هشتم بهمن ماه به رنگ قرمز درآمد.

کرونا مجلس را تعطیل کرد 
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس با اشاره به توصیه ستاد ملی مقابله با کرونا از تعطیل شدن جلسات علنی مجلس 
شورای اسلامی در روز های سه شنبه و چهارشنبه هفته جاری خبرداد.به گزارش خانه ملت، سیدنظام الدین موسوی 
با اشاره به لزوم رعایت دستورالعمل های بهداشتی و ستاد ملی کرونا و همچنین ابتلای تعدادی از نمایندگان مجلس 
به کرونا، گفت: پیشتر با تصمیم هیئت رئیسه مجلس مدت جلسات صحن علنی ۲ ساعت کاهش یافته و بنا بود 
جلسات فردا و پس فردا تا ساعت ۱۰ و نیم ادامه داشته باشد، اما در تصمیم جدید جلسات علنی این روز ها لغو شد.

بازداشت 4 ایرانی به اتهام قاچاق انسان در ترکیه 
۴ تبعه ایران و یک تبعه افغانستان در استان وان ترکیه به اتهام سازماندهی قاچاق انسان دستگیر و روانه زندان 
شدند.به گزارش تابناک به نقل از آناتولی، ماموران شعبه مبارزه با مهاجرت غیرقانونی و قاچاق انسان پلیس استان 
وان ترکیه هفته گذشته ۴ عملیات جداگانه علیه عاملان مهاجرت غیرقانونی و قاچاق انسان ترتیب دادند.آنها طی 
این عملیات  پنج نفر را به اتهام سازماندهی قاچاق انسان دستگیر کردند.متهمان که ۴ نفر از آنها تبعه ایران و یکی 
دیگر نیز تبعه افغانستان هستند، پس اتمام امور در اداره پلیس به دادگاه منتقل و همه آنها با حکم دادگاه بازداشت 

شدند.

عزل یک مدیر شعبه ممتاز بانکی 
نظامی رئیس مرکز بازرسی، مدیریت عملکرد و پاسخگویی به شکایات؛ وزارت امور اقتصادی و دارایی: تخلف در 
عدم بروزرسانی بخشنامه اعطای وام بدون ضامن به مشتریان و امتناع از اجرای این مصوبه، منجر به عزل یک مدیر 

شعبه ممتاز بانکی و معرفی تعدادی دیگر به کمیته انضباطی رسیدگی به تخلفات اداری شد. 

یک ایرانی سرمربی تیم ملی فوتسال افغانستان شد 
مجید مرتضایی، سرمربی ایرانی فوتسال، هدایت تیم ملی افغانستان را بر عهده گرفت.مجید مرتضایی، مربی 
مشهدی، جانشین عبدالرزاق ممرک در تیم ملی فوتسال افغانستان شد تا در اولین حضورش تیم ملی این کشور 

را مسابقات آسیایی هدایت کند.

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

عزم مدیریت شهری برای نوسازی 
ناوگان تاکسیرانی

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم گفت: طرح های 
مختلفی در سازمان نظارت بر تاکسی رانی ازجمله سرویس های مدارس، تاکسی 
زائر، تاکسی مارکت و ... در حال تدوین است که اجرای این طرح ها نیازمند 

نوسازی ناوگان است.
محمدحسین دهناد در بیست و ششمین جلسه شورای اسلامی شهر قم با 
اشاره به لایحه اخذ مجوز اعطای زمین معادل حداکثر مبلغ ۲۰۰ میلیارد ریال به 
سازمان نظارت بر تاکسیرانی قم بابت فروش و سپرده گذاری در یکی از بانک های 
استان جهت ارائه تسهیلات حمایتی به رانندگان تاکسی و امهال پنج ساله برای 
بازگشت معادل فوق به شهرداری گفت: ناوگان تاکسیرانی قم بیش از ۱۸ درصد از 
تردد و جابه جایی های سطح شهر را انجام می دهند ولی دولت در سنوات گذشته 

حمایتی از نوسازی این ناوگان صورت نداده است.
وی ادامه داد: طرح های مختلفی در سازمان تاکسی رانی ازجمله سرویس های 
مدارس، تاکسی زائر، تاکسی مارکت و … در حال تدوین است که اجرای این 

طرح ها نیازمند نوسازی ناوگان تاکسی رانی است.
فعالیت ۳۳00 تاکسی با عمر بالای ۱0 سال در قم 

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شهری شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به اینکه در حال حاضر از بیش از پنج هزار و ۸۰۰ تاکسی موجود در قم سه هزار 
و ۳۰۰ تاکسی عمر بالای ۱۰ سال دارند، گفت: لایحه تنظیم شده این است که 
زمینی به سازمان تحویل شود تا با تبدیل آن به وجه نقد و سپرده گذاری در یکی 
از بانک ها بتوانیم تسهیلات ۱۰۰ میلیون تومانی با کارمزد پایین به تاکسی داران 
بدهیم تا با فروش خودروی فعلی و آورده ۲۰ تا ۴۰ میلیون تومانی بتوانند نسبت به 

نوسازی تاکسی خود اقدام کنند.
 ۵۰۰ حدود  سالانه  می توانیم  طرح  این  اجرای  با  کرد:  خاطرنشان  دهناد 
تاکسی را نوسازی کرده و وضعیت بهتری را از حیث حمل ونقل و ارائه خدمات به 

همشهریان و زائران شهر کریمه اهل بیت )س( رقم بزنیم.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم تشریح کرد:

آخرین وضعیت پروژه تقاطع 
غیرهمسطح شهدای روحانیت 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به پیشرفت ۲۵ درصدی 
احداث تقاطع غیرهمسطح شهدای روحانیت، آخرین وضعیت این پروژه مهم 

عمرانی و ترافیکی را تشریح کرد.
سیدابوالفضل میریک امامی با اشاره به مراحل عمرانی پروژه تقاطع غیرهمسطح 
شهدای روحانیت، اظهار داشت: این پروژه از تابستان سال ۹۹ آغازشده که برخی 
معارضات سبب کندی روند فعالیت شد و با رفع این معارضات، ادامه عملیات 
عمرانی آن در حال انجام است. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با 
بیان اینکه این پروژه در راستای تکمیل رینگ های ترافیکی شهر قم در حال انجام 
است، ادامه داد: در این پروژه بیش از ۳۴ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان هزینه شده 
است و هم اکنون ۲۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. وی مشخصات فنی پروژه را 
مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: طول رمپ این طرح ترافیکی ۵۵۰ متر و عرض 
رمپ آن ۲۲ متر بوده و مساحت کل عرشه ۲ هزار و ۳۳۵ مترمربع است. میریک 
امامی با اشاره به جزییات و عملیات بکار رفته در این طرح عمرانی، خاطرنشان 
کرد: در این پروژه ۱۰۰ هزار مترمکعب خاک برداری، ۲ هزار و ۲۲۵ مترمربع 
اجرای تابلیه، ۲ هزار و ۵۰۰ مترمربع دیواره سازی، ۵ هزار مترمربع اجرای شمع 
و ۴۰ هزار مترمربع زیرسازی و آسفالت اجرا می شود. وی یادآور شد: این تقاطع 
در ادامه بلوار فردوسی واقع شده که با این تقاطع غیرهمسطح اتصال منطقه دو 
با منطقه چهار اتفاق افتاده و به صورت زیرگذر از بلوار امام رضا)ع( تا بلوار یادگار 
امام)ره( ادامه دارد. وی علت وقفه چندماهه پروژه تقاطع شهدای روحانیت را 
مطرح و تصریح کرد: پروژه به علت وجود معارض دکل برق ۲۳۰ کیلوولتی یکی از 

شبکه های برق منطقه ای هشت ماه متوقف بود.
 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم خبرداد:

الزام معرفی مجریان ذیصلاح برای 
گروه های ساختمانی”ج” و”د” 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم از الزام معرفی مجریان ذیصلاح برای 
گروه های ساختمانی دارای پنج سقف یا بالای ۲۰۰۰ مترمربع زیربنا خبر داد.

 مجید متین فر معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم در بخشنامه ای به 
مناطق هشت گانه شهرداری، بر لزوم معرفی مجریان ذی صلاح برای گروه های 
ساختمانی “ج” و”د” )ساختمان های دارای پنج سقف یا بالای ۲۰۰۰ مترمربع 
قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون  بخشنامه  در  کرد.  تأکید  زیربنا( 
اشاره شده است که ارائه مجوز شروع عملیات ساختمانی این گروه ها بدون اخذ 
معرفی نامه مجری از سازمان نظام مهندسی صادر نشود. همچنین در این بخشنامه 
آمده است: مطابق مقررات ملی ساختمان در پروژه هایی که دارای مجری ذیصلاح 
هستند، مجری به عنوان نماینده قانونی مالک به هیچ عنوان اجازه ساخت خلاف 
نقشه های مصوب را ندارد، لذا در صورت اقدام مجری نسبت به ساخت غیر از 
نقشه های مصوب، شهرداری منطقه می بایست در اسرع وقت نسبت به شکایت 

علیه مجری مطابق مبحث دوم مقررات ملی ساختمان اقدام نماید. 
 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:

تصویب و تأیید تعرفه عوارض و بهای 
خدمات سال۱4۰۱ 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم از تصویب و تأیید تعرفه عوارض و 
بهای خدمات سال۱۴۰۱ شهرداری خبر داد.

خدمات ۱۴۰۱  بهای  و  عوارض  تعرفه  تصویب  به  اشاره  با  وحیدنیا  محمد 
بهای خدمات  و  تعرفه عوارض  شهرداری قم اظهار داشت: لایحه اخذ مجوز 
شهرداری قم برای سال ۱۴۰۱ در ماه گذشته به شورای اسلامی شهر قم برای 
بررسی و تصویب ارسال شد. وی با بیان اینکه این لایحه پس از چندین جلسه 
بررسی در کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر، در صحن علنی نیز به 
تصویب اعضای شورای اسلامی شهر رسید، ابراز کرد: این مصوبه مطابق قانون 
برای اخذ تأیید و تنفیذ به فرمانداری ارسال و پس از انجام برخی اصلاحات نهایتاً 

مورد تأیید هیات تطبیق مصوبات قرار گرفت.
عوارض  تعرفه  داد:  ادامه  قم  شهرداری  درآمد  وصول  و  تشخیص  مدیرکل 
و  اقتصادی  با وضعیت  و بهای خدمات شهرداری قم در سال ۱۴۰۱ مطابق 
شرایط شهروندان و همچنین نرخ تورم، تغییراتی پیداکرده است. وی یکی از 
شاخصه های این تعرفه را شفافیت بیشتر نسبت به گذشته عنوان و خاطرنشان 

کرد: این موضوع موجب پاسخگویی هرچه بهتر به شهروندان عزیز خواهد شد.

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:

برخورد قانونی با رانندگان تاکسی 
واکسن نزده 

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به 
اینکه تیم های نظارت تاکسیرانی با رانندگانی که واکسن نزده اند برخورد قانونی 
می کنند، گفت: نظارت بر ماسک زدن رانندگان نیز توسط این تیم ها به صورت 

جدی در دستور کار است. 
علی نیک در جلسه مدیریت بحران شهرداری قم با اشاره به اقدامات صورت 
گرفته برای ایمن سازی کارکنان ستادی و تاکسیرانان برای مقابله با موج جدید 
کرونا اظهار کرد: کارکنان سیستم اداری تاکسیرانی برای دریافت دوز سوم واکسن 

کرونا اقدام کردند.
وی با بیان اینکه در خصوص تاکسی ها، شش هزار تاکسی و هشت هزار و ۲۰۰ 
تاکسیران در قم فعال هستند ابراز کرد:  ۱۴۵ هزار مسافر در روز توسط این ناوگان 

جابه جا می شوند.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست  استان قم:

شکارچیان متخلف در تالاب مره دستگیر شدند
 فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: دو شکارچی متخلف که در تالاب مره اقدام به 
شکار پرندگان مهاجر کرده بودند، دستگیر و دو رشته تور شکار پرندگان نیز در این تالاب کشف و تخریب 
شد.  به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، محمدرضا عابدی 
مقدم در سخنانی اظهار داشت: در جریان گشت و کنترل تالاب ها و زیستگاههای حساس استان، دو 

شکارچی متخلف در تالاب مره توسط محیط بانان شناسایی و دستگیر شدند.
وی با بیان اینکه این دو شکارچی ۸ قطعه اردک وحشی را شکار کرده بودند، خاطرنشان کرد: دو سلاح 
ساچمه زنی به همراه تعدادی گلوله، دوربین شکاری و ادوات شکار از این شکارچیان متخلف کشف و 

ضبط و گزارش تخلف آنها جهت رسیدگی به اداره حقوقی ارسال شد.
دو رشته تور شکار پرندگان در تالاب مره کشف و تخریب شد

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم همچنین از کشف دو رشته تور شکار پرندگان در تالاب مره 
خبر داد و گفت: یک رشته دام بسیار بزرگ در یکی از نقاط حساس تالاب مره شناسایی و تخریب شد و 
یک رشته دام دیگر نیز به همراه دو قطعه اردک خوتکای زنده گیری شده از یک متخلف زیست محیطی 
کشف شد. وی همچنین با اشاره به کشف بیش از ۸۰ قطعه بلبل زیر دم سرخ در یکی از پرنده فروشی 
های سطح شهر قم، تصریح کرد: این متخلف زیست محیطی، پرندگان را از دیگر استان ها به شهر قم 

منتقل کرده و آنها را به فروش می رساند که این پرندگان اکنون در حال تیمار و نگهداری هستند.
عابدی در پایان بر ضرورت مشارکت همه مردم در حفظ و حراست از طبیعت و محیط زیست تأکید 
کرد و گفت: شهروندان می توانند گزارش های خود از تخلفات صید و شکار، نگهداری و خرید و فروش 

جانوران وحشی را با شماره تلفن های ۱۵۴۰ و ۳۶۲۰۷۲۹۹ در میان بگذارند.
  

ستاد مدیریت بیماری کرونا استان قم اعلام کرد: 

مدارس ابتدایی قم تا پایان هفته غیرحضوری شد
ستاد مدیریت بیماری کرونا استان قم اعلام کرد: مدارس مقطع ابتدایی این استان تا پایان هفته 

جاری غیرحضوری برگزار می شود. 
به گزارش دوشنبه شب استانداری قم، بنا بر اطلاعیه ستاد مدیریت بیماری کرونا استان قم، با توجه به 
شیوع و افزایش بیماران بستری کرونا، به خصوص سویه جدید اومیکرون و قرار گرفتن استان در وضعیت 
قرمز کرونایی، این تصمیم بر اساس مصوبه قرارگاه عملیاتی ستاد مدیریت بیماری کرونا و به منظور حفظ 

سلامت دانش آموزان، پیشگیری از شیوع بیماری و قطع زنجیره ویروس اتخاذ شد.
این اطلاعیه با اشاره به مصوبات قرارگاه عملیاتی ستاد مدیریت بیماری کرونا، افزوده است: مدارس 

مقطع ابتدایی از تاریخ ۱۲ تا ۱۵ بهمن ماه جاری، به صورت غیرحضوری برگزار می شود.
با رعایت شیوه نامه های  این اطلاعیه ادامه یافته است: دانش آموزان مقطع متوسطه اول و دوم 
بهداشتی و انجام واکسیناسیون، استفاده حداکثری از ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و تهویه 

هوا بر اساس دستورالعمل بازگشایی مدارس در کلاس ها حاضر خواهند بود.
اطلاعیه ادامه یافته است: بر اساس مصوبه ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا دانش آموزان ۹ تا ۱۲ سال 

می توانند با مراجعه به پایگاه های سلامت مرکز بهداشت نسبت به تزریق واکسن اقدام کنند.
 

مسوول روابط عمومی اورژانس قم خبرداد:

افزایش ۱4درصدی ماموریت های اورژانس قم
 مسوول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: تعداد افراد فوت شده در 
حوادث رانندگی ۱۰ ماه سال جاری در قم ۹۶ مورد است که نسب به مدت مشابه سال گذشته که ۱۰۹ 
مورد بوده، ۱۴ درصد کاهش نشان می دهد.  مسعود عبدی افزود: ماموریت های اورژانس قم در ۱۰ ماه 
امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال، ۱۴ درصد افزایش یافته است. به گفته وی، تعداد ماموریت ها 
در ۱۰ ماه سال گذشته، ۶۵ هزار و ۶۴۸ مورد بود که در مدت مشابه سال جاری با افزایش ۱۴ درصدی به 
۷۹ هزار و ۶۴۰ مورد رسید. عبدی به تعداد تماس های مردمی با مرکز اورژانس ۱۱۵ در ۱۰ ماه امسال و 
پارسال اشاره و اضافه کرد: تعداد تماس ها در سال جاری با افزایش ۱۴ درصدی نسبت به سال گذشته به 
۳۹۵ هزار و ۹۷۱ مورد رسیده، درحالی که در سال گذشته، ۳۸۱ هزار و ۹۹۲ مورد بود. وی بیان کرد: در 
۱۰ ماه سال جاری ۱۵ هزار و ۵۵۴ مورد حادثه رانندگی در سطح استان رخ داده که این تعداد نسبت به 
سال گذشته ۱.۷ درصد افزایش یافته است. عبدی با بیان این که تعداد حوادث رانندگی در سال گذشته 
۱۳ هزار و ۷۵۵ مورد بوده است، افزود: در ۱۰ ماه سال گذشته ۱۷ هزار و ۴۵۷ نفر در حوادث رانندگی 

مصدوم شدند که این تعداد در سال جاری با افزایش ۲.۵ درصدی به ۲۰ هزار و ۴۷ نفر رسیده است.

طرح:مهناز یزدانی

  کودکان قربانی دعوای زن و شوهر هستند!

سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم تشریح کرد:

 شرایط دریافت وام بدون ضامن در بانک های قم 

شهردار قم گفت: به مناسبت ایام الله دهه فجر ۱۰۰ 
پروژه شهری به ارزش هزار میلیارد تومان در قم به 

بهره برداری می رسد.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در بیست و ششمین 
تبریک  ضمن  قم  شهر  اسلامی  شورای  جلسه 
کرد:  اظهار  فجر،  مبارک  دهه  ایام الله  فرارسیدن 
در  را  خود  طرح های  افتتاح  دارد  بنا  قم  شهرداری 
مناسبت های ملی و مذهبی انجام دهد که دهه فجر 

یکی از مناسبت های مهم است.
وی ادامه داد: در ایام دهه فجر امسال ۱۰۰ پروژه 
به  قم  سطح  در  کلان  پروژه   ۱۰ ازجمله  شهری 
در ۱۴  افتتاحیه  نخستین  که  بهره برداری می رسد 
ورزشی  فرهنگی  مجموعه  از  بهره برداری  با  بهمن 
شهیدان جودی و ورود ۵۲ دستگاه اتوبوس به ناوگان 

حمل ونقل عمومی شهر صورت خواهد گرفت.
پروژه  چندین  از  بهره برداری  افزود:  قم  شهردار 
بهسازی محورهای تاریخی، بهره برداری از فاز سوم 
پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی )ارم( ، بهره برداری از 
بلوار شهیدان برقعی ، افتتاح ساختمان اداری مناطق 
صادقی،  شهید  بلوار  از  بهره برداری  چهار،  و  سه 
با  بیعت  آیین  و  زائر  بوستان  فاز یک  از  بهره برداری 
حضرت مهدی )عج( و آغاز به کار ستاد تسهیلات 
زائرین شهرداری به مناسبت ایام نیمه شعبان و نوروز 
ازجمله طرح هایی است که در ایام پر خیروبرکت پیش 

رو اجرا خواهد شد.
 ۸۰۰ اختصاص  از  همچنین  سقائیان نژاد  دکتر 
میلیون تومان به مناطق برای خرید اقلام آذین بندی 
خبر داد و خاطرنشان کرد: این مبلغ علاوه بر بودجه 

و امکانات معمول هر منطقه است تا در ایام دهه فجر 
و اعیاد شعبانیه به ویژه نیمه شعبان آذین بندی در شأن 

شهر قم انجام شود.

شهردار قم خبرداد:

بهره برداری از ۱۰۰ پروژه عمرانی در ایام دهه فجر

سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان 
باعث  ضامن،  بدون  وام  تحقق  اینکه  بیان  با  قم 
امیدافزایی اقتصادی در کشور است، توضیحاتی 

درباره دریافت وام  بدون ضامن در قم ارائه کرد. 
با  گو  و  گفت  در  دوشنبه  روز  فراهانی  مهدی 
خبرنگاران، افزود: وزارت امور اقتصادی و دارایی 
با هدف تسهیل دریافت وام از بانک ها، ۱۳ بانک 
دولتی و نیمه دولتی را موظف کرده تا از این پس 
به جای ضامن، گواهی اعتبارسنجی مشتریان را 

برای دریافت وام بپذیرند.
وی اضافه کرد: از آنجا که یکی از مشکلات مردم 
ضامن  جستجوی  خرد،  های  وام  دریافت  برای 
است و برای نظام بانکی نیز امکان اعتبار سنجی 
متقاضیان وام، فراهم است، وزارت اقتصاد در گام 
نخست، عملیات حذف ضامن و جایگزینی اعتبار 
سنجی را برای وام های زیر ۱۰۰ میلیون تومان و 

برای حقوق بگیران کلید زد. فراهانی ادامه داد: 
جامعه هدف این طرح در مرحله اول کارمندان 
دولت، شاغلان بخش خصوصی و بازنشستگان 

می شوند.
وی تصریح کرد: هر فرد می تواند با مراجعه به 
پرداخت  و   www.mycredit.ir اینترنتی  سایت 
را  خود  اعتباری  رتبه  گزارش  تومان  هزار   ۱۰
دریافت کند.  فراهانی اضافه کرد: گزارش اعتبار 
سنجی با تعیین رتبه بین صفر تا ۹۰۰ ریسک فرد 
را بر اساس پرداخت اقساط وام های قبلی، چک 
های برگشتی و سایر اطلاعات مشخص می کند 
و افرادی که دارای ریسک پایین در گزارش اعتبار 
سنجی باشند، می توانند این گزارش را جایگزین 

ضامن کنند.
بخشنامه  اساس  بر  حاضر  حال  در  گفت:  وی 
برای دریافت وام  نیاز  وزارت اقتصاد مدارک مورد 

های تا سقف پنجاه میلیون تومان، گزارش اعتبار 
سنجی و نامه کسر از حقوق است و برای وام های تا 
سقف صد میلیون تومان، گزارش اعتبار سنجی به 
علاوه نامه کسر از حقوق و یک چک یا سفته است.

 سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان 
قم اظهارکرد: وزارت اقتصاد مصمم است تا در گام 
های بعدی برای دارندگان مشاغل آزاد نیز شرایط 

دریافت وام بدون ضامن را فراهم کند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم گفت:  دهه مبارک فجر بهترین 
فرصت برای بیان دستاوردهای انقلاب است و دستگاه های اجرایی استان باید از 

آن برای تبیین خدمات خود استفاده کنند. 
احمد حاجی زاده روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی قم بیان کرد: 
نیازمند تقویت ساختارهای اطلاع رسانی استان برای انعکاس دقیق خدمات 
دولت به مردم و امیدآفرینی هرچه بیشتر هستیم و دستگاه های اجرایی باید نقاط 

ضعف خود را در این رابطه جبران کنند.
موجب  خدمت رسانی ها  رسانی  اطلاع  در  ضعف  که  این  به  اشاره  با  وی 
سوءاستفاده دشمنان شده است، افزود: البته در خصوص تبیین خدمات ارائه 
شده به مردم، اقدام های قابل توجهی نیز انجام می شود که به دلیل جزیره ای 

بودن تاثیرگذاری لازم را ندارد.
وی ادامه داد: مدیران دستگاه های اجرایی استان باید به عرصه مهم و حساس 
روابط عمومی توجه لازم را داشته باشند و در حوزه اطلاع رسانی، همه ظرفیت ها 

به صورت یکپارچه به میدان آورده شود.
حاجی زاده با اشاره به این که به دنبال ایجاد ریل گذاری جدید در این بخش 
هستیم، گفت: فعالیت در عرصه اطلاع رسانی نیازمند استفاده از ابزار هنر و 

مهارت های تخصصی در حوزه ارتباطات است.
وی بیان کرد: اصحاب رسانه استان باید در رساندن صدای مردم به مسئولان از 

همه ظرفیت ها به نحو احسن استفاده کنند و مدیران نیز باید پاسخ گوی اصحاب 
رسانه باشند.

وی با اشاره به این که در دهه فجر باید برای بیان دستاوردهای انقلاب اسلامی 
از همه امکانات استفاده شود، ادامه داد: پاسخ گویی به هجمه های دشمنان 
نیز از جمله مسائلی است که باید بیش ازپیش مورد توجه اصحاب رسانه استان 
قرار گیرد. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به شرایط شیوع ویروس کرونا اومیکرون در استان، تاکید 
کرد: لازم است تا همگان نسبت به رعایت اصول بهداشتی به خصوص تزریق 
واکسن، استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری اجتماعی اهتمام بیشتری 
داشته باشند. در این جلسه که با حضور مدیران و نمایندگان رسانه های استان 
قم ترتیب یافت، پیرامون مباحثی همچون تصویب و اجرای آیین نامه شورای 
اطلاع رسانی استان و تعیین اولویت های کاری برای فعالیت  رسانه ای در قم، 
لزوم تشویق مردم به رعایت بیشتر و دقیق دستورالعمل های بهداشتی با توجه به 
وضعیت شیوع کرونا اومیکرون در استان و ایجاد حساسیت در این خصوص، لزوم 
افزایش توجه مدیران، فرهنگیان و دانش آموزان به رعایت شدن نکات بهداشتی 
در مدارس برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا، تبیین نقش موثر واکسیناسیون 
در کاهش آمار ابتلا و فوت  ناشی از کرونا و کاهش حداکثری تجمع های غیر 

ضرور با توجه به گسترش شیوع کرونا در قم، بحث و تبادل نظر شد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم :
باید برای بیان دستاوردهای انقلاب از همه امکانات استفاده شود 

از  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
قرآنی  و  هنری  فرهنگی،  طرح های  از  حمایت  
بودجه  قانون  مصوب  کمیته  قالب  در  موسسات 
کاشانی  حسینی  موسی  سید  داد.   خبر  کشور 
مصوب  کمیته  داشت:  اظهار  خبر  این  اعلام  با 
برای حمایت  قانون بودجه کشور در سال ۱۴۰۰ 
از طرح های فرهنگی، هنری و قرآنی در استان قم 

متشکل از مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، 
مدیر کل سازمان تبلیغات اسلامی، نماینده سازمان 
مدیریت برنامه و بودجه و نماینده حوزه علمیه هر 
هفته تشکیل و  طرح های فرهنگی، هنری و قرآنی 
ارائه شده توسط موسسات را جهت حمایت بررسی 
می نمایند . وی افزود: موسسات دارای مجوز رسمی 
و  هنری  فرهنگی،  طرح های  می توانند  فعال  و 

قرآنی خود در زمینه آسیب های اجتماعی، تهاجم 
فرهنگی، عفاف و حجاب، ایثار و شهادت، پاسخ به 
شبهات دینی، آسیب های فرهنگی، مناسبت های 
دینی، دهه فجر و فلسطین را ضمن ارسال کلیات 
آن در قالب نامه به اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 https://sakoo.ai/login در سامانه سکو به نشانی

بارگذاری کرده و منتظر اعلام نظر کمیته باشند

در قالب کمیته مصوب قانون بودجه کشورصورت می گیرد ؛
حمایت  از طرح های فرهنگی، هنری و قرآنی موسسات در قم

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: آمادگی های لازم درخصوص مقابله با موج 
ششم بیماری کووید۱۹ در سطح استان و مراکز درمانی پیش بینی شده است. 

راستا  افزود: دراین  رییسه دانشگاه  روز دوشنبه درجلسه هیات  مهدی مصری 
صورت  استان  بیمارستانهای  بهداشتی  تیم های  کامل  آمادگی  برای  برنامه ریزی 

گرفته است. 
وی اظهار داشت: از تمام بخش های مجموعه دانشگاه علوم پزشکی که در ۲۳ ماه 
گذشته در صف مقدم مبارزه با ویروس کرونا بودند کمال تشکر را دارم چرا که بی وقفه 

و به صورت شبانه روزی برای سلامت مردم تلاش کردند.
وی دربخش دیگری از سخنان خود با یادآوری مجاهدت های صورت گرفته در 

پیروزی انقلاب اسلامی و تبریک ایام الله دهه فجر گفت: دهه فجر انقلاب اسلامی 
تبلور نظام مقدس جمهوری اسلامی بود که تاکنون مسیر باشکوهی را پیموده و ما هم 

باید سهم خود را در این مسیر ادا کنیم.
مصری شب گذشته نیز پس از بازدید از بیمارستان امیرالمومنین)ع( قم از زیر بار 
پذیرش بیماران کرونایی این مرکز درمانی خبر داده و تاکید کرده بود که با توجه به 
شیوع کرونا در استان، نیاز است تا بیمارستان دیگری هم زیر بار پذیرش بیماران برود.
 رعایت دستورات بهداشتی و عدم حضور در تجمعات و استفاده از ماسک، در 
راستای مقابله با کرونا از توصیه های رییس دانشگاه علوم پزشکی قم به همشهریان 

بود.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

آمادگی های لازم برای مقابله با موج ششم کرونا انجام شده است


